
مصاحبه و خبرسرمقاله

نقش گاریدو در مدعی ماندن پرسپولیس
پرسپولیس به عنوان قهرمان فصل گذشته لیگ برتر چالش بزرگی 
در شروع فصل تازه فوتبال ایران خواهد داشت. حتی اگر تغییرات 
اسکواد و ترکیب اصلی تیم را در وهله دوم قرار دهیم آنچه باعث 
می شود تا پرسپولیس در لیگ بیست و چهارم تیم دیگری باشد 
تغییرات گسترده در کادرفنی و در رأس آن سرمربی تیم است. 
پرسپولیس چهار فصل و شش هفته در اختیار برانکو ایوانکوویچ 
بود که دورانی طلایی در این باشگاه رقم خورد، سپس نوبت به 
گابریل کالدرون آرژانتینی رسید که به اندازه نیم فصل مثل یک 
دونده امدادی تنها مأموریت داشت چوب موفقیت را به دست 
مربی دیگر بسپارد. با حضور یحیی گل محمدی موفقیت های 
پرسپولیس ادامه یافت و همان دوران درخشان برانکو با جام های 
به  تکرار شد. حتی جدایی گل محمدی هم لطمه ای  متعدد 
پرسپولیس وارد نکرد و یک مربی ناشناخته برزیلی همان تیم 
را به قهرمانی رساند. حالا اما قرار است فصل تازه ای در باشگاه 
پرسپولیس رقم بخورد و هدایت تیم در دست خوان کارلوس 
گاریدویی قرار دارد که با نگاه نو و فلسفه ای تازه به این تیم آمده و 
در حال ساختن تیمی دیگر است. همین تغییر برای اینکه همه 
به راحتی درباره موفقیت دوباره پرسپولیس صحبت نکنند و 
حداقل به اندازه فصول گذشته شانس بالایی برای قهرمانی این 
تیم قائل نشوند کافی است. پرسپولیس دچار تغییرات گسترده ای 
شده و این را می توان در تمرینات و بازی های دوستانه به وضوح 
لمس کرد. گاریدو با وجود انفعال ظاهری عجیبش در بحث نقل 
و انتقالات، مربی سختگیر و با دیسیپلینی به نظر می رسد و با وجود 
فرصت کوتاهی که در اختیار داشته و البته دیر اضافه شدن برخی 
بازیکنان بخوبی تیمش را سازماندهی کرده است. در فاصله ده روز 
مانده تا نخستین بازی فصل، پرسپولیس همچنان درگیر تمرینات 
سخت بدنسازی است و به اوج بازی های دوستانه خود رسیده. 
کادر فنی این تیم امور تاکتیکی و بدنی را به موازات هم پیش برده 
و البته گاریدو حداقل 60 درصد ترکیب اصلی را شناخته است. 
اسکواد پرسپولیس تنها یک مدافع چپ خارجی کم دارد و به نظر 
می رسد تمام ابزار کافی برای موفقیت دوباره این تیم مهیاست 
اما تغییر فلسفه، تغییرات کلی در مدل و سبک بازی و سیستم با 
حضور کادر فنی جدید و البته تغییرات فهرست بازیکنان اجتناب 
ناپذیر خواهد بود که این می تواند ریسکی و خطرناک باشد. طی 
فصول اخیر این فرضیه در مورد پرسپولیس جا افتاده که این تیم 
به خاطر فضای آرام رختکن، مدل فوتبال پیشرو نسبت به سایر 
تیم های فوتبال ایران و البته بازیکنانی که هم کیفیت هم جسارت 
بالایی در راه قهرمانی دارند، حتی با وجود تغییرات گسترده در کادر 
فنی نیز می تواند همچنان موفق باشد اما چنانچه گاریدو بخواهد 
تغییراتی کلی و بنیادین در تیم تحت هدایت خود اعمال کند شاید 
همه چیز بهم بریزد. اینجا همه چیز به هوش، درایت و مدیریت 
گاریدو بستگی دارد. او می تواند همان خط موفقیت را با تغییر در 
برخی جزئیات در دست گرفته و پیش ببرد یا برای جا انداختن 
فلسفه خود تلاش کند که راه دوم شاید هزینه هایی برای خودش و 
تیم در بر داشته باشد. در عین حال همین که نفر اول تیم برخلاف 
بسیاری از هواداران سختگیر اعتقادی به عملکرد ضعیف مدیریت 
باشگاه در نقل و انتقالات تابستانی نداشته و ندارد، یک پله او را 
جلو می اندازد و همین نگاه متفاوت می تواند فاکتوری پیش برنده 
در راستای برنامه های او برای موفقیت دوباره تیمش باشد که در 
کنار رعایت یا تقویت برخی جزئیات فنی، پرسپولیس را همچنان 

در قامت یک مدعی وارد فصل تازه فوتبال ایران خواهد کرد.
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 یکی از مسائلی که همواره با انتقاد کارشناسان 
م  عد  ، ه بود ه  همرا ن  یرا ا ل  فوتبا لی  ها ا و 
برنامه ریزی صحیح و اصولی فدراسیون فوتبال 
و تیم های مختلف بوده است. موضوعی که 
باعث شده تا تیم فوتبال امید ایران، حدود نیم 
قرن در حسرت رفتن به المپیک باقی بماند و 
در  موفقیت  راه  در  هم  بزرگسالان  ملی  تیم 
جام جهانی با مشکلات متعددی مواجه شود. 
فوتبال باشگاهی ایران، بیش از 30 سال است 
که به قهرمانی آسیا نرسیده و اگر گاهی موفقیت 

نصفه و نیمه ای هم به دست می آید، بسیاری 
می دانند.  اقبال  و  شانس  روی  بیشتر  را  آن 
این عدم برنامه ریزی درست را بارها در اعلام 
برنامه بازی های لیگ برتر هم شاهد بوده ایم 
و مورد عجیب آن در فصل گذشته بازی کردن 
همزمان استقلال و پرسپولیس به عنوان دو 
تیم مدعی قهرمانی در هفته آخر لیگ در تهران 
بود. بازی سوپرجام هم که در همه جای دنیا، 
پیش از شروع فصل برگزار می شود، در فوتبال 
ایران هیچ گاه زمان و مکان مشخصی نداشته 
و شرایط برگزاری آن در هاله ای از ابهام است. 
حالا هم این بی بند و باری در زمانبندی مراسم 
برترین های فوتبال ایران در فصل گذشته، خود 

را به وضوح نشان داده که واقعاً »نوبر« است.

 این مراسم در حالی قرار است چهارشنبه 17 
عنوان  به  پرسپولیس  که  شود  برگزار  مرداد 
قهرمان فصل گذشته لیگ برتر که احتمالاً در 
بین برترین ها نمایندگانی دارد، در اردوی ترکیه 
ایران برمی گردند.  به سر می برد و جمعه به 
در  است  ممکن  نیز  آنها  که  هم  استقلالی ها 
بین برترین ها قرار داشته باشند، دقیقاً در روز 
برگزاری این مراسم، انجام یک بازی دوستانه 
را در دستور کار خود قرار داده اند و احتمالاً 
از اعضای این تیم درگیر این بازی و  بسیاری 
آماده سازی خود هستند. شهریار مغانلو آقای 
گل فصل گذشته لیگ برتر که از سپاهان جدا 
شده، در اردوی اتحاد کلبا در امارات به سر 
می برد و طبعاً حضورش در این مراسم دشوار 

خواهد بود.
از مسئولان فدراسیون   در این شرایط، باید 
فوتبال و سازمان لیگ که متولی برگزاری مراسم 
برترین های فوتبال ایران هستند، پرسید که 
روی چه اصولی تصمیم به برگزاری این مراسم 
به  17 مرداد گرفته اند. روزی هم که  روز  در 
واسطه روز خبرنگار و مراسم های مختلفی که 
برگزار می شود، روز شلوغی برای خبرنگاران و 
عکاسان به حساب می آید و همان طور که اشاره 
شد، بسیاری از تیم ها و چهره های سرشناس و 
ایران ممکن است در آن غایب  مهم فوتبال 
و سازمان  دید فدراسیون  باید  حالا  باشند. 
لیگ، زمان این مراسم را تغییر می دهند یا به 

برگزاری آن با غایبان زیاد تن می دهند؟

روز نخســـت مســـابقات کشـــتی فرنگـــی در 
بازی هـــای المپیک بـــا برگـــزاری رقابت های 
دو وزن 60 و 130 کیلوگـــرم همـــراه بود که در 
مهم تریـــن مســـابقه امین میـــرزازاده زورش 
به غـــول کوبایـــی نرســـید. امین میـــرزازاده 
کـــه از امیدهـــای اصلـــی تیـــم ایـــران بـــرای 
رســـیدن بـــه مـــدال طـــلا بـــود، در دور اول 
بـــا یـــک کشـــتی حســـاب شـــده آدام کوئن 
از امریـــکا را بـــا اقتـــدار و نتیجـــه ســـه بر یک 
شکســـت داد تـــا در مرحلـــه دوم بـــه مصاف 
میهـــان لوپز بـــرود. غـــول کوبایی کـــه چهار 
طـــلای بازی هـــای المپیـــک را در کارنامـــه 
دارد، بـــرای کســـب پنجمین طـــلای خود در 
دور نخســـت بـــا اقتـــدار7 بر صفـــر حریفش 
از کره جنوبـــی را شکســـت داد تـــا بـــا قدرت 
مقابـــل امیـــن حاضر شـــود. مســـابقه ای که 
خیلی هـــا امید داشـــتند جـــوان دلاور ایرانی 
بـــه ســـال ها شکســـت ناپذیری لوپـــز پایـــان 

بدهـــد امـــا در نهایـــت این مســـابقه ســـه بر 
یک به ســـود لوپز تمام شـــد تا غـــول کوبایی 
برای رســـیدن به پنجمین طـــلای المپیکش 

شـــانس داشـــته باشد.
در ادامـــه رقابت هـــای روز نخســـت کشـــتی 
پاریـــس، مهـــدی   ۲0۲۴ المپیـــک  فرنگـــی 
محســـن نژاد نماینـــده وزن 60 کیلوگرم ایران 
بـــه روی تشـــک رفـــت. محســـن نژاد ابتـــدا 
حریـــف الجزایـــری را با ضربه فنی شکســـت 
داد امـــا در مرحله یک چهـــارم نهایی مقابل 
کنیچیـــرو فومیتـــا دارنـــده ۲مـــدال طـــلای 
جهـــان و یک نقـــره المپیک از ژاپـــن به روی 
تشـــک رفت و در کمتـــر از دو دقیقه با نتیجه 
ســـنگین ۹ بر صفر تـــن به شکســـت داد و از 
رســـیدن به نیمه نهایی بازماند. محسن نژاد 
که بـــه علت اخطـــار در خاک نشســـته بود، 
۴ بارانـــداز پیاپی خورد. حـــالا هر دو نماینده 
ایران در روز نخســـت دست شـــان از رسیدن 

به مـــدال طـــلا بـــاز مانـــده و همـــه امیدوار 
هســـتند تا در چهار وزن باقی مانده کشـــتی 

فرنگـــی بتواند مدال طلا بگیـــرد؛ کاری که به 
نظر بســـیار ســـخت می آید.

فرهاد قصدبازگشت به لیگ ایران را ندارد
مجیدی در انتظار پیشنهاد اماراتی ها

علی رغم شایعات متعددی که در 
در  مجیدی  فرهاد  آینده  خصوص 
ایران شنیده می شد، اما او بسیاری 
رد کرد. پس  را  از پیشنهادهایش 
که  بود  ایران  برتر  لیگ  پایان  از 
اخبار زیادی درباره احتمال حضور 
استقلال  سابق  و  موفق  سرمربی 
در تیم های لیگ برتر ایران شنیده 
می شد که مهم ترین آنها، سپاهان 

و استقلال بود. با این حال، فرهاد 
قصد ندارد موقعیت ویژه ای را که در 
امارات دارد، به این راحتی از دست 
بازگردد.  کشور  فوتبال  به  و  دهد 
او که در فوتبال امارات از شهرت 
سرمربی  عنوان  به  خوبی  بسیار 
به تمامی  برخوردار است، نسبت 
و  ویژه  از موقعیت  ایرانی  مربیان 
و  است  برخوردار  استثنایی تری 

لیگ  به  بازگشت  با  هد  ا نمی خو
برتر، این جایگاه را از دست بدهد 
و اکنون نیز مترصد فرصت خوبی 
برای ادامه فعالیتش در ادنوک لیگ 
است. مدرک پرولایسنس مجیدی 
نیز تا آخر ماه آگوست به دست او 
می رسد و سرمربی سابق استقلال 
که به دنبال تشکیل دوباره تیم فنی 
خود است، قصد دارد تا در اولین 

فرصت خوب خود، هدایت یک تیم 
را در امارات برعهده بگیرد. با توجه 
اتحاد  در  فرهاد  خوب  سابقه  به 
کلبا، در صورت هر گونه جابه جایی 
احتمالی میان مربیان ادنوک لیگ، 
او گزینه جدی برای هدایت یکی از 
به  و  بود  خواهد  اماراتی  تیم های 
اندیشه  همین دلیل، مجیدی در 
تشکیل یک تیم فنی خوب است تا 

بدون فوت وقت، مجدداً مشغول 
قصد  فعلاً  مجیدی  شود.  فعالیت 
بازگشت به لیگ برتر ایران را ندارد 
از آنجایی که در فوتبال امارات  و 
تغییر مربیان امری پرتکرار است، 
در صورت جابه جایی احتمالی در 
از تیم های ادنوک لیگ،  هر کدام 
می توان شاهد حضور فرهاد روی 
نیمکت یکی از تیم های اماراتی بود.

نه سرخابی ها هستند و نه آقای گل در ایران است

تقدیر از برترین ها در غیاب برترین ها

روز نخست مسابقات کشتی فرنگی بازی های المپیک

زور امین به غول کوبایی نرسید

روز نخست مسابقات کشتی 
فرنگی بازی های المپیک

زور امین به غول 
کوبایی نرسید

گاو، 3 کیلو طلا و غذای رایگان 

عجیب ترین پاداش ها
خداحافظی آبرومندانه بلین با ژاپن

بازگشت تاریخی والیبال 
ایتالیا مقابل سامورایی ها

شروع مأموریت اسپایدرمن 
روی دیواره های پاریس

در انتظار هنرنمایی 
علیپور در المپیک

 تاج: استقلال و پرسپولیس 
باید ورزشگاه جدید معرفی کنند

خصوص  در  فوتبال  فدراسیون  رئیس  تاج  مهدی 
آخرین وضعیت میزبانی سرخابی ها و استادیوم های 
میزبان بازی های دو تیم اینطور توضیح می دهد: »هر 
بیایند و  باید  دو مدیرعامل استقلال و پرسپولیس 
ورزشگاه های جدیدشان را اعلام کنند ولی باید به آنها 
کمک کرد. اینگونه نیست که دو تیم را تنها گذاشت 
و خودشان استادیوم تهیه کنند چون نمی توانند. در 
نتیجه باید به آنها کمک کرد.« رئیس فدراسیون در 
VAR در کشور نیز  خصوص آخرین وضعیت حضور 

می گوید: »این تجهیزات می آید!«

خداحافظی آبرومندانه بلین با ژاپن
بازگشت تاریخی والیبال ایتالیا 

مقابل سامورایی ها
یکی از حساس ترین رقابت های والیبال المپیک ۲0۲۴ 
در دور یک چهارم نهایی بین ایتالیا و ژاپن برگزار شد. 
در این مسابقه حساس و تماشایی، ژاپن در دو ست 
ضعیف  نمایش  خیره کننده ،  بازی  یک  با  ابتدایی 
با  و  را به دست فراموشی سپرد  در مرحله گروهی 
از حریف خود پیش افتاد.   ۲۵-۲3 ۲0-۲۵ و  برتری 
بود  فوق العاده  اپنی ها  ژ عملکرد  نیز  سوم  ست  در 
و این تیم با برتری ۲1-۲۴ در آستانه برد سه بر صفر 
مقابل قهرمان جهان قرار داشت اما از دست رفتن 
این ست  ایتالیا در  باعث شد  پیروزی،  سه فرصت 
به برد ۲7-۲۵ برسد. در ست چهارم، ایتالیا پس از 
یک نمایش نزدیک ۲6-۲۴ به برتری رسید و بازی به 
با  که  ستی  شد.  کشیده  پنجم  سرنوشت ساز  ست 
با نتیجه  آتزوری یعنی میکلتو،  درخشش قدرتی زن 
با  تیم  این  تا  رسید  پایان  به  ایتالیا  سود  به   1۵ -17
بازگشتی شکوهمندانه، به نیمه نهایی مسابقات برسد. 
این آخرین مسابقه فلیپ بلین فرانسوی به عنوان 

سرمربی تیم ملی والیبال ژاپن بود.

قوانین سختگیرانه در فصل جدید لیگ برتر
حضور مدیران رسانه  روی نیمکت ممنوع

در حالی که نقش مدیران رسانه ای در فوتبال ایران 
بیش از هر زمان دیگری احساس می شود، شنیده ها 
حاکی از این است که برخلاف قوانین جدید سازمان 
لیگ و فدراسیون فوتبال، مدیران رسانه ای هیچکدام 
برتری، اجازه نشستن روی نیمکت  16 تیم لیگ  از 
تیم ها در لیگ بیست و چهارم را ندارند. اتفاقی که 
نتیجه رفتار غیرحرفه ای و جنجال های فصل گذشته 
برخی از مدیران رسانه ای در لیگ برتر فوتبال ایران 
است. در فصل گذشته، مدیران رسانه ای بیش از 10 
بار به دلیل درگیری در کنار زمین و دخالت در اتفاقات 
بازی از داوران کارت قرمز دریافت کردند که در نوع 
خود، یک رکورد تازه محسوب می شود. اتفاقی که شاید 
دلیل اصلی محرومیت مدیران رسانه ای از حضور روی 
نیمکت در مسابقات فصل جدید فوتبال ایران باشد.

محمدقراگزلو
روزنامهنگار
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گزارش خبری

سرگیجه در لیگ برتر
9 روز تا شروع مسابقات؛ هیچ مسئولی درباره ورزشگاه ها پاسخگو نیست

منتظر، کیوسفسکی و 
یامگا از لیست خارج شدند

همدانی: استقلال امسال 
مدعی اصلی قهرمانی است

 استقلال لیست خارجی ها 
را خلوت کرد

مشکلات حاشیه ای، قهرمانی 
فصل قبل را از ما گرفت

 تاج: استقلال و پرسپولیس  باید ورزشگاه 
جدید معرفی کنند

 جوادی: سرخابی ها به تعهد خود عمل نکردند
 روشنک: امکان تعویق لیگ برتر وجود ندارد

 مدیر مجموعه آزادی: هیچ قولی به درویش ندادم
 استقلال نمی داند هفته دوم کجا باید بازی کند!

 استاندار تهران: بازسازی تختی را جدی نگرفتند

انتقاد جدی رئیس فدراسیون از سازمان لیگ 
۶۳ بازیکن تحت قرارداد یک مدیربرنامه

نه سرخابی ها هستند و نه آقای گل در ایران است
تقدیر از برترین ها در غیاب کاندیداها

قوانین سختگیرانه در فصل جدید لیگ برتر
حضور مدیران رسانه  روی نیمکت ممنوع پیش به سوی لیگ نخبگان

سپاهان ایران - شباب الاهلی امارات؛ ساعت 19:45
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مدیریت ورزش2
سه شنبه    16 مرداد  1403  شماره 7619

نقل و انتقالات

سوژه

انتقاد جدی تاج از سازمان لیگ 
۶۳ بازیکن تحت قرارداد یک مدیربرنامه

مهـــدی تـــاج، رئیس فدراســـیون فوتبـــال با اشـــاره به 
فعالیت غیرمجاز برخـــی از کارگزاران در نقل وانتقالات 
اظهـــار داشـــت: »باید به باشـــگاه ها گفت با کســـی که 
مجوز کارگزاری نـــدارد، قرارداد نبندند. ســـازمان لیگ 
نیـــز باید پـــای این کار بایســـتد. 63 بازیکـــن تحت نظر 
یـــک مدیربرنامه هســـتند و با کاری کـــه در چهارچوب 

قانـــون انجام شـــود یک رنســـانس به وجـــود می آید.«

 قرارداد 1+۳ ساله حسین نژاد 
با تیم روسی

محمدجواد حســـین نژاد نیز به جمع لژیونرهای ایرانی 
شـــاغل در لیـــگ روســـیه اضافه شـــد. پـــس از محمد 
محبـــی، محمد قربانـــی و ســـعید ســـحرخیزان، حالا 
ســـتاره و اســـتعداد جوان ســـپاهان نیز راهی این کشور 
شـــده و باید فوتبالـــش را در تیم تازه لیگ برتری شـــده 
دیناموماخاچ قلعـــه ادامه دهد. حســـین نژاد که فصل 
قبـــل و با اعتماد ژوزه مورایس در ترکیب ســـپاهان قرار 
گرفـــت، خیلـــی زود توانســـت توانایی هایـــش را اثبات 
کنـــد و پـــس از آن نیز بـــه تیم ملی دعوت شـــد و ظرف 
چند ماه موفق شـــد تحســـین های زیادی را به دســـت 
آورده و توجهات را به ســـمت خود جلـــب کند. البته او 
پیشـــنهاداتی نیـــز از تیم های ایرانی از جمله اســـتقلال 
داشـــت ولـــی در توافقنامه ای کـــه با ســـپاهان به امضا 
رســـانده بود، او در صورت رســـیدن پیشـــنهاد خارجی 
می توانســـت از جمع اصفهانی ها جدا شود و به همین 
دلیل امکان حضور او در تیم های ایرانی وجود نداشـــت 
و او با باشـــگاه های اروپایی وارد مذاکره شـــد. آنگونه که 
ایوان کارپوف، خبرنگار مطرح روســـیه ای نوشته است، 
محمدجـــواد حســـین نژاد بـــا تیـــم دیناموماخاچ قلعه 
روسیه به توافق رســـیده و قرارداد 1+3 ساله این بازیکن 
و باشـــگاه روس، ظرف روزهای آینده به صورت رســـمی 
امضا خواهد شـــد. این باشـــگاه که به منطقه داغستان 
تعلق دارد، فصل قبل موفق شـــد با کسب عنوان نایب 
قهرمانـــی لیگ یـــک، بـــه رقابت هـــای لیـــگ حرفه ای 
روســـیه صعود کند و حســـین نژاد نیز در فصـــل آینده، 

برای این تیـــم به میـــدان خواهد رفت.

 توافق هفتاد میلیاردی
 برای فروش سحرخیزان

ســـعید ســـحرخیزان که دو فصل قبل یکی از مهره های 
مؤثـــر تیم  فوتبـــال هوادار بود، در تابســـتان گذشـــته در 
شـــرایطی کـــه از تیم هـــای مختلفی پیشـــنهاد داشـــت، 
گل گهـــر ســـیرجان را به عنوان تیم جدید خـــود انتخاب 
کرد. ســـحرخیزان در فصل گذشـــته به یکی از مهره های 
کلیدی گل گهر تبدیل شـــد و در طول مسابقات ۸ گل زد 
و 3 پـــاس گل داد تا توجهات بســـیاری را بـــه خود جلب 
کند و پیشـــنهادهای مختلفی برای جذب او به باشـــگاه 
گل گهر برســـد. در نهایت در شـــرایطی که این بازیکن 1۹ 
ســـاله هنوز دو فصل دیگر بـــا گل گهر ســـیرجان قرارداد 
داشت، باشـــگاه اورنبورگ روسیه مبلغ رضایتنامه او را به 
گل گهر پرداخت تـــا این بازیکن جوان و آینده دار، ایران را 
به مقصد روســـیه ترک کند. عددی که با باشـــگاه روسی 
توافق شـــده یک میلیون یورو بوده اســـت. بـــا توجه به 
قوانین نقل و انتقالاتـــی فوتبال ایران و محدودیت هایی 
که باشـــگاه ها برای جذب بازیکن با آن مواجه هســـتند، 
ایـــن رقـــم می توانـــد مســـیر گل گهـــر در فصـــل نقـــل و 
انتقـــالات را هموارتـــر کند تا ایـــن تیم با شـــرایط بهتری 

وارد مسابقات شود.

توضیح سپاهان درباره جذب انزونزی
مدیـــران باشـــگاه ســـپاهان طـــی روزهـــای اخیـــر بـــا 
پیشـــنهاد مورایـــس بـــرای جذب اســـتیون انزونـــزی با 
مدیربرنامه هـــای ایـــن بازیکـــن فرانســـوی وارد مذاکره 
شـــدند کـــه البتـــه صحبت هـــای دو طـــرف بـــه دلایلی 
متوقف مانده اســـت. با این حال سپاهانی ها امیدوارند 
این ســـتاره را به تیـــم مورایس اضافه کننـــد و همچنان 
تلاش بـــرای جـــذب ایـــن بازیکـــن ادامـــه دارد. مهدی 
آذربایجانـــی مدیرعامل ســـپاهان در این بـــاره می گوید: 
»مذاکراتـــی در خصـــوص جذب بازیکـــن خارجی انجام 
شـــد، قدری شـــرایط پیچیـــده شـــد، اما هنـــوز در حال 
پیگیری هســـتیم و امیدوارم تیم را با دو بازیکن پســـت 
هافبـــک و مهاجـــم تقویـــت کنیم. متأســـفانه بـــه بازی 
پیـــش رو نرســـیدند و اگـــر اتفاقـــات جور دیگـــری بود، 
می توانستیم این بازیکنان را در ترکیب داشته باشیم.«

مخالفت ملوان با درخواست سپاهان
باشـــگاه ملـــوان بندرانزلی با درخواســـت انتقـــال هافبک 
دفاعی جـــوان این تیم به ســـپاهان رســـماً مخالفت کرد. 
ســـپاهان بـــرای تقویت تیم تحـــت هدایـــت ژوزه مورایس 
دنبـــال جذب هافبـــک دفاعی اســـت. محمدرضـــا بردبار 
هافبک 20 ســـاله تیم فوتبال ملـــوان بندرانزلی مورد توجه 
طلایی پوشـــان قرار گرفته بود و حتی به باشـــگاه شـــمالی 
پیشـــنهاد رســـمی ارائه شـــد. با وجـــود ایـــن کادر فنی تیم 
شـــمالی با جدایی محمدرضا بردبار مخالفت کرده است، 
چرا که او در برنامه های تاکتیکی ســـعید دقیقی جای دارد.

دیدار ایران و قرقیزستان در اصفهان برگزار می شود
تیـــم ملی فوتبـــال ایـــران در مرحله ســـوم انتخابی جـــام جهانـــی 2026 در روزهای 
1۵ و 20 شـــهریور بـــه ترتیب مقابـــل تیم های ملی قرقیزســـتان و امـــارات صف آرایی 
می کنـــد. با توجه به مرمت ورزشـــگاه آزادی که از هفته های گذشـــته در دســـتور کار 
شـــرکت توســـعه و تجهیز اماکن ورزشـــی قرار گرفته اســـت، میزبانی این استادیوم 
از دیـــدار ایـــران - قرقیزســـتان در هالـــه ای از ابهام قـــرار گرفت. در این بیـــن دیروز 
برنامه دیدارهای انتخابی جام جهانی 2026 در ســـایت کنفدراســـیون فوتبال آســـیا 
)( قرار گرفت که بر این اســـاس ورزشـــگاه نقش جهـــان اصفهان به عنوان 
میزبان دیدار با قرقیزســـتان معرفی شد و شـــاگردان امیر قلعه نویی باید در اصفهان 

اولین دیدار خـــود را مقابل قرقیزســـتان میزبانی کنند.

سپاهان ایران - شباب الاهلی امارات،  ساعت 19:45
پیش به سوی لیگ نخبگان

ر  د مشـــب  ا ن  یـــرا ا ن  ها ســـپا تیـــم 
نخســـتین مســـابقه پلـــی آف میزبـــان 
تیـــم شـــباب الاهلـــی اســـت؛ تیمی که 
بـــا نایـــب قهرمانـــی در لیـــگ امـــارات 
به ایـــن مرحلـــه صعـــود کـــرده و فصل 
آماده ســـازی پرهزینـــه ای را در اتریـــش 
داشته اســـت. ســـپاهان ایران فصل را 
بـــا قهرمانی در جـــام حذفی بـــه پایان 
رســـاند تا هوادارانـــش را راضـــی کند و 
در فصل نقل و انتقالات تابســـتانی هم 
تقریبـــاً بهترین خریدهـــا را انجام داد. 
روی کاغذ ســـپاهان یک ســـرو گردن از 
حریف اماراتی اش بالاتر اســـت چرا که 
هم از نظـــر انفرادی تک تـــک بازیکنان 
ســـپاهان با کیفیت تر از الاهلی هستند 

هم از نظر تیمی ســـپاهان منسجم تر و 
هجومی تر اســـت امـــا در بخـــش دفاع 
ســـپاهان اشـــکالاتی دارد که امیدواریم 
نظیـــر  بازیکنانـــی  شـــدن  اضافـــه  بـــا 
حزبـــاوی، گـــودرزی و حردانـــی خـــط 
دفـــاع هماهنگ تر و منســـجم تر از قبل 

شـــده باشد.
نبرد دو تیـــم در واقع جـــدال تاکتیکی 
مربیـــان پرتغالـــی اســـت؛ یـــک طـــرف 
مورایـــس خوش برخـــورد و متیـــن روی 
نیمکت ســـپاهان نشســـته و در سمت 
دیگـــر هـــم پائولـــو سوســـا هموطنش 
دارد.  برعهـــده  را  الاهلـــی  یـــت  هدا
ســـپاهان اردوی خوبی در ترکیه برگزار 
کرد و حـــالا می خواهـــد در اولین بازی 

رســـمی فصل جدیـــد هوادارانـــش را در 
ورزشـــگاه نقش جهان خوشحال کند، 
هوادارانـــی متعصـــب که یـــار دوازدهم 
زردپوشـــان ایـــران بـــوده و هســـتند و 
بـــا تشـــویق های مهیـــج و پرشورشـــان 
می تواننـــد شـــرایط را بـــرای پیـــروزی 

شـــاگردان مورایـــس فراهـــم کنند.
در ســـوی مقابل الاهلـــی دو ملی پوش 
کشـــورمان را در اختیـــار دارد؛ ســـعید 
عزت اللهی هافبکی که شـــاید به دلیل 
مصدومیـــت در این بازی غایب باشـــد 
و دیگـــری ســـردار آزمـــون که بـــه تازگی 
به ایـــن تیـــم پیوســـته و شـــاید مقابل 
ســـپاهان حتی فرصت بازی به او نرسد 
چـــرا کـــه در اردوی پیش فصـــل الاهلی 

نداشـــته  حضور 
. ست ا

ر  د ن  ها ســـپا
صـــورت پیـــروزی 

بقه  مســـا یـــن  ا ر  د
سه شـــنبه آینده 23 مرداد در 
قطـــر باید به مصـــاف الغرافه 
بـــرود و برنده آن مســـابقه به 
لیگ نخبگان صعـــود خواهد 

کـــرد. داور ایـــن دیـــدار کیـــم 
جونـــگ هیـــوک از کره اســـت 
کـــه پـــارک کیونیونـــگ و ژانگ 

ژونـــگ پیـــل و کیـــم ووســـونگ 
دیگـــر هموطنانـــش او را کمـــک 

. می کننـــد

امیرحســـین روشـــنک، مســـئول برگزاری 
مســـابقات لیـــگ برتر درمـــورد احتمال به 
تعویـــق افتـــادن آغاز لیـــگ برتـــر، گفت: 
»به هیـــچ وجه نمی توان لیـــگ را با تأخیر 
شـــروع کرد زیرا چند روز تأخیر در شروع 
مسابقات هیچ مشـــکلی را حل نمی کند. 
یا باید کل ســـه هفتـــه را پـــس از فیفادی 
برگـــزار کنیم کـــه ایـــن موضوع کامـــلاً به 
ضرر تیـــم ملـــی و نمایندگان ما در آســـیا 
اســـت  یا باید طبـــق برنامه پیـــش برویم. 

فراموش نکنید بلافاصله پس از فیفادی، 
تیم های ایرانی باید 2 بازی پشـــت سرهم 

انجـــام بدهند.«
او ادامه داد: »گذشـــته از همه این مسائل 
امســـال در نیم فصل اول تقویم فشرده ای 
داریم . تعویق مســـابقات یعنی پاک کردن 
صورت مســـأله. 3-2 اســـتادیوم مشـــکل 
دارند کـــه باید طبق تعامـــل و همکاری در 
درجـــه اول با خود باشـــگاه ها و همراهی و 
مســـاعدت ما، این ســـه هفته را بگذرانیم 

تـــا هـــم ورزشـــگاه تختـــی و هم یـــک تا 2 
ورزشـــگاه دیگـــری که کم و بیش مشـــکل 
دارنـــد، مسائل شـــان حـــل شـــود. تعویق 
مســـابقات شـــش مشـــکل دیگر درســـت 
می کنـــد.« مســـئول برگـــزاری مســـابقات 
لیـــگ برتـــر در مـــورد آخریـــن وضعیـــت 
»مهم تریـــن  گفـــت:  تختـــی  ورزشـــگاه 
مشـــکل ایـــن اســـتادیوم چمـــن اســـت. 
برای پرســـپولیس و اســـتقلال هم چمن 
اهمیـــت زیـــادی دارد و نمی تواننـــد با این 

شـــرایط در چنیـــن چمنـــی بـــازی کنند. 
پیمانکار قبلـــی ورزشـــگاه آزادی برای رفع 
مشـــکل چمن اســـتادیوم تختـــی یک ماه 
فرصت خواســـته تا آن را به شرایط ایده آل 
برســـاند. بـــه همین دلیـــل نمی تـــوان 2 
بـــازی ابتدایی پرســـپولیس و یـــک دیدار 
اول خانگـــی اســـتقلال را در آن برگـــزار 
کـــرد. برخی مســـائل هم در مـــورد ایمنی 
ورزشـــگاه وجود دارد که رفـــع آنها نیازمند 
3-2 هفته زمان است. در نتیجه ورزشگاه 

تختـــی به هفتـــه اول نمی رســـد.«
روشـــنک در مـــورد ورزشـــگاه جایگزیـــن، 
توضیـــح داد: »در درجـــه اول بایـــد خـــود 
باشـــگاه ها تصمیـــم بگیرند کـــه در کدام 
ورزشـــگاه بـــازی کننـــد. طبـــق آیین نامـــه 
اگـــر ورزشـــگاه های معرفی شـــده توســـط 
باشـــگاه ها شرایط نداشته باشـــد، ما باید 
در مـــورد محـــل بـــازی تصمیـــم بگیریم. 
ان شـــاءالله در جلســـه روز چهارشـــنبه در 

ایـــن خصـــوص تصمیم گیری شـــود .«

علـــی جـــوادی، مدیـــرکل ورزش و جوانان 
اســـتان تهـــران دیـــروز دربـــاره آخریـــن 
وضعیت ورزشـــگاه تختـــی بـــرای برگزاری 
رقابت هـــای لیـــگ برتـــر فوتبـــال اظهـــار 
کـــرد: »هنـــوز مصوبات ســـه هفتـــه پیش 
در ارتبـــاط با تخصیص اعتبارات از ســـوی 
دو باشـــگاه اســـتقلال و پرســـپولیس برای 
تکمیـــل بازســـازی تختـــی انجـــام نشـــده 
و از برنامه هـــای عملیاتـــی خـــود عقـــب 
هســـتیم. هـــر چقـــدر مصوبـــات دیرتـــر 
تصویـــب شـــود، آماده ســـازی تختـــی برای 
برگزاری رقابت های لیـــگ با تأخیر مواجه 
می شـــود؛ چون اداره کل دیگر اعتبار برای 
بازســـازی تختی نـــدارد تا الان نیز بیشـــتر 
از ۷0درصـــد اعتبـــارات خـــود بـــرای تختی 

هزینـــه کرده ایـــم.«
جوادی در پاســـخ بـــه این پرســـش که آیا 
امـــکان دارد تختی دیگر میزبـــان برگزاری 
رقابت هـــای لیـــگ برتـــر نباشـــد، تصریح 

کـــرد: »مســـابقات برگزار می شـــود اما قرار 
شـــد در یکی دو هفته اول مسئولان به فکر 
مـــکان دیگری برای برگزاری لیگ باشـــند. 
از روز اول اعـــلام کـــرده بودیـــم که چمن 
تختـــی مشـــکل دارد و وضعیـــت مطلوبی 
نـــدارد و رفع ایراد چمن بســـتگی به تأمین 
اعتبارات دارد که از ســـوی ســـرخابی ها به 

اداره کل تخصیص داده خواهد شـــد.«
وی اضافـــه کـــرد: »ورزشـــگاه تختـــی هیچ 
اعتباری ندارد و بـــدون اعتبار تا ۹۵درصد 
خصـــوص  در  و  بردیـــم  پیـــش  را  کارهـــا 
صـــورت  در  مانـــده  باقـــی  موضوعـــات 
تخصیـــص اعتبـــار می توانیـــم کار را جلـــو 
ببریـــم. وقتـــی می گوییـــم اســـتان تهران 
اســـتان کـــم برخـــوردار در فضای ورزشـــی 
اســـت، اینجا خـــودش را نشـــان می دهد. 
هیچ اعتباری بـــرای تختـــی در نظر گرفته 
نشـــد و با دســـت خالی تا امروز کار را جلو 
بردیـــم. اگر دو باشـــگاه به تعهـــدات خود 

عمـــل می کردند، الان دیگر مشـــکلی برای 
برگـــزاری مســـابقات لیگ نداشـــتیم.«

دیـــرکل ورزش و جوانـــان اســـتان تهـــران 
دربـــاره حضور بانوان در تختـــی افرود: »ما 
مطیع تصمیم شـــورای تأمین هستیم. هر 
تصمیمـــی کـــه بگیرند مدیریـــت مجموعه 

تختـــی آن کار را انجـــام خواهد داد.«

تهـــران  اســـتاندار  فخـــاری،  علیرضـــا 
دربـــاره وضعیت ورزشـــگاه های اســـتان 
تهـــران از جملـــه آزادی و تختـــی، گفت: 
»آماده ســـازی ورزشـــگاه هایی کـــه بویژه 
بـــرای رقابت هـــای لیـــگ برتـــر فوتبـــال 
در نظـــر گرفته شـــده بـــود بایـــد زودتر از 

اینهـــا انجـــام می شـــد، متأســـفانه 

دوســـتان در این زمینه کمـــی دیر اقدام 
کردنـــد و بـــا برنامه ریزی هـــای صـــورت 
پیـــدا  گرفتـــه ممکـــن اســـت تداخـــل 
کنـــد و نتوانیـــم نیازمندی هـــا را تأمیـــن 
کنیم. ورزشـــگاه آزادی ممکن اســـت به 
مســـابقات نرســـد، پیش بینـــی می کنیم 
شـــرکت توســـعه بـــا اولویت قـــرار دادن 
ورزشـــگاه تختی با اســـتفاده حداکثری از 
ظرفیت هـــای خود این ورزشـــگاه را برای 
مســـابقات فوتبال آماده  کند.« او گفت: 
»مـــن خـــودم بـــه شـــخصه از ورزشـــگاه 
تختـــی بازدیدی نداشـــتم و تـــا حدودی 
ایـــن نگرانـــی وجـــود دارد که تختی ســـر 
وقت برای مســـابقات لیـــگ برتر فوتبال 
آماده نشـــود؛ اما بـــا حداقل هـــا کار باید 
انجـــام شـــود. یعنـــی زمیـــن، سیســـتم 
روشـــنایی و سیســـتم صوت بایـــد آماده 
باشد. دوستان متأســـفانه خیلی جدی 
نگرفتنـــد اگر جـــدی می گرفتنـــد باید از 

3 مـــاه قبـــل شـــروع می کردند تـــا امروز 
دچـــار چنین مشـــکلی نشـــویم.« وی در 
پاســـخ به این پرســـش که آیا استانداری 
بـــرای  بودجـــه ای در اختیـــار اداره کل 
بازســـازی ورزشـــگاه تختی قـــرار نخواهد 
داد؟ افـــزود: »این گونـــه موضوعـــات در 
برنامـــه اســـتانداری نیســـت، مجموعـــه 
وزارت ورزش درباره این موضوع از طریق 
شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی 
روی فضاهـــای ورزشـــی کار می کردنـــد 
کـــه تعلل ها ســـبب شـــد تـــا زمـــان را از 
دســـت بدهیـــم. وقتـــی بـــرای انجـــام 
مســـابقه ای تصمیمـــی گرفتـــه و قطعـــی 
می شـــود، حوزه های اجتماعی، سیاسی 
و امنیتـــی را مـــا هماهنـــگ می کنیم. ما 
برگزارکننده مســـابقات نیســـتیم؛ بلکه 
ســـرویس دهنده مســـابقات هستیم که 
مهم تریـــن آن تأمیـــن امنیـــت و ایمنـــی 

برای حضـــور مردم اســـت.«

برنامه ریـــزی وحشـــتناکی کـــه در  بـــا 
فوتبال کشـــورمان وجود دارد، این روزها 
حســـابی حال فوتبالدوستان بد است. 
درحالی که مســـئولان فوتبـــال اصرار به 
آغـــاز بازی های لیـــگ برتـــر در چند روز 
آینده دارنـــد، ورزشـــگاه ها همچنـــان از 

پذیرش ایـــن موضوع امتنـــاع می کنند 
و در حقیقـــت آمادگـــی بـــرای برگـــزاری 
بازی هـــا را نـــدارد و ایـــن متأســـفانه در 
پایتخت بـــه بحران بزرگی تبدیل شـــده 
اســـت و هـــر از گاهـــی صحبت هایـــی 
شـــنیده می شـــود که واقعاً برای فوتبال 

کشـــورمان تأســـف آور است.
 

به مسئولان فشار نیاورید!
نصیبـــی در پاســـخ بـــه ایـــن ســـؤال که 

آمـــاده  زمانـــی  چـــه  آزادی  ورزشـــگاه 
یـــی  اجرا »کار  می گویـــد:  می شـــود، 
اســـت  ممکـــن  نمی کنـــد.  مشـــخص 
پس از هفته هـــای ابتدایی لیـــگ آماده 
شـــود یا زمان بیشـــتری بخواهـــد. بهتر 
اســـت فدراســـیون و باشـــگاه ها به فکر 
باشـــند و این همه فشـــار به ما نیاورند.« 
اســـتاندار تهران هـــم در واکنش به این 
موضـــوع می گویـــد: »خیلـــی در برنامه 
اســـتانداری نیســـت، مجموعه سازمان 

ورزش از طریق شـــرکت توســـعه ورزش 
باید کار می کردند که یـــک مقدار تبادل 
مدیریتی باعث شـــد که زمان از دســـت 
برود.« مســـئولان فدراسیون فوتبال هم 
خودشان را کنار کشـــیدند و فقط اصرار 
به شـــروع بازی هـــا دارنـــد. حرف هایی 
هم دربـــاره میزبانی تیم های اســـتقلال 
و پرســـپولیس در خـــارج از تهـــران بـــه 
گوش می رســـد. به نظر می رســـد در این 
خصوص نباید به مســـئولان فشـــار آورد!

ابهام تا دقیقه 90
تماشاگران و فوتبالدوستان به خصوص 
در پایتخت ســـرگردان هســـتند. این را 
می تـــوان از نگرانـــی آنها برای تماشـــای 
بـــازی تیم شـــان فهمیـــد. ایـــن موضوع 
وقتی حادتر می شـــود که مثل همیشـــه 
بـــرای آینـــده نیـــز نگـــران و مضطـــرب 
هســـتند، چرا کـــه معمـــولاً وضعیت بد 
ورزشـــگاه ها، تیمشـــان را آزار داده است 
و ایـــن اتفـــاق می تواند همچنـــان ادامه 

داشـــته باشـــد و حتی در صـــورت آماده 
شـــدن ورزشـــگاه ها هم تضمینـــی برای 
داشـــتن کیفیـــت لازم وجود نـــدارد. به 
هر حـــال اینکه تـــا دقیقـــه ۹0 همچنان 
شـــدن  آمـــاده  و  بازی هـــا  برگـــزاری 
ورزشـــگاه ها در ابهـــام باشـــد، حســـابی 
هـــواداران را بهم خواهد ریخـــت. با این 
وضعیـــت به نظر می رســـد بایـــد بازی ها 
در کوچـــه ای باریـــک و بـــا همـــان توپ 

پلاســـتیکی دولایـــه باید برگزار شـــود.

یک دنیا ابهام در آستانه شروع لیگ برتر 

لیگ حرفه ای با برنامه آماتور
اکبر منتشلو

خبر نگار

99 روز تا شروع مسابقات؛ هیچ مسئولی درباره ورزشگاه ها پاسخگو نیست روز تا شروع مسابقات؛ هیچ مسئولی درباره ورزشگاه ها پاسخگو نیست

سرگیجه در لیگ برترسرگیجه در لیگ برتر
 با توجه به  با توجه به 

شرایط مبهم شرایط مبهم 
ورزشگاه تختی ورزشگاه تختی 

شنیده می شود شنیده می شود 
که استقلال که استقلال 

به پرسپولیس به پرسپولیس 
پیشنهاد داده پیشنهاد داده 

که دو تیم که دو تیم 
در ورزشگاه در ورزشگاه 

امام رضا)ع( امام رضا)ع( 
میزبان میزبان 

حریفان خود حریفان خود 
باشندباشند

در حـــال حاضـــر فوتبـــال ایـــران 
در رده ملـــی و باشـــگاهی روزهای 
مبهمی را ســـپری می کنـــد چرا که 
در فاصلـــه ۹ روز تـــا آغـــاز ماراتن 

لیـــگ برتر، هنـــوز تکلیـــف مکان 
برگـــزاری بـــازی  تیم هـــای لیـــگ 
برتـــری مشـــخص نشـــده اســـت. 
بیســـت و ســـه دوره از مســـابقات 

لیـــگ برتر برگزار شـــده و در طول 
این مدت تکلیف مـــکان برگزاری 
امـــا  بـــود  مشـــخص  مســـابقات 
امســـال به دلیل تأکید ای اف سی 

به استانداردســـازی اســـتادیوم ها، 
همـــه چیز نامشـــخص اســـت.

 در ایـــن شـــرایط نه تنهـــا وضعیت 
تیم های شهرســـتانی برای میزبانی 
از حریفان شـــان نامشـــخص است 
بلکـــه بـــا وجـــود وعده وعیدهـــای 
اســـتان  و  مســـئولان فدراســـیون 
ی  ه ســـاز د ما آ بحـــث  ر  د ن  تهـــرا
ورزشـــگاه تختی، مشـــخص شـــده 
که ایـــن ورزشـــگاه هم بـــا توجه به 
کاســـتی های موجـــود، نمی توانـــد 
ابتدایـــی میزبـــان  در هفته هـــای 
تیم های پرســـپولیس و اســـتقلال 

. شد با
نـــی  با میز ن  مـــکا ص  خصـــو ر  د  
ســـرخابی ها حـــرف و حدیث های 
ح اســـت کـــه یکی  بســـیاری مطـــر
از اینهـــا میزبانـــی ســـرخابی ها در 
ورزشـــگاه شـــهدای شـــهر قـــدس 

. ست ا
 این در حالی اســـت که پیش از این 
صحبت هایی در خصـــوص انتقال 
بازی هـــای اســـتقلال به مشـــهد و 
ورزشـــگاه امام رضا)ع( مطرح شـــد 
که البتـــه ایـــن موضوع بـــه صورت 
رســـمی اعلام نشـــد و حالا با توجه 
به شـــرایط مبهـــم ورزشـــگاه تختی 
شـــنیده می شـــود که اســـتقلال به 
پرســـپولیس پیشـــنهاد داده که دو 
تیـــم در ورزشـــگاه امـــام رضـــا)ع( 
میزبـــان حریفـــان خـــود باشـــند. 
البتـــه ســـرخابی ها بـــرای میزبانی 
در ایـــن ورزشـــگاه مشـــکلاتی دارند 
چرا که ورزشـــگاه امـــام رضا)ع( هم 
در بحث استانداردسازی مشکلاتی 

دارد و طبق شـــنیده ها این ورزشگاه 
بـــرای تجهیـــز نیازمنـــد 2۵ میلیارد 
تومان اعتبار اســـت. در این شرایط 
اســـتقلالی ها از رقیب ســـنتی خود 
خواســـته اند تـــا هـــر کـــدام از دو 
تیـــم 12 و نیم میلیـــارد تومان برای 
تجهیـــز ورزشـــگاه امـــام رضـــا)ع( 
هزینـــه کنند که البته پرســـپولیس 
با ایـــن موضوع مخالفـــت کرد. این 
در حالی اســـت که پرســـپولیس در 
ســـه هفته نخســـت 2 بازی میزبان 
خواهـــد بـــود و اســـتقلال هم یک 
بـــار میزبانـــی را برعهـــده دارد و بـــا 
این شـــرایط هنـــوز چیـــزی قطعی 

نشـــده است.
 البته شنیده می شـــود پرسپولیس 
قصـــد دارد در اراک میزبان حریفان 
خود باشد و اســـتقلال در قزوین و 
ورزشگاه ســـردار آزادگان این شهر. 
این در حالی اســـت که اســـتقلال و 
پرســـپولیس تنها ۷2 ســـاعت برای 
معرفـــی ورزشـــگاه محـــل برگزاری 
بازی هایشـــان در لیـــگ نخبـــگان 
آســـیا فرصت دارند. روزنامه »ایران 
ورزشـــی« برای رفع ابهامات موجود 
بـــا مســـئولان فدراســـیون تمـــاس 
گرفت امـــا هیچ کدام از مســـئولان 
پاســـخگو نبودنـــد. در این شـــرایط 
تیم های اســـتقلال و پرســـپولیس 
بـــا  ی  جلســـه ا شـــنبه  ر چها ز  و ر
مســـئولان مربوطه در فدراســـیون 
فوتبـــال خواهند داشـــت تا تکلیف 
محـــل برگـــزاری مســـابقات دو تیم 
در لیـــگ برتر و لیگ نخبگان آســـیا 

قطعی شـــود.

محمد محمدی سدهی
روزنامه نگار

روشنک: امکان 
تعویق لیگ برتر 
وجود ندارد

ورزشگاه تختی مشکل چمن دارد
جوادی: استقلال و پرسپولیس به تعهد خود عمل نکردند

استاندار تهران:
بازسازی ورزشگاه تختی را جدی نگرفتند

کریمی: سپاهان انگیزه لازم را برای پیروزی دارد
محمد کریمی، بازیکن تیم فوتبال ســـپاهان در نشســـت خبری اظهار داشت: »ما آماده ایم 
در مقابـــل 11 نفر بازی کنیم و تفاوتی ندارد این نفرات چه اشـــخاصی باشـــند. اگر آزمون بازی 
کند این شـــانس برای ما وجود دارد چون شـــناخت بیشتری نســـبت به تیم حریف خواهیم 
داشـــت. از هواداران می خواهم حضور حداکثری در ورزشـــگاه داشته باشـــند تا بازی را با برد 
پشـــت ســـر بگذاریم و مانند بازی با الهلال باعث دلگرمی  شـــوند. با این هواداران می توانیم 
بـــازی خوبی به نمایـــش بگذاریم.« او بیان کرد: »شـــناخت زیادی از حریف نداریم، ســـردار 
را نســـبت به بقیه بازیکنان بیشـــتر می شناســـیم، قدرت تیمی را در بـــازی آخر مقابل الهلال 
نشـــان دادیم، چنـــد بازیکن باتجربه ما جدا شـــدند و بازیکنان جوان اضافه شـــدند؛ انگیزه 
لازم را برای بردن بازی داریم. بازی آســـیایی تجربه متفاوتی اســـت امـــا بازیکنان با تجربه ای 

داریـــم که به جوان ترها کمـــک می کنند.«

 مورایس: اطلاعات زیادی 
از شباب الاهلی نداریم

ژوزه مورایس، ســـرمربی ســـپاهان در نشســـت خبـــری قبل از 

دیدار با شـــباب الاهلی امـــارات گفت: »اطلاعـــات زیادی در 

مورد شـــباب الاهلی نداریـــم و فقط می دانیم ســـردار به این 

تیم اضافه شـــده اســـت، پس تمام تمرکز مـــا باید روی تیم 

خودمـــان باشـــد، کنجکاوانه می گویـــم با توجه بـــه قوانین 

فوتبال ایـــران، هزینه شـــباب الاهلی برای خرید ســـردار آزمون 

برابـــر با کل بودجه یک باشـــگاه در ایران اســـت.«

 او گفـــت: »امـــا کیفیـــت بازیکنان فوتبـــال ایران نیز بالاســـت و ما 

بایـــد به ایـــن ارزش ها احتـــرام بگذاریم.

را  از ســـال های خیلـــی دور سوســـا، ســـرمربی شـــباب الاهلی   

می شناســـم و ارتباط صمیمانه ای با او دارم، ما در مسابقات داخلی  
مقابـــل هم بـــازی کردیم.

 از هـــواداران واقعـــاً ممنونـــم و قرار اســـت یک بازی خـــوب دیگر 

در نقـــش جهان داشـــته باشـــیم، بـــرای AFC آرزوی موفقیت در 
برگـــزاری این مســـابقات را دارم.« 



یادداشت

روی خط المپیک
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فرصت سوزی ممنوع
المپیـــک مهم تریـــن رویـــداد جهانی بـــه حســـاب می آید و 
رقابـــت در آن شـــاید فقـــط یک بار نصیب هر کشـــتی گیری 
شـــود. به همین دلیـــل باید قـــدر لحظه لحظـــه حضور در 
المپیک را دانســـت. حضور در المپیک با هر رویداد دیگری 
متفاوت است و ورزشـــکارانی که در این مسابقات به میدان 
می روند، در ســـطح جهـــان به بهترین شـــکل ممکن دیده 
می شـــوند. کشـــتی هیچ وقـــت محـــدود به چند کشـــور از 
جمله ایران، ترکیه، روســـیه، ترکیه، جمهـــوری آذربایجان و 
امریکا نبوده، بلکه دوســـتداران این رشته قهرمانان خود را 
می شناسند و مســـابقات آنان را به صورت مستقیم پیگیری 
می کنند. البته کشـــتی گیران باید بداننـــد المپیک رویداد 
بزرگی اســـت امـــا نبایـــد بـــرای موفقیت در آن اســـترس 
داشـــت. ورزشـــکاران بایـــد بار روحـــی و روانـــی را در خود 
کنتـــرل کنند، چـــرا که حجـــم انتظارات به طـــور قطع در 
عملکـــرد آنان تأثیرگذار اســـت. تفاوت خاصـــی میان دو 
رویـــداد جهانـــی و المپیک وجود نـــدارد، بلکـــه المپیک 
با توجـــه زمانبنـــدی و برگـــزاری  چهارســـاله آن به لحاظ 
اســـمی زیباتـــر و از بعـــد حجمـــی خلاصه تـــر و گلچینی از 
رویـــداد جهانی به حســـاب می آیـــد. با توجه بـــه اینکه در 
هـــر وزن تنها ۱۶ ورزشـــکار به این مســـابقات راه یافته اند، 
ســـطح کیفی آن مطلـــوب ارزیابی می شـــود. در المپیک 
همه ورزشـــکاران در یک ســـطح قرار دارنـــد و فردی پیروز 
میدان اســـت که تمایز خاصی با ســـایر رقبای خود داشته 
باشـــد. باید ششـــدانگ بود و با آمادگی کامل برای کسب 
موفقیـــت تلاش کـــرد. برای بهتـــر نتیجه گرفتـــن باید بار 

روحی روانی را از روی دوش ورزشـــکاران برداشـــت.

 قهرمان کشتی آزاد جهان
 المپیک را از دست داد

اســـتفان میســـیچ که ســـال گذشـــته در وزن ۵۷ کیلوگرم 
قهرمـــان جهـــان شـــد، بـــه دلیـــل پارگـــی ربـــاط صلیبـــی 
حضـــور در المپیـــک پاریـــس را از دســـت داد. در روز آغـــاز 
رقابت هـــای کشـــتی المپیـــک بـــا دو وزن 60 و 130 کیلوگرم 
فرنگی، صرب ها رســـماً اعلام کردند که اســـتفان میســـیچ 
مدعـــی شـــماره یـــک طـــلای وزن 57 کیلوگرم کشـــتی آزاد 
المپیـــک حضـــور در این رقابت ها را از دســـت داده اســـت. 
کشـــتی گیر صربســـتانی کـــه طی دو ســـال اخیر دو نشـــان 
برنـــز و طـــلای وزن اول را در بلگراد به دســـت آورد، چندی 
پیـــش در تمرینات رباط صلیبی اش پاره شـــد امـــا امیدوار 
بود کـــه بتوانـــد در المپیک کشـــتی بگیرد کـــه خبر غیبت 
او در بازی هـــای المپیـــک اعلام شـــد. بنابراین صربســـتان 
یکـــی از شـــانس های مـــدال در پاریـــس را از دســـت داد.

انصراف پاکدل از سفر به پاریس
علیرضـــا پاکدل رئیس فدراســـیون هندبـــال و عضو هیأت 
اجرایـــی کمیته ملـــی المپیک از ســـفر به پاریـــس و حضور 
در بازی هـــای المپیـــک ۲۰۲۴ انصـــراف داد. اعضـــای هیأت 
اجرایـــی کمیته ملـــی المپیک از جمله افرادی هســـتند که 
در کاروان اعزامـــی ایـــران بـــه المپیـــک 2024 پاریس حضور 
دارند. برخـــی از این افراد هفته گذشـــته به فرانســـه رفتند 
و گـــروه دوم از دیروز عازم این کشـــور شـــدند کـــه علیرضا 
پاکدل یکـــی از اعضای هیأت اجرایی نیز قـــرار بود دیروز به 
پاریـــس برود، اما بـــه دلیل پیگیری امور جاری فدراســـیون  
و در پیش بودن مســـابقات نوجوانان قهرمانی آســـیا اعلام 

کـــرد که به ایـــن ســـفر نخواهد رفت.

سابر ایران تیم ششم رنکینگ جهان
تیم ملی شمشـــیربازی ایران با چهارمـــی در المپیک پاریس 
در جدیدتریـــن رنکینگ جهانی ششـــم شـــد. فدراســـیون 
جهانـــی با پایـــان رقابت هـــای شمشـــیربازی المپیک ۲۰۲۴ 
پاریـــس رنکینـــگ جدید انفـــرادی و تیمـــی را اعـــلام کرد و 
تیم ملی ســـابر ایران با چهارمی تیمی ششـــم جهان شـــد. 
تیم هـــای کره جنوبی، امریکا، مجارســـتان، فرانســـه و مصر 

هم رتبـــه اول تا پنجـــم را گرفتند. 
در بخـــش انفرادی هـــم علی پاکدامـــن کاپیتـــان تیم ملی 
ســـابربا یازدهمی جهان بهترین جایـــگاه را بین ایرانی ها به 
دســـت آورد. محمد رهبری، محمد فتوحی و فرزاد باهر هم 

بـــه ترتیب رتبه هـــای 27، 40 و47 را دارند.

 صدرنشینی  والیبال دختران 
در لیگ ملت های آسیای مرکزی

تیـــم والیبال زنان با شکســـت نپال صدرنشـــین جدول دور 
مقدماتی رقابت های لیگ ملت های والیبال بانوان آســـیای 
مرکزی شد. چهارمین روز مرحله مقدماتی لیگ ملت های 
والیبـــال زنـــان آســـیای مرکزی دیـــروز در شـــهر کاتماندوی  
نپال برگزار شـــد کـــه دختران در چهارمیـــن و آخرین دیدار 
مرحلـــه مقدماتـــی به مصـــاف نپال میزبـــان رفـــت و 3 - 2 
پیروز میدان شـــد تا بـــا 7امتیاز به صدر جـــدول  مقدماتی 
روز چهـــارم تکیه زد.  شـــاگردان لی در دیداری پنج ســـته با 
امتیـــازات 25 بر 16، 16 بـــر 25، 25 بر 23، 15 بـــر 25 و 15 بر 
13 برابـــر حریف به پیروزی رســـیدند تا به ســـومین برد خود 
و هفتمیـــن امتیـــاز در جدول رده بندی دســـت پیدا کنند و 
صدرنشین شـــوند. در دیگر مســـابقه امروز تیم سریلانکا 3 
بـــر صفر و با امتیازات 25 بر 22، 25 بـــر 12 و 25 بر 16 مالدیو 
را شکســـت داد تا 4 امتیازی شـــود. مرحلـــه مقدماتی لیگ 
ملت هـــای والیبـــال زنان آســـیای مرکزی امروز بـــا برگزاری 
دو دیدار میان تیم های هند-ســـریلانکا و نپال-مالدیو پایان 
خواهـــد یافت تا تکلیـــف چهار تیم صعودکننده مشـــخص 
شـــود. ملی پوشان کشـــورمان طبق برنامه امروز استراحت 

خواهند داشت.

ئیـــس  ر ی  ســـد ا ل  ســـو ر  
دوچرخه ســـواری،  فدراســـیون 
بـــا ابراز خوشـــحالی، عبـــور علی 
لبیـــب از خـــط پایان اســـتقامت 
جـــاده المپیـــک را اتفاقـــی بزرگ 
می دانـــد. او می گویـــد: »خـــدا را 
شـــکر وعده ای کـــه داده بودیم را 
علی لبیب با عبـــور از خط پایان 
محقـــق کرد. این اتفـــاق بزرگ در 
حد مـــدال بود. شـــک نکنید کار 
ســـاده ای نیســـت که اگر بود، 16 
ســـال در المپیک رقم می خورد. 
دوچرخه ســـوار 22 ســـاله ای این 
درحالی کـــه  زد  رقـــم  را  اتفـــاق 
فدراســـیون های قبلی با رکابزنان 
باســـابقه بـــه آن نرســـیدند.« به 
ن  ســـیو ا ر فد ئیـــس  ر گفتـــه 
دوچرخه ســـواری، نتیجـــه لبیب 

شـــروع خوبـــی اســـت: »عبـــور 
از خـــط پایـــان المپیک شـــروع 
خوبی برای رکابزن جوان اســـت. 
البتـــه او قدم اول را بـــرای حضور 
حرفـــه ای  دوچرخه ســـواری  در 
دنیا برداشـــته اســـت.« اسدی از 
اهمیت رســـیدن علـــی لبیب به 
خط پایـــان می گوید: »مســـابقه 
اســـتقامت جاده، مسابقه خیلی 
ســـختی بـــود و رســـیدن به خط 
پایـــان هم بـــرای ما خیلـــی مهم 
بـــود. چـــرا کـــه در المپیک های 
قبلـــی این اتفـــاق نیفتـــاده بود. 
ما بـــرای این هـــدف برنامه ریزی 

خوبی داشـــتیم.
فرانســـه،  بلژیـــک،  تیم هـــای   
ایتالیا برایشـــان مـــدال المپیک 
مهم بـــود و بـــرای بقیه کشـــورها 
هـــم جایگاهـــی کـــه بـــه دســـت 
می آوردنـــد، حتـــی اگـــر مـــدال 
نباشـــد. لبیب هم بـــا تلاش زیاد 
در المپیـــک خـــوش درخشـــید. 

او رکابـــزن مســـتعد و آینده داری 
اســـت.«

بـــرای  لبیـــب  اســـت  معتقـــد  او 
المپیک هیچ دغدغه ای نداشت: 
»مـــا برنامـــه ای تنظیـــم کردیـــم و 
حتـــی اسپانســـر گرفتیم تـــا لبیب 
دوچرخـــه مـــدل جدیـــد داشـــته 
باشـــد و همه جـــوره تجهیز شـــود 
و بـــا ویگنـــز مربـــی بلژیکـــی هـــم 
بـــه توافق رســـیدیم، جـــدای از آن 
برایش مســـابقه تدارکاتـــی در نظر 
گرفتیـــم تـــا او بـــا حضـــور در آن 

کند.  پیشـــرفت 
را  واقـــع همه جـــوره شـــرایط  در 
برایـــش فراهـــم کردیـــم. از طرف 
دیگـــر لبیـــب را یـــک ماه قبـــل از 
المپیک فیکـــس کردیم تا دغدغه 
نداشـــته باشـــد و تمرکزش را روی 
آمادگـــی اش بگـــذارد. درحالی که 
دوره هـــای قبـــل این طـــور نبـــود 
و ورزشـــکاران بـــه خاطـــر حضـــور 
 ، مختلـــف ی  بی هـــا نتخا ا ر  د

نمی دانســـتند به المپیک می روند 
یا نـــه. در واقع رکابزنـــان به دلیل 
عدم آشنایی مسئولان فدراسیون 
به دوچرخه ســـواری، نبود سیستم 
و برگـــزاری انتخابی های مداوم به 
دوپینگ ســـوق پیـــدا می کردند.« 
رئیس فدراســـیون معتقد اســـت 
ورزشـــکار بـــه تنهایی در مســـابقه 
ســـخت المپیک نمی تواند معجزه 
کنـــد: »ورزشـــکار بـــه تنهایـــی در 
مســـابقه ای کـــه 7 ســـاعت طـــول 
معجـــزه  نـــد  ا نمی تو  ، می کشـــد
کنـــد. بایـــد برنامه ریـــزی شـــود و 
مـــا با ســـه اپلیکیشـــن هـــم دمای 
بدن لبیب را متوجه می شـــدیم و 
هـــم موقعیت او را در مســـیر و هم 
اینکـــه کجا و چطور بـــه او آب، یخ 
و غذا برســـانیم. مســـائلی که روی 
عملکـــرد رکابزن تأثیـــر می گذارد. 
نمی شـــود ورزشـــکار را 7ساعت به 
امان خـــدا رها کـــرد و توقع نتیجه 

» . شت ا د

رکابزن به تنهایی نمی تواند در جاده المپیک معجزه کند

اسدی: کار لبیب در حد مدال بود

حضور الفتی در فینال ژیمناستیک کار بزرگی بود
خیرخواه: گرفتن مدال به حرف راحت است

مهـــدی الفتی هـــر چنـــد در ژیمناســـتیک روی 
ســـکوی المپیـــک نرفـــت امـــا تـــا همینجـــا هم 
شـــاهکار کـــرد. او می توانـــد بارهـــا خـــودش را 
ســـرزنش کنـــد، بارها افســـوس بخورد، اشـــک 
بریـــزد کـــه چـــرا نشـــد، چـــرا نتوانســـت فـــرود 
بهتری داشـــته باشـــد، چـــرا روی ســـکو نرفت و 
چرا تاریخ ســـازی اش کامل نشـــد اما برای مایی 
که حســـرت دیـــدن ژیمناســـتیک را در المپیک 
داشـــتیم؛ آرزویمان رســـیدن بین بـــزرگان بود، 
ولـــی مهدی آن را برایمان بـــرآورده کرد. خیلی از 
کارشناســـان هم معتقدند حضـــور او در المپیک 
و فینال در حکـــم مدال طلا برای ژیمناســـتیک 
ایـــران اســـت. رضـــا خیرخـــواه، ســـرمربی تیم 
ملی ژیمناســـتیک بعد از هفتمی شـــاگردش در 
المپیـــک پاریس با دفاع تمام قـــد از او می گوید: 
»کاش همه می دانســـتید مهدی در چه شرایطی 
و با چه امکاناتی توانســـته به المپیک برســـد! او 
در دور مقدماتی شگفتی ســـاز شـــد تـــا به فینال 
برســـد. در فینال هـــم با بزرگانـــی رقابت کرد که 
همـــه عنوان دار جهـــان بودند. به نظـــرم الفتی 

کار بزرگـــی کرد و حتی می توانســـت روی ســـکو 
برود. هـــر چند گرفتـــن مدال به حـــرف راحت 
اســـت.« ســـرمربی تیـــم ملـــی ژیمناســـتیک به 
فرودهای ژیمناســـت ایرانی هم اشـــاره می کند: 
»مهدی سال هاســـت با وســـایل 30 ســـال پیش 
کار می کنـــد. من حتـــی تخته پرش مهـــدی را از 
چند جـــا مهار کردم تـــا مهدی به راحتـــی از آن 
اســـتفاده کند. در فینـــال به هنـــگام پرش اول 
سرعت زیادی به اســـتارتش داد و همین مسأله 
کنترل فرودش را ســـخت کرد وگرنه پرش بسیار 
خوبـــی بـــود. پـــرش دوم را بهتـــر می توانســـت 
انجام بدهد. در کل بایـــد بگویم حرکات مهدی 
در ســـطح جهانی اســـت، امـــا ابزاری کـــه الفتی 
بـــا آن تمریـــن می کند بـــا ابـــزار مســـابقه قابل 
مقایسه نیســـت. کار با آنها اصلاً راحت نیست. 
مهـــدی فقط در مســـابقات بـــا ابزار اســـتاندارد 
ســـروکار دارد و موقـــع تمریـــن با ابزار ۳۰ ســـال 
پیـــش تمریـــن می کنـــد.« ســـرمربی تیـــم ملی 
ژیمناســـتیک درخصـــوص ادامـــه همـــکاری اش 
بـــا فدراســـیون و کادرفنی هـــم تأکیـــد می کند: 
»هنـــوز تصمیمی نگرفتـــه ام. امیدوارم شـــرایط 
بـــه گونه ای باشـــد کـــه در تیـــم ملی بمانـــم. به 
هر حال مـــن و مهدی بـــا هم نتایجـــی را تجربه 

کردیـــم که حاصل یـــک کار جمعـــی بود.«
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محسن وظیفه
روزنامه نگار

روز دوم کشتی فرنگی با ورود ساروی و کاویانی نژاد

به وقت مدال
تیم ملی کشـــتی فرنگـــی روز دوم 
مســـابقاتش را در المپیک پاریس 
97 کیلوگـــرم  77 و  بـــا دو وزن 
شـــروع می کنـــد. دو وزنـــی کـــه 
حداقل در یک وزن شـــانس ایران 
بـــرای مـــدال طلا زیـــاد اســـت اما 
می تواننـــد ایـــن شـــانس را حفـــظ 
کننـــد؟ محمـــد هـــادی ســـاروی 
بیـــش از چهـــار ســـال اســـت که 
دوبنـــده تیـــم ملـــی را بـــه تـــن 
کرده و حـــالا وقت ثمـــر دادنش 
اســـت. شـــاید کســـی از امیـــن 
توقع نداشـــته باشـــد امـــا هادی 
چـــرا نباید مـــدال آن  هـــم از نوع 
طلایش را نگیرد؟ شـــانس شـــاید 
در طـــول زندگی یکبـــار در خانه هر 
کســـی را بزنـــد و بـــه نظـــر این بار در 
خانـــه هـــادی را زده اســـت. البته او 
کشـــتی گیر شایســـته ای اســـت و به 
همیـــن دلیل اســـت کـــه می گویند 
شـــانس در خانـــه هـــر کســـی را که 
آماده تـــر باشـــد، می زنـــد. او بـــرای 
رســـیدن به فینال یک نفـــر را پیش 
رو دارد؛ آرتور آلکسانیان و در فینال 
می توانـــد انتقـــام شکســـت جهانی 
ســـال قبل را از کشـــتی گیر کوبایی 

بگیـــرد. فقط کافی اســـت که هادی 
بپذیـــرد هیـــچ  چیـــزی از رقبایـــش 

کم نـــدارد.

به وقت طلا
شـــانس های  مهم تریـــن  از  یکـــی 
ایران بـــرای مدال طـــلای جهان در 
پاریس محمدهادی ســـاروی است. 
ســـتاره مازندرانی در جهانی 2019 در 
21 ســـالگی و بااعتمـــاد محمـــد بنا 
بـــه ترکیـــب تیم ملـــی بزرگســـالان 
رســـید و حالا  که 26 ســـاله اســـت، 
برنـــز المپیـــک و یک طـــلا و دو برنز 
قهرمانـــی جهـــان را در کارنامه دارد. 
هادی امروز در غیاب کشـــتی گیران 
روس یکی از ســـخت ترین رقبایش 
را نـــدارد و از تجربـــه کافـــی بـــرای 
رســـیدن بـــه مـــدال المپیـــک حتی 
از نـــوع طلا برخـــوردار اســـت. آرتور 
آلکســـانیان بیـــن رقبـــای او جایگاه 
مهمـــی دارد، ســـه مـــدال المپیـــک 
طـــلا، نقـــره و برنـــز او را از بقیه جدا 
کـــرده اســـت. 4 طـــلا وســـه نقـــره 
جهـــان را هـــم در کارنامـــه دارد تا به 
ســـخت ترین رقیب ســـاروی تبدیل 
شـــود. امـــا بعـــد از این کشـــتی گیر 
ارمنـــی، گابریـــل روســـیلو کوبایـــی 
هم حضـــور دارد. کســـی کـــه وقتی 
ساروی بزرگسالان جهان را در سال 
2019 تجربـــه کرد، قهرمـــان جوانان 

جهان شـــد و در ســـال 2023 هم با 
غلبه بر ســـاروی و آلکسانیان مدال 
طلای جهـــان را به گـــردن آویخت. 
ســـاروی وقت طلا گرفتنش اســـت 
و باید این کار مهـــم را انجام بدهد. 
ایـــن فرصت بعید اســـت یکبار دیگر 
به او داده شـــود و باید قـــدر زمان را 
بداند. هادی باخت هایـــش را داده 

و حـــالا وقت پیروزی اســـت.

 غریبه ای بین نامداران
وزن 77 کیلوگرم

امین کاویانی نـــژاد، فرنگی کار ایرانی 
قهرمانـــی  مســـابقات  دوم  روز  در 
جهـــان اســـت. در ایـــن وزن 16 نفر 
حضـــور دارنـــد کـــه 10 نفـــر از آنهـــا، 
دارنـــده مـــدال جهـــان و المپیـــک 
هســـتند. از این رو امین کاویانی نژاد 
بـــرای رســـیدن بـــه مـــدال در اولین 
المپیکش بایـــد بهترین های جهان 
را شکست بدهد. آکژول محموداف 
دارنده مـــدال نقره المپیـــک پکن و 
دو طلای جهان در ســـال های 2022 
و 2023، مالخـــاز آمویان قهرمان 25 
ساله ارمنســـتان دارنده مدال طلای 
جهان در 2021 اســـلو و دو مدال برنز 
در جهانی های 2022 و 2023 بلگراد، 
زولتـــان لـــوای مجارســـتانی دارنده 
مدال نقره جهان 2022 بلگراد، آرام 
واردانیـــان ازبکســـتانی دارنده مدال 

نقره جهـــان 2019 نورســـلطان، آیک 
مینتســـاکیان بلغارســـتانی دارنـــده 
دو برنـــز جهـــان در ســـال های 2019 
و 2023، برهـــان آکبـــوداک ترکیه ای 
دارنده مـــدال طلا و نقـــره جهان در 
ســـال های 2022 و 2021 در وزن 82 
کیلوگرم، نائـــو کوســـاکا ژاپنی با 23 
ســـال ســـن دارنده مدال برنز جهان 
در ســـال 2023 و مدال طلای آســـیا 
در 2024 بیشـــکک کـــه با شکســـت 
محمـــوداف به دســـت آمد. ســـنان 
ســـلیمانوف آذربایجانـــی دارنـــده دو 
مـــدال نقـــره جهـــان در ســـال های 
2023 و دمئـــو ژادریـــف34  2021 و 
ساله قزاقســـتانی دارنده مدال نقره 
جهـــان، 10 رقیب امیـــن کاویانی نژاد 
هســـتند که مدال جهانی یا المپیک 
دارند. عبور از این ســـتاره ها شـــاید 
سخت باشـــد اما غیر ممکن نیست 
و خیلـــی اهمیـــت دارد کـــه امیـــن 
خاطره تنها جهانی که در رده ســـنی 
بزرگســـالان بـــه میـــدان رفـــت را به 
یاد بیاورد. ســـال 2019 در قزاقستان 
که محمـــد بنـــا بـــرای اولین بـــار به 
او اعتمـــاد کـــرد و در حالـــی  که همه 
تصور می کردند او شایســـته رسیدن 
بـــه مدال بزرگســـالان جهان اســـت 
اما درگیر جو ســـالن مســـابقات شد 
و با شکست در دور اول از مسابقات 

کنـــار رفت.

شروع مأموریت اسپایدرمن روی دیواره های پاریس

در انتظار هنرنمایی علیپور در المپیک

مداح: پیش بینی نتایج مسابقات سخت است
افلاکی: به شاگردانم ایمان دارم

فائـــزه زمانی/ المپیـــک پاریس 
میزبـــان  بـــار  اولیـــن  بـــرای 
ســـنگنوردان اســـت تا با رقص 
روی دیواره هـــای ســـنگی همه 
را در سراســـر دنیـــا میخکـــوب 
کننـــد. رضـــا علیپـــور در اولین 
حضـــور این رشـــته در المپیک، 
مـــاده  ســـهمیه  نـــود  دقیقـــه 
ســـرعت را گرفـــت تـــا بعـــد از 
بازی هـــای آســـیایی ایـــن بار در 
پاریس بـــرای فتـــح رؤیاهایش 
ســـنگ ها را پشت ســـر بگذارد. 
اســـپایدرمن ایـــران کـــه قبـــلاً 
رکـــورددار جهـــان بـــوده و بـــه 
یوســـین بولـــت ســـنگ نوردی 
وز  مـــر ا بـــود  وف  معـــر نیـــا  د
یـــس  ر پا ر  د ا  ر یتـــش  ر مو مأ
شـــروع می کند تـــا درحالی که 
همـــه موفقیتـــش را ناممکـــن 
ممکـــن  ا  ن ر آ  ، ننـــد ا می د
کنـــد. درحالی کـــه مســـابقات 

ســـنگنوردی در ســـه ماده لید، 
بولدرینـــگ و ســـرعت برگـــزار 
ایرانـــی  ســـنگنورد  می شـــود، 
در بخـــش ســـرعت از دیـــواره 
بـــالا می کشـــد و بـــرای فتح آن 
باید بـــا رقبایـــی از ایتالیـــا، دو 
نماینـــده از چین، فرانســـه، 2 
نماینده از امریـــکا، دو نماینده 
اندونـــزی، نیوزلنـــد، آفریقـــای 
جنوبـــی، قزاقســـتان، اکرایـــن 
و کـــره جنوبـــی رقابـــت کنـــد. 
مرحلـــه  ر  د وز  مـــر ا علیپـــور 
مقدماتـــی مســـابقه می دهـــد 
و در صـــورت موفقیـــت راهـــی 
دور حذفـــی می شـــود. اگر این 
مرحلـــه را هم با پیروزی پشـــت 
بـــه یک چهـــارم  ســـر بگـــذارد 
ســـرعت  ســـنگنوردی  نهایـــی 
صعود خواهد کرد تا پنجشـــنبه 
روی  هنرنمایـــی  بـــا  دوبـــاره، 
دیـــواره برای رســـیدن به مدال 

شانســـش را امتحـــان کنـــد. او 
درحالی راهی المپیک شـــد که 
شـــرایطش اصلاً شبیه رقبا نبود 
و در ســـالنی تمریـــن می کـــرد 
کـــه دیـــواره اش نیمه ســـاز بود 
و هنـــوز بـــه بهره بـــرداری کامل 
نرســـیده اســـت. علیپور بارها 
از بی امکاناتـــی گلایـــه کـــرده و 
زیرســـاخت های  و  تجهیـــزات 
ســـنگنوردی ایـــران را در حـــد 
المپیک نمی دانـــد. با این حال 
ســـریع ترین ســـنگنورد ایـــران 
بعـــد از شـــگفتی با مـــدال طلا 
در بازی هـــای آســـیایی، این بار 
به گفته خودش بـــه دنبال این 
اســـت به رغم کمبـــود امکانات 
و تجهیـــزات، کاروان ایـــران را 
غافلگیر کـــرده و مدال المپیک 
را روی دیواره هـــای پاریـــس از 
دهـــان شـــیرهای ســـنگنوردی 

دنیـــا بیرون بکشـــد.

تیم ملـــی تکواندو از فـــردا کارش 
را در المپیـــک پاریـــس شـــروع 
می کند. مجید افلاکی ســـرمربی 
تیم ملی مردان در آستانه شروع 
رقابت هـــای تکواندوی المپیک و 
مینـــو مداح ســـرمربی تیـــم ملی 
دختران شـــرایط شاگردان شـــان 
امیـــدوار  را خـــوب می داننـــد و 
هســـتند تـــا بهتریـــن نتیجـــه در 
پاریس رقم بخورد. ســـرمربی تیم 
ملی مردان با بیـــان اینکه در این 
مدت قهرمانـــان زیادی در اردوها 
همراه مـــردان المپیکـــی تمرین 
کردنـــد، گفـــت: »تشـــکر ویژه ای 
دارم از تمـــام قهرمانانـــی که کنار 
ما بودند و در اردو حضور داشتند 
و کمک کردند تـــا دو المپیکی ما 
به بهترین شـــکل ممکن تمرین 
کننـــد. قهرمانانـــی کـــه خالصانه 
کمـــک کردنـــد کـــه ان شـــاءالله 
حاصـــل آن را در پاریس خواهیم 
دیـــد.« افلاکی همچنیـــن درباره 
شـــرایط تکواندوکارانش پیش از 
شروع مسابقات گفت: »همیشه 
در ایـــن مـــدت بـــا اعضـــای تیم 
صحبت کردیم کـــه بهترین های 
دنیـــا در آوردگاه المپیـــک بـــرای 
بهترین مـــدال مبـــارزه می کنند 
ولـــی نفـــرات تیـــم مـــا بهتریـــن 
هســـتند، به توانایی نفرات خود 
ایمـــان داریـــم و این موضـــوع را 
اینجـــا در پاریس ثابـــت خواهیم 
کرد. البته باید بدانیم که میدان 
المپیـــک اســـت و ســـختی های 
خـــاص خـــود را دارد. هـــر چهـــار 
نماینـــده مـــا در طول یک ســـال 
اخیر بـــا رقبای خود مبـــارزه کرده 
و تجربـــه خوبـــی دارنـــد. آنالیـــز 

حریفان هـــم در دســـتور کار بود 
بـــا  را  رقبـــا  فیلـــم  و ســـاعت ها 
حضـــور اعضـــای کمیتـــه فنـــی و 
خود ورزشـــکاران بررســـی کرده و 
بـــر همین اســـاس برنامه تمرینی 

را طـــرا حی کـــرده بودیم.«
 

رضایت مداح از شاگردانش
تیـــم  ســـرمربی  مـــداح  مینـــو   
دختـــران هـــم دربـــاره آخریـــن 
وضعیـــت کیانـــی و نعمـــت زاده 
می گویـــد: »یکـــی از مـــواردی که 
از چنـــد مـــاه قبـــل در دســـتور 
کار کادرفنـــی و تیـــم آنالیـــز قـــرار 
داشـــت، بررســـی نقاط ضعف و 
قوت تکوانـــدوکاران رقیب بود. با 
تماشـــای فیلم مبـــارزات حتی در 
خصوص کوچک تریـــن جزئیات 
ســـاعت ها بحـــث و تبـــادل نظر 
شـــد و بـــه عبارتـــی در وزن ۴۹- 
کیلوگـــرم کـــه مبینا نعمـــت زاده 
حضـــور دارد و وزن ۵۷- کیلوگرم 
که ناهید کیانـــی رقابت می کند، 
همه تکوانـــدوکاران به دقت مورد 
بررســـی قـــرار گرفته اند و کســـی 
را دســـت کم نخواهیـــم گرفت.« 
او حـــالا شـــاگردانش را قـــادر به 
غلبـــه بر جـــو المپیـــک می داند: 

»تمام مســـابقات حکـــم فینال را 
دارند. شـــرایط المپیـــک با همه 
رویدادهای دیگر متفاوت اســـت 
و آن هـــم بـــه خاطـــر جـــو حاکم 
بـــر ایـــن رقابت هـــا اســـت. البته 
برخـــی موضوعات کنترل شـــده 
اســـت و برخی دیگر از مسائل نیز 
باید در لحظـــه کنترل و مدیریت 
شـــود. البته بـــه صـــورت دائم در 
کنـــار تکوانـــدوکاران هســـتیم و 
اجـــازه نخواهیـــم داد موضوعـــی 
پیـــش بیایـــد. ضمـــن اینکـــه در 
و  موزش هـــا  آ خصـــوص  یـــن  ا
جریـــان  در  لازم  صحبت هـــای 
اردوها شـــده اســـت. مهم تر آنکه 
دو تکوانـــدوکار مـــا میدان هـــای 
بزرگـــی را تجربـــه کرده انـــد و فکر 
می کنم خودشـــان این قابلیت را 
داشته باشـــند که بتوانند شرایط 
را مدیریت کنند.« ســـرمربی تیم 
ملی تکوانـــدوی دختـــران درباره 
مدال آوری در المپیک گفت: »در 
ورزش قهرمانی آن هم در ســـطح 
المپیک چیزی قابـــل پیش بینی 
و  شـــانس  جـــای  بـــه  نیســـت. 
پیش بینی ســـخت تلاش کردیم 
تا با بهترین شـــرایط وارد بازی ها 

» . یم شو

پریسا غفاری
خبر نگار

مهری رنجبر
خبر نگار

سعید عبدولی
ملی پوش سابق



به دنبال ژیرو
شـــاید گریزمـــان مثـــل دیگـــر مهاجـــم 
فرانســـوی، الیویه ژیـــرو راه لیـــگ امریکا 
را در پیـــش بگیـــرد. ژیـــرو بعـــد از حذف 
فرانســـه از نیمه نهایی یورو 2024 فوتبال 
ملـــی را کنـــار گذاشـــت بنابرایـــن دیگـــر 
رقابتـــی بـــا گریزمـــان نـــدارد. حـــالا کـــه 
تـــا پایـــان ســـال 2025 بـــا لس آنجلـــس 
اف ســـی قـــرارداد بســـته ابـــراز اطمینان 
کرده گریزمـــان هم یک روز بـــه او ملحق 
می شـــود. ژیـــرو گفـــت: »وقتـــی خبـــر 
امضای قـــرارداد مـــن بـــا لس آنجلس را 
شـــنید، حســـودی اش شـــد. به او گفتم 
نگـــران نباش، بزودی همدیگـــر را دوباره 
چـــه  ه  شـــگا با نـــم  ا نمی د  . می بینیـــم
شـــرایطی خواهد داشت اما مطمئنم یک 
روز به تیم ما ملحق می شـــود.« گریزمان 
33 ساله تا ســـال 2026 با اتلتیکومادرید 
قـــرارداد دارد اما امکانش هســـت که اگر 
فرمش افت کند، تابســـتان آینده از این 

شـــود. جدا  تیم 

اتلتیکو 
در حال 
ساختن 

تیمی 
فوق العاده 

برای حال و 
آینده است

 در اتلتیکومادرید چه خبر است؟
تابستان شلوغ سیمئونه

اتلتیکومادریـــد در حـــال ســـپری کـــردن 
تابســـتان شـــلوغی اســـت و خودش را برای 
شـــروع فصل جدیـــد آمـــاده می کنـــد. تیم 
دیگـــو ســـیمئونه در مرحلـــه آخر تـــور پیش 
فصـــل دیـــداری تدارکاتـــی با تیـــم کیچی در 
هنگ کنـــگ برگـــزار می کنـــد و بعـــد راهـــی 

گوتنبـــرگ می شـــود تـــا بـــا یوونتـــوس بازی 
کنـــد. 29 مرداد هم نخســـتین بازی این تیم 
در فصل 2025-2024 لالیگا برگزار می شـــود.

 
ماجرای خولین آلوارس

اتلتیکـــو به جذب خولین آلـــوارس، مهاجم 
آرژانتینی منچسترســـیتی علاقه مند است و 
این علاقه را یک روز بعـــد از حذف آرژانتین 
از المپیک 2024 پاریس علنی کرده اســـت؛ 
آرژانتیـــن جمعـــه بـــه فرانســـه باخـــت و به 
آلـــوارس فرصـــت داد بـــه تعطیلات بـــرود و 
درباره آینـــده اش تصمیـــم بگیـــرد. او گفته 
باید دربـــاره آینده فکر کنـــد، اظهاراتی که با 
واکنش پـــپ گواردیولا روبه رو شـــد و مربی 
ســـیتی گفت: »بعـــد از اینکـــه فکرهایش را 
کـــرد، مدیـــر برنامه هایـــش با مدیر ورزشـــی 
باشـــگاه صحبت می کند و بعـــد ببینیم چه 
می شـــود. او خیلـــی بـــازی می کند، 
بیشـــتر می خواهـــد؟ ایـــن خیلی 
عالـــی اســـت.« آلـــوارس هـــم 
ســـعی کرده اوضـــاع را مدیریت 
کنـــد و گفتـــه حـــس خوبـــی از 
بازی در ســـیتی دارد امـــا احتمال 
اســـت.  نکـــرده  رد  را  یـــی  جدا
اتلتیکومادرید به صورت جدی به 
دنبـــال جذب این بازیکن اســـت و 
پاری ســـن ژرمن اگرچه ابراز علاقه 
کرده امـــا هنـــوز اقدامی از ســـوی 
این باشـــگاه صورت نگرفته اســـت.

خریدن این بازیکن 24 ســـاله که تا 
ســـال 2028 قـــرارداد دارد و در 103 بازی 
بـــرای ســـیتی 54 گل و پـــاس گل بـــه نامش 
ثبت شـــده، بـــرای هر تیمـــی هزینـــه گزافی 
خواهـــد داشـــت. او ســـابقه قهرمانـــی جام 
جهانـــی، کوپاامریکا و لیگ قهرمانان را دارد.

 
گریزمان استراحت می کند

آنتوان گریزمـــان یکی از آخریـــن بازیکنانی 
اســـت که بـــه اتلتیکومادرید اضافه شـــده. 
او با تیـــم ملی فرانســـه تا نیمـــه نهایی یورو 

2024 حاضـــر بود و مربـــی آرژانتینی تصمیم 
گرفتـــه او در مادریـــد به تمریـــن ادامه دهد 
چـــون مصدومیت هـــای فصـــل قبـــل را هم 
مـــد نظر داشـــت. خرید جدید تیـــم، روبین 
لی نورمـــان هـــم کـــه در قهرمانـــی اســـپانیا 
در یـــورو نقـــش مهمـــی داشـــت، تیـــم را در 
ایـــن ســـفر همراهی نکـــرده و بـــا گریزمان و 
بازیکنـــان آرژانتینـــی بازگشـــته بـــه پایتخت 
اســـپانیا تمرین می کند. الکساندر سورلوث 
هم که ســـه روز قبل با قراردادی چهارســـاله 
از ویارئـــال خریـــداری شـــد، بـــا تیـــم ســـفر 
کـــرده اســـت بـــه همـــراه ژوائـــو فلیکس که 
مذاکرات باشـــگاه برای فروشـــش به استون 
ویـــلا ادامـــه دارد. بنفیـــکا از رقابـــت جذب 
ایـــن بازیکن کنـــار کشـــیده و بارســـلونا هم 
علاقـــه ای به جذب او نـــدارد. فلیکس که در 
نخســـتین بازی پیش فصل تیمش گل زد، با 
شـــعارهای توهین آمیزی از ســـوی هواداران 
اتلتیکـــو مواجه شـــده کـــه از ابـــراز علاقه او 
به انتقال مجـــدد به بارســـلونا و انتقادش از 
اتلتیکومادرید در حضـــور قرضی فصل قبل 

در بارســـا عصبانی هستند.
 

عشق مدافع اسلواک
داویـــد هانچکـــو مدافـــع فاینـــورد از اینکـــه 
هنوز نتوانســـته راهی اتلتیکومادرید شـــود، 
ناراحت اســـت. ایـــن بازیکن کـــه در جریان 
رقابت هـــای یـــورو 2024 بازی هـــای خوبـــی 
برای تیـــم ملی اســـلواکی انجـــام داد، مایل 
به انتقـــال به اتلتیکو اســـت اما بـــه گزارش 
مـــارکا، تیم هلنـــدی بر قیمـــت 35 میلیون 
یورویـــی روی این بازیکن اصـــرار دارد و این، 

کار انتقـــال را ســـخت می کند.
هانچکـــو گفـــت: »چنـــد هفتـــه ســـخت را 
پشت ســـر گذاشـــتم اما تنهـــا می توانم روی 
پیشـــرفت خودم تمرکز کنم، اخبار رسانه ها 
را هم دوســـت نداشـــتم که گفتند به خاطر 
مســـائل مالـــی، اتلتیکـــو را دوســـت دارم، 
این درســـت نیســـت. من قـــرارداد خوبی با 
فاینـــورد دارم و اگـــر انتقـــال صـــورت نگیرد، 

بـــا تمـــام وجـــود به بـــازی بـــرای تیـــم ادامه 
می دهـــم.«

از پســـت های مـــورد توجـــه  دفـــاع یکـــی 
روخی بلانکـــوس در این تابســـتان بوده اما 
تنهـــا توانســـته روبیـــن  لی نورمـــان را از رئال 
سوســـیداد جـــذب کنـــد بعـــد از بازی های 
درخشـــانی کـــه در ترکیب تیم ملی اســـپانیا 
در یـــورو انجام داد. حالا اگـــر فاینورد قیمت 
مدافعـــش را کم نکنـــد، او در هلند می ماند 
و لی نورمـــان تنهـــا خریـــد دفاعـــی اتلتیکـــو 

خواهـــد بود.
 

B گالاگر و پلن
اتلتیکومادرید از کانـــر گالاگر فاصله گرفته 
اســـت. این تیم مصمـــم بـــود بازیکن تیم 

ملی انگلیـــس را به پایتخت اســـپانیا بیاورد 
امـــا چلســـی اعلام کـــرده بـــود تـــا 15 مرداد 
بایـــد ایـــن قـــرارداد حـــل و فصـــل شـــود که 
این اتفـــاق نیفتـــاده و اتلتیکومادرید اعلام 
کرده بـــه فکـــر گزینه هـــای جانشـــین برای 
تقویت خـــط میانی اش اســـت. نفـــر بعدی 
هم مشـــخص اســـت، خاوی گوئرا ستاره 21 
ساله والنســـیا. اما گالاگر که دوران خوبی را 
در چلسی ســـپری نمی کند، مایل به تمدید 
قـــراردادش بـــا اســـتمفوردبریج نیســـت. او 
پیـــش از این دو بار پیشـــنهاد تمدید قرارداد 
چلســـی را رد کرده و زودتر بایـــد در این باره 

تصمیـــم بگیرد.
مـــارکا گـــزارش داده مذاکـــرات بـــا گوئـــرا 
موفقیت آمیز بوده و اتلتیکـــو با 25 میلیون 
یورو مبلـــغ انتقال بـــه اضافه پنـــج میلیون 
پـــاداش بـــرای این بازیکـــن موافقـــت کرده 
و تنها شـــرایط شـــخصی این بازیکـــن مانده 

. ست ا
اتلتیکو در حال ســـاختن تیمـــی فوق العاده 
برای حـــال و آینده اســـت و گوئرا بـــه امثال 
ساموئل لینو، پابلو باریوس، آرتور فرمیرن و 
ســـامو اومورودیون ملحق می شود که جمع 
هیجان انگیـــزی بـــرای هـــواداران اتلتیکـــو 

محســـوب می شود.

گزارش یک

سیدعلی بلندنظر
خبرنگار

فاینورد جام اول هلند را دشت کرد
گلباران در سوپرجام

فاینورد یکشـــنبه شـــب جام یوهـــان کرویف 
را کســـب کرد. برنـــده جام حذفـــی هلند در 
فصل گذشـــته پـــس از ضربات پنالتـــی برابر 
قهرمـــان لیـــگ هلنـــد یعنـــی پـــی اس وی به 

برتری رســـید.
تـــلاش دو تیـــم در وقت هـــای قانونـــی بـــه 
تســـاوی پـــرگل 4 بر 4 منجر شـــد تـــا ضیافت 
پنالتی هـــا تعیین کننـــده نام قهرمان باشـــد؛ 
طبق قوانین اعلام شـــده از طرف فدراسیون 
فوتبـــال هلنـــد در بـــازی  ســـوپرجام خبری از 
وقت هـــای اضافـــه 30 دقیقـــه ای نیســـت تـــا 
بازیکنان در  روزهای حســـاس پیش از فصل 
جدید بیش از حد خســـته نشوند. به  همین 

دلیل بود که بازی بعـــد از دقیقه 90 بلافاصله 
به ضربات پنالتی  کشـــیده شـــد.  

قفـــل دروازه ها خیلی زود باز شـــد و نوا لانگ 
در دقیقـــه 9 بـــرای آیندهـــوون  گلزنـــی کرد. 
ســـانتیاگو خیمنـــز بیســـت دقیقه بعـــد این 
گل را جبـــران کـــرد و  چهار دقیقـــه بعد بارت 
نیوکـــوپ دومیـــن گل را بـــرای فاینـــورد زد تا 
نیمـــه  اول با برتـــری 2-1 فاینورد تمام شـــود.  
در نیمـــه دوم هم گلزنی را آیندهوون شـــروع 
کرد و لـــوک دی یونگ در  دقیقـــه 48 کار را به 

کشاند.  تساوی 
شـــش دقیقه بعد ســـانتیاگو خیمنـــز  دومین 
گل خـــود را زد تـــا آیندهـــوون باز هـــم پیش 

بیفتد. در دقیقه 65  گـــوس تیل بازی را 3-3 
کـــرد. امـــا آنتونیو میلامبـــا در دقیقـــه 72 بار 
دیگـــر  فاینورد را پیش انداخـــت و درحالی که 
قهرمـــان جـــام حذفـــی خـــواب قهرمانی  در 
ســـوپرجام را می دیـــد، لـــوک دی یانـــگ در 
دقیقـــه 80 دبـــل کرد تا بـــازی با  تســـاوی 4-4 

تمام شـــود.  
یوهـــان باکایوکـــو و گـــوس تیـــل پنالتی های 
دوم و ســـوم آیندهـــوون را از  دســـت دادند، 
ولـــی بازیکنان فاینـــورد چهار پنالتـــی خود را 
بدون اشـــتباه به  گل تبدیـــل کردند تا فاینورد 
در نهایـــت بـــا نتیجـــه 4-2 در پنالتی ها پیروز 
 شـــود و جام یوهان کرویف را بالای سر ببرد.
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نقل و انتقالات

خبر

دخیا در مسیر سری آ
را  خـــود  مذاکـــرات  فیورنتینـــا   
رســـماً بـــرای جذب داویـــد دخیا 
دروازه بان 33 ســـاله و اسپانیایی 
سابق منچستریونایتد آغاز کرده 
اســـت. دخیا خواهـــان قراردادی 
2 ساله با دســـتمزد 5. 2 میلیون 
یـــورو در ســـال همراه بـــا پاداش 
تـــلاش  اســـت و واســـطه ها در 

هســـتند تا ایـــن انتقال را به ســـرانجام برســـانند.
 

دست رد به پیشنهاد پاریس 
نیکـــو ویلیامز ســـتاره 22 ســـاله 
بیلبائـــو  اتلتیـــک  اســـپانیایی  و 
پیشـــنهاد پاری ســـن ژرمـــن را رد 
کـــرد و ایـــن مســـأله بارســـلونا را 
بـــرای بـــه خدمـــت گرفتـــن این 
بازیکـــن در آینـــده امیـــدوار نگه 
داشته است. نمایندگان نیکو در 
تماس بـــا لوییز انریکـــه و لوییس کامپـــوس به اطلاع 
آنها رســـانده اند که ستاره تیم ملی اســـپانیا تمایلی به 
حضور در پاری ســـن ژرمن نـــدارد و اولویـــت او، ماندن 

در اتلتیـــک بیلبائو اســـت.
  

میلان همچنان پیگیر امرسون
پیشـــنهاد فعلـــی میـــلان بـــرای 
امرســـون رویال 15 میلیون یورو 
اســـت. مذاکـــرات بـــا تاتنهـــام 
همچنان در مراحل پایانی است 
و تـــلاش می شـــود تـــا در روزهای 
آینده به سرانجام برسد. تاتنهام 
ایـــن هفتـــه شـــروع به بررســـی 
گزینه هـــای جدید برای پســـت دفاع راســـت می کند.

 
مزروعی در حوالی اولدترافورد

بـــه  مزروعـــی  نوصیـــر  انتقـــال 
منچســـتریونایتد تقریبـــاً نهایی 
مونیـــخ  بایـــرن  اســـت.  شـــده 
بـــه  ســـتن  پیو زه  جـــا ا و  ا بـــه 
منچســـتریونایتد را داده اســـت، 
بـــرای روز  تســـت های پزشـــکی 
اســـت. شـــده  رزرو  سه شـــنبه 

 سه گزینه جذاب برای خط حمله آرسنال
آرســـنال در چنـــد ســـال اخیـــر زیـــر نظر میـــکل آرتتا 
پیشـــرفت خوبی داشـــته و یکی از عوامـــل اصلی آن، 
خریدهـــای مناســـب و تغییر بازیکنان تیـــم بود. آنها 
در چند فصـــل اخیر با خریـــد بازیکنانی همچون بن 
وایت، الکساندر زینچنکو، دکلان رایس، کای هاورتز، 
لئوناردو تروســـار و گابریل ژســـوس تغییراتی اساسی 
در لیســـت بازیکنان خـــود ایجاد کردنـــد. این تغییر 
و تحـــول نتیجـــه مثبتی هـــم داشـــت و توپچی ها در 
دو فصـــل اخیر مدعـــی اصلی قهرمانـــی در لیگ برتر 

انگلیـــس بوده اند.
در ایـــن تابســـتان امـــا ایـــن تیـــم فعالیت زیـــادی در 
بـــازار نقل و انتقالات نداشـــت. آنها تا بـــه اینجای کار 
ریـــکاردو کالافیوری، مدافع جـــوان ایتالیایی را جذب 
کرده انـــد و در حـــال حاضر بـــه خرید هیـــچ بازیکنی 
نزدیک نیســـتند. اما امـــکان دارد در هفته های باقی 
مانـــده توپچی ها خط حملـــه خود را تقویـــت کنند. 
در روزهـــای اخیـــر صحبت هایی مبنی بـــر علاقه این 
باشـــگاه بـــه خریـــد خولیـــان آلـــوارز مطرح شـــد اما 
هنـــوز مذاکره جدی ای وجـــود ندارد. به نقـــل از کانر 
هوم، آرســـنال برای تابستان امسال ســـه گزینه برای 
تقویـــت خـــط حمله زیـــر نظـــر دارد. اولویـــت اصلی 
نیکو ویلیامز اســـت. ســـتاره جوان اتلتیک بیلبائو که 
مورد توجه بارســـلونا و پاری ســـن ژرمن هم قرار دارد 
اما بعید اســـت امســـال بخواهد از تیم باســـکی جدا 
شـــود. گزینه دوم، لروی سانه آلمانی اســـت و بعد از 
آن، پـــدرو نتو، وینگر پرتغالـــی ولورهمپتون قرار دارد. 
اگر آرســـنال در تابستان امســـال نتواند یک بازیکن از 
این لیســـت را به خدمـــت بگیرد در نقـــل و انتقالات 

زمســـتانی بار دیگـــر برای آن تـــلاش می کند.

نارضایتی کانته از شرایطش در عربستان
انگولو در فکر پیوستن به بارسا

انگولـــو کانته یکی از ســـتاره های سرشـــناس و نامدار 
فوتبال دنیا بود که در کنار بنزما و نیمار در تابســـتان 
2023 فوتبـــال اروپـــا را به مقصـــد خاورمیانـــه و لیگ 
حرفـــه ای عربســـتان ترک کـــرد و به باشـــگاه الاتحاد 
پیوســـت. او پـــس از انتقال بـــه جمع ببرهای شـــهر 
جده، از مرکز توجهات خارج شـــد اما در رقابت های 
یـــورو 2024 بار دیگر نشـــان داد که هنـــوز می تواند با 
بهترین هافبک هـــای دنیا مقابله کنـــد و هنوز آماده 
بـــازی در بالاترین ســـطح اســـت. کانته زمانـــی که در 
چلســـی حضور داشـــت یکی از بهترین هافبک های 
اروپـــا و جهان به حســـاب می آمـــد. او حالا ســـودای 
بازگشـــت به فوتبال اروپا را در سر دارد. گفته می شود 
کـــه او مانند جردن هندرســـون و آیمریـــک لاپورت از 
انتقال به لیگ عربســـتان پشیمان است و می خواهد 
به ســـرعت این کشـــور را ترک کند و بـــه اروپا برگردد. 
بـــه نقل از موندو دپورتیوو، کانته از شـــرایط زندگی در 
عربســـتان رضایت ندارد و می خواهد به فوتبال اروپا 
بازگردد. دکو و دیگر مدیران بارســـلونا شرایط او را زیر 
نظـــر دارنـــد. کانتـــه می تواند یـــک گزینـــه ارزان برای 
کوتاه مـــدت باشـــد، اما هانســـی فلیک علاقـــه ای به 
خرید این هافبک فرانســـوی نـــدارد چون می خواهد 
بـــه هافبک  های جـــوان تیمـــش اعتماد کنـــد. او به 
کیفیت بالای کانته شـــک ندارد، امـــا ترجیح می دهد 
به جای خریـــد کانته، بـــه بازیکنانی همچـــون مارک 
کاســـادو و مـــارک برنال فرصت بیشـــتری بـــرای بازی 

بدهد. کردن 

مارتیـــن برایـــت وایـــت می خواهـــد ســـهام 
باشـــگاه اســـپانیول را بخـــرد و کنتـــرل ایـــن 
باشـــگاه را به دســـت بگیرد؛ چند هفته بعد 
از آنکـــه ایـــن تیم را تـــرک کرد. ایـــن مهاجم 
دانمارکـــی 22 گل زد و بـــه تیمش کمک کرد 
تا در نخســـتین تلاش به دســـته اول فوتبال 
اســـپانیا برگردد اما در آســـتانه شروع فصل 
2025-2024 تصمیـــم گرفت ایـــن تیم را ترک 

کنـــد و به باشـــگاه گرمیو در برزیـــل برود.
او دو هفتـــه قبـــل در پیـــام خداحافظی خود 
بـــرای هـــواداران اســـپانیول نوشـــت: »ایـــن 
خداحافظی نیســـت، ما با هـــم صعود خوبی 
داشـــتیم و بـــه هدفمـــان رســـیدیم و حالا با 
باشـــگاه هســـتیم.« حالا با گزارشـــی که مارکا 
منتشر کرده اســـت، معنای پیام برایت وایت 
بیشتر مشـــخص می شـــود. او گفته پیشنهاد 
تمدیـــد قـــرارداد ســـال گذشـــته بی احترامی 
بزرگـــی بوده و نشـــان داده تیم بـــه او اعتماد 

نـــدارد حـــالا می خواهد جبـــران کند.
برایت وایت ســـال گذشـــته می خواســـت از 
اســـپانیول جدا شـــود بعد از آنکه به دســـته 
دوم ســـقوط کرد امـــا مالکان باشـــگاه اجازه 
ندادنـــد و او آشـــکارا بـــا آنـــان درگیر شـــد و 
این تابســـتان از احتمال تمدیـــد قراردادش 
خبـــر داد. تاجـــر چینـــی، چـــن یانشـــنگ، 
مالکیـــت باشـــگاه اســـپانیول را بـــر عهـــده 
دارد و مدیریـــت این باشـــگاه هم بـــر عهده 
گروه راســـتر اســـت اما هواداران بشـــدت از 
عملکرد مدیریت باشـــگاه ناراضی هستند و 
آن را دلیلی برای دو بار ســـقوط در سه سال 

گذشـــته می دانند.

 سرمایه گذاری
برایـــت وایـــت بخـــش عمـــده ای از درآمـــد 
دوران حرفـــه ای خـــود را ســـرمایه گذاری 

کـــرده و این باعث شـــده ســـهامش در 
بـــورس نیویـــورک بـــه 287 میلیون 

دلار ارزش برسد که البته دایی اش 
هـــم بـــا او شـــریک اســـت. او در 

ســـال 2017 بـــا 850 هـــزار دلار 
شـــروع کرد اما رشـــد سریع و 

فوق العاده ای داشـــت و حالا 
در 1500 کمپانی و مؤسســـه و 
ســـازمان سهیم اســـت و 500 

تای دیگـــر هـــم در راهند. 
 

شوک به اسپانیول
ایـــن  در  بـــار  نخســـتین  ایـــن 
تابســـتان نیســـت کـــه برایـــت 
شـــوکه  را  اســـپانیول  وایـــت، 

نارضایتـــی  بتـــدا  ا او  می کنـــد. 
خود را از رفتار ســـال گذشـــته باشـــگاه 
بـــرای تمدیـــد قـــرارداد علنی کـــرد، بعد 
در نخســـتین روز تمریـــن طبـــق انتظار 
حاضر شـــد.  باشـــگاه خیلی خوشـــحال 
شـــد و حتـــی در شـــبکه های اجتماعـــی 
عکس هایـــی از او را منتشـــر کـــرد امـــا 
چنـــد ســـاعت بعد خـــودش بند فســـخ 
قـــراردادش را فعـــال کـــرد و از ایـــن تیم 
جدا شـــد. ایـــن دانمارکـــی ابتـــدا با تیم 
یونانـــی المپیاکـــوس مذاکـــره کـــرد که 
مربیگـــری اش بر عهده خوســـه لوییس 
مندیلیبـــار اســـت امـــا در نهایـــت بـــه 
گرمیـــوی برزیـــل رفت. برایـــت وایت 33 
ســـاله یکـــی از پولدارترین فوتبالیســـت ها 
 بـــه شـــمار مـــی رود کـــه ثروتـــش بیـــش از 

300 میلیون یورو برآورد شده است.

اریک تن هاخ می گوید جیدون 
ســـانچو می توانـــد فالـــس ناین 
منچســـتریونایتد  فصـــل  ایـــن 
باشـــد. در تـــور امریـــکا بعـــد از 
مصدومیت راســـموس هویلان 
کـــه گل اول بـــازی را در باخـــت 
مقابل آرســـنال به ثمر رســـاند، 
ســـانچو در ایـــن نقـــش بـــه کار 
گرفته شـــد. یاشـــوا زیرکزی که 
بـــا 36/5 میلیون پوند از بولونیا 
آمده هم حاضر اســـت اما مربی 
هلندی مصمم اســـت در حالی 
کـــه او خـــود را بـــا هم تیمی ها و 
فضـــای لیگ برتـــر منطبق کند، 
در ترکیب اصلی از او اســـتفاده 
نکنـــد و برای همین به ســـانچو 

فرصت می رســـد.
تن هاخ گفت: »اگر راســـموس 
را در اختیـــار نداشـــته باشـــیم، 
او  بکنیـــم.  را  کار  ایـــن  بایـــد 
می توانـــد در کناره هـــا بازی کند 
اما مهاجم کاذب هـــم می تواند 
باشـــد، این گزینه خوبی است. 
البتـــه زیرکـــزی هم هســـت اما 
زیـــاد بـــا مـــا تمریـــن نکـــرده و 
زمـــان می خواهد بـــرای اینکه با 
فوتبـــال انگلیس و ســـبک بازی 

مـــا منطبق شـــود.«
ســـانچو فصـــل قبـــل بـــا مربی 
هلنـــدی درگیری پیدا کـــرد و به 
تیم سابقش، بوروسیادورتموند 

قرض داده شد. مربی و بازیکن 
24 ســـاله با هم صلح کرده اند و 
در حالی کـــه هواداران مارکوس 
رشـــفورد را برای این پســـت بهتر 
می دانند، تـــن هاخ قصـــد دارد 
سانچو را در پست ترجیحی اش 
قرار دهـــد: »مارکوس قبلاً اینجا 
بوده و گزینـــه قابـــل اطمینانی 
اســـت. امـــا ســـانچو مؤثرترین 

بازیکن در سمت چپ است و 
اگر نباشـــد از گزینه های 
دیگـــر از جملـــه برونـــو 

ه  د ســـتفا ا ز  نـــد نا فر
می کنیـــم.«

باورکردنـــی نیســـت کـــه یک 
بار دیگـــر یونایتد مســـابقات را 
با مهاجمی در لیگ برتر شـــروع 
می کنـــد کـــه امتحـــان خـــود را 
در ایـــن رقابت هـــا پس نـــداده، 
ســـال قبـــل هویـــلان در ابتدا با 
مشـــکلات زیادی مواجـــه بود و 

حالا نوبـــت زیرکزی اســـت.
یونایتـــد تـــور پیش فصـــل خود 
در امریکا را بـــا باخت 3 بر صفر 
مقابل لیورپول به پایان رســـاند 
امـــا تـــن هـــاخ از فرصت هـــای 
ایجـــاد شـــده راضـــی بـــود: »ما 
خیلـــی موقعیـــت ســـاختیم که 
اگـــر اینطور نبـــود، بایـــد نگران 
می شدم، از شـــیوه بازی و ایجاد 
موقعیـــت تیـــم راضی هســـتم، 
همچنیـــن از پرســـینگ و تلاش 
برای فـــرار از آن. اشـــکال کار ما 
فقط این بود کـــه از موقعیت ها 

درســـت اســـتفاده نکردیم.«

انتقام از اسپانیول به سبک برایت وایت
آزادم نمی کنید؟ می خرم تان

 آشتی با مربی و فرصت هایی که به دست می آید
سانچو، مهاجم کاذب می شود

دیدگاه فنیسوژه
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 ست 43 دقیقه ای
 شگفت انگیز

ســـت دوم بازی والیبال زنان المپیک خیلی شـــگفت انگیز 
بـــود. در آخرین بازی دور مقدماتی والیبال زنان در المپیک 
پاریـــس، تیم ملـــی والیبال برزیل با نتیجه 3 بر صفراز ســـد 
لهســـتان گذشـــت تا بالاتـــر از ایتالیا و صدرنشـــین جدول 

المپیک قرار بگیرد.
 ایـــن بـــازی اما یک ســـت جذاب و شـــگفت انگیز داشـــت. 
ســـت دوم را برزیلی هـــا طوفانی شـــروع کردنـــد، در حالی 
که تماشـــاگران فکـــر می کردند این ســـت با اختـــاف زیاد 
بـــه ســـود برزیل تمـــام شـــود، ولـــی لهســـتان در امتیازات 
پایانـــی به برزیل رســـید و امتیاز بـــازی از 25 رد شـــد، بعداز 
آن بازی میلیمتـــری پیش رفت و دو تیم یـــک به یک امتیاز 
می گرفتنـــد تا اینکه لهســـتان با نتیجه 30-32 برنده شـــد. 
برزیلی هـــا که صـــدر جدول را از دســـت رفتـــه می دیدند، با 
تقاضای یـــک ویدیو چک تیـــری در تاریکـــی انداختند و در 
کمال خوش شانســـی ویدیو چـــک به نفع طایی پوشـــان 
رأی داد و دو تیم در امتیاز مســـاوی شدند. برزیلی ها از این 
فرصت نهایت اســـتفاده را بردند و در ستی که 43 دقیقه ای 
طول کشـــید و طولانی ترین ســـت بازی هـــای والیبال تاریخ 
المپیـــک زنان لقب گرفت، با نتیجه ۳۶-۳۸ پیروز شـــدند. 
بـــا این برد، حالا بایـــد رو در روی دومینیکـــن در یک چهارم 

نهایی قـــرار بگیرند.

سنگ کلیه، قهرمان 
المپیک را روانه 
بیمارستان کرد

ســـنگ کلیه، جان مارکو تامبری، 
قهرمـــان المپیـــک پـــرش ارتفـــاع و 

پرچـــم دار کاروان ایتالیـــا در المپیـــک 
پاریـــس ۲۰۲۴ را در بیمارســـتان بســـتری کـــرد.

تامبـــری که یکی از شـــانس های مدال طـــای پرش ارتفاع 
در المپیک ۲۰۲۴ اســـت و ایتالیایی ها امیـــدوار بودند این 
ورزشـــکار حداقل بتواند روی سکو بایســـتد، با یک مشکل 
جـــدی مواجه شـــده اســـت. او به دلیـــل نامســـاعد بودن 
حالـــش، دهکـــده المپیـــک را ترک کـــرد و در بیمارســـتان 

بستری شـــده است.
او در شـــبکه های اجتماعی نوشـــت: »باور نکردنی اســـت، 
نمی تواند واقعی باشـــد. دردی شـــدید در یـــک طرف بدنم 

احساس کردم.
 اورژانـــس، سی تی اســـکن، ســـونوگرافی، آزمایـــش خون، 
احتمـــالاً ســـنگ کلیـــه اســـت و حـــالا، ســـه روز پـــس از 
مســـابقه ای کـــه بـــرای آن همـــه چیـــز را فـــدا کـــردم، در 
تختخواب دراز کشـــیده ام، بی دفاع، با تـــب ۳۸.۸ درجه. 
مـــن لیاقت این همه رنـــج را ندارم، من همـــه توانم را برای 
ایـــن المپیک به کار گرفتـــه ام، همه توانم. واقعاً مســـتحق 

این همـــه رنج نیســـتم.«

  تلخ ترین گریه 
المپیک در 

نیمه نهایی بدمینتون
کارولینـــا مارین، قهرمـــان المپیک 
۲۰۱۶ بدمینتـــون کـــه بـــا مصدومیت 
شـــدید زانویـــش در مرحلـــه نیمه نهایـــی 
المپیـــک پاریـــس مجبـــور بـــه کناره گیـــری شـــد، بـــا گریه های 
بی امانـــش همـــه را شـــوکه کـــرد. بدمینتون بـــاز اســـپانیایی ۳۱ 
ســـاله که در ســـت اول با نتیجـــه ۱۴-۲۱ و در ســـت دوم با نتیجه 
۵-۱۰ از حریـــف چینی خـــود، هه بینگ جیاو پیش بـــود، ناگهان 
در یـــک رالی پـــس از فرود ناموفـــق روی زمین افتـــاد. مارین که 
ســـال ۲۰۲۱ هـــم به دلیـــل پارگـــی ربـــاط صلیبی زانوی راســـت 
نتوانســـته بود از قهرمانی اش در توکیو دفاع کند، با مصدومیت 
وحشـــتناکی روبـــه رو شـــد و کادر پزشـــکی و مربیان به ســـرعت 
بـــه کمک او شـــتافتند. مارین با شـــجاعت ســـعی کـــرد به بازی 
ادامـــه دهـــد و با بانداژ شـــدید پایش بـــه بازی بازگشـــت، اما بار 
دیگـــر روی زمین افتاد و بـــا ضربه ای ناامیدانه بـــه زمین، مجبور 
به کناره گیری شـــد. خـــروج ناگهانـــی و غم انگیـــز او از رقابت با 
تشـــویق های حاضران در ســـالن پورت دو لاشـــاپل همـــراه بود و 
صـــدای گریه های مارین در پس زمینه  ســـالن شـــنیده می شـــد. 
این ســـتاره بدمینتون با ترک ســـالن برای رفتن به بیمارســـتان 
با هیچ خبرنـــگاری صحبت نکـــرد. هه بینگ جیـــاو در فینال به 

مصاف آن ســـی یونگ از کـــره جنوبـــی خواهد رفت.

 فینـــال تنیـــس انفـــرادی مردان 
رقابتـــی  پاریـــس  المپیـــک 

حســـاس و نفســـگیر بود. 
ر  د یـــچ  و جوکو ک  ا نـــو
ماراتـــن ۲ ســـاعت و ۵۰ 
دقیقـــه ای بـــا شکســـت 
س  ا ر لـــکا آ س  لـــو ر کا

یی  نیا ســـپا ا له  ۲ســـا ۱
قهرمان شـــد. بـــا این برد، 

بـــرای  حســـرت جوکوویـــچ 
مدال طـــای المپیک بـــه پایان 

رســـید و این اســـطوره دنیای تنیس، با 
تمام افتخـــارات ممکن خـــود را در تاریخ این 
رشـــته جاودانه کرد. جوکوویـــچ در پایان این 
مســـابقه دربـــاره قهرمانی بزرگ خـــود گفت: 
»نبرد و مبـــارزه باورنکردنی ای بـــود. صادقانه 
بگویـــم تنهـــا بعـــد از آخریـــن ضربه بـــود که 
توانســـتم پیروزی را باور کنـــم. آلکاراس تمام 
توپ هـــا را برمی گردانـــد و مرا مجبـــور کرد که 
بهتریـــن بازی تنیـــس را اجرا کنـــم. منصفانه 
بـــود که هر دو ســـت در تـــای  بریک بـــه پایان 

برســـد. نمی دانـــم چـــه بگویم. 
هســـتم.  شـــوک  در  هنـــوز 
قلب، روح، جســـم و همه 
چیـــزم را بـــرای طـــای 
المپیک در ۳۷ سالگی 
 . شـــتم ا گذ ســـط  و
طـــر  خا همیـــن  بـــه 
احتمالاً ایـــن بزرگترین 
موفقیت ورزشـــی اســـت 
کـــه در دوران حرفه ای  خود 
داشـــته ام. خیلی دوســـت دارم 
در المپیـــک ۲۰۲۸ لس  آنجلـــس هـــم 

بـــازی کنم.«
در ســـمت مقابـــل، کارلوس آلـــکاراس پس از 
یـــک نمایش قابل قبـــول که بـــرای مدال طا 
کافـــی نبود، از وضعیت روحی خود پس از یک 
شکست تلخ گفت: »شکســـت به این شکل، 
که من این بازی را باختم دردناک اســـت . من 
شـــانس هایی برای پیش افتادن داشـــتم و از 
آن اســـتفاده نکـــردم. نواک فوق العـــاده بازی 

کرد و لیاقت قهرمانی را داشـــت. 

پریســا غفاری/ ورزشــکارانی در تاریخ 
المپیــک حضــور داشــتند کــه 

ــال  ــتر از ۵۰ س ــان بیش سن ش
بــوده اســت. آنهــا بــه خاطــر 
بــالا  اســتعداد و توانایــی 
توانســتند در ســطح اول 
جهــان ورزش بماننــد. نــام 
اســکار اسوان ســوئدی بین 

ورزشــکاران برجســته دیــده 
می شــود.

آرتــور  برجســته،  ورزشــکار  دیگــر 
فــون پونگراکتــس اتریشــی بــود کــه در 

ــالگی  ــن در ۷۲ س ــک ۱۹۳۶برلی ــای المپی بازی ه
در رقابت هــای ســوارکاری شــرکت کــرد. بــا اینکــه 
نتوانســت مدالــی بگیــرد امــا حضــورش تاریخــی 
بــود. هیروشــی هوکتســو در دوره هــای مختلــف 
جان اســتون  لورنــا  کــرد.   شــرکت  المپیــک 
ــای  ــوارکار در رقابت ه ــن ترین س ــی مس بریتانیای
کاســیک بــود کــه تــا ۷۰ ســالگی در المپیک ۹۷۲ 
مونیــخ حضــور داشــت. ایــان میــار معــروف بــه 
کاپیتــان کانــادا بــا شــرکت در ۱۰ دوره المپیــک 

تاریخ ســازی کــرد. 
 کویینــی نیــوال، تیرانــداز بــا 
کمــان 54 ســاله انگلیســی 
المپیــک  بازی هــای  در 
۱۹۰۸ لندن تاریخ ســازی 
کــرد و مســن ترین زنــی 
لقــب گرفــت کــه مــدال 
هوبــرت  گرفــت.  طــا 
ســال  از  کــه  رائوداشــل 
دوره   ۹ در   ۱۹۹۶ تــا   ۱۹۶۴
کــرد،  رقابــت  المپیــک  پیاپــی 
آخریــن بــار ۵۴ ســاله بود کــه در بازی ها 
شمشــیرباز  چ،  گــرور الادار  داشــت.  حضــور 
مجارســتانی در 6 دوره پیاپــی المپیــک مــدال 
ــود  ــای 1۹۶۰ رم ب ــار در بازی ه ــن ب ــت و آخری گرف
کــه در ۵۰ ســالگی مــدال طــا بــه دســت آورد. او 
نشــان داد کــه اســتعداد و توانایی اش با گذشــت 
زمــان کــم نشــده اســت. در بازی هــای ۲۰۲۴ 
پاریــس، مســن ترین ورزشــکار خــوان آنتونیــو 
خیمنــس کوبــو اســت. ســوارکار ۶۵ ســاله ای کــه 

ســومین المپیکــش را تجربــه کــرد.

واکنش ها به یک فینال تاریخی

جوکوویچ: این بزرگترین دستاورد من است
مسن ترین ورزشکاران تاریخ المپیک

استعدادهایی که در سطح اول جهان باقی ماندند

تیـــم ملـــی زنـــان نیجریـــه اولین کشـــور 
آفریقایـــی اســـت کـــه در بســـکتبال به 
مرحلـــه یک چهـــارم نهایـــی المپیـــک 
رســـید. تاریخ در مســـابقات بســـکتبال 
زنـــان المپیک یکشـــنبه نوشـــته شـــد، 
مســـابقاتی که برای ســـال های آینده در 
سراســـر یـــک قـــاره طنین انـــداز خواهد 
شـــد. تیـــم بســـکتبال بانـــوان نیجریـــه 
70-79 مقابـــل کانـــادا در  بـــا پیـــروزی 
اســـتادیوم پیر مائـــوروی، جـــواز حضور 

خود را برای یک چهارم نهایی به دســـت 
آورد و به اولین تیم آفریقایی تبدیل شـــد 
کـــه به مرحله حذفی المپیک می رســـد.
در ایـــن مســـابقه ازین کالـــو 21 امتیاز به 
دســـت آورد و نیجریـــه بـــا تبدیل شـــدن 
بـــه اولین تیم آفریقایـــی )زنان و مردان( 
حاضـــر در مرحلـــه حذفـــی المپیـــک با 
نتیجـــه 79بر70 کانـــادا را شکســـت داد 
و نامـــش در تاریـــخ المپیک ثبت شـــد. 
پـــس از پیـــروزی مقابـــل کانـــادا، کالو و 

هم تیمی هایـــش بـــرای شـــروع جشـــن 
بـــه میانـــه زمین رفتنـــد و کمـــک مربی 
بـــا اســـتفاده از تلفـــن همراه خـــود این 
لحظـــه را ضبط کـــرد. این تیـــم روز های 
اینکـــه  بـــا  و  کـــرد  ســـپری  را  ســـختی 
نتوانســـت به المپیک ریـــو 2016 راه پیدا 
کنـــد، در توکیو بدون برد بـــود و حتی در 
افتتاحیـــه المپیک پاریـــس از حضور در 
قایـــق نیجریه هـــم محروم شـــد اما فردا 
در برســـی آرنا در ســـاحل رود سن برای 

تاریخ ســـازی کشـــورش بـــازی می کند.
رنه واکاما ســـرمربی این تیم گفت: »من 
بـــه دخترانـــم افتخـــار می کنـــم و آنها را 
بسیار تحت فشـــار قرار داده ام. من آنها 
را ســـخت تر از تصور هرکسی تحت فشار 
قـــرار داده ام به ایـــن دلیل کـــه می دانم 
آنهـــا چـــه کاری می توانند انجـــام دهند 
و مـــا امروز ایـــن کار را انجـــام دادیم و به 
همه نشـــان دادیم که توانمند هستیم.«

نیجریه ای هـــا پیـــش از ایـــن تنهـــا یـــک 

بـــرد در بازی هـــای 2004 آتن داشـــتند و 
حالا آنها بیشـــتر از همیشـــه در المپیک 
می ماننـــد. حریـــف یک چهـــارم نهایـــی 
آنهـــا امریکا اســـت کـــه برای هشـــتمین 
مـــدال طـــای متوالی پیش مـــی رود و با 
اینکه کار زنان نیجریه ای بســـیار ســـخت 
اســـت اما آنها تـــا همین جا هم دســـت 
غ از  به تاریخ ســـازی بزرگی زده انـــد و فار
نتیجه بـــازی بعدی قطعاً مورد ســـتایش 

قرار خواهنـــد گرفت.

سوژه روزگفت و گو

پان ژانلی : 
من از یک 

سال پیش 
به چنین 

روز و اتفاقی 
فکر کرده 
و برای آن 

برنامه ریزی 
می کردم. 

حالا هم 
یک پروژه 
تازه دیگر 

برای من و 
هم تیمی هایم 

آغاز می شود

نوار بردهای پیاپی امریکا در 100×4 متر امدادی سرانجام قطع شد

شب بزرگ شنای چین در پاریس

 
یکشـــنبه در آخرین شب مسابقات 
شنای المپیک سی و سوم پاریس، 
چین به یـــک پیروزی حماســـی در 
ماده 100×4 متر چهار شـــنای مردان 
دســـت یافت و بـــا غلبه بـــر امریکا، 
نـــوار بســـیار طولانـــی و قدیمی این 
تیـــم در کســـب مدال هـــای طای 
این مـــاده المپیک های تابســـتانی 

را ســـرانجام قطع کرد.
پـــان ژانلی، مـــرد اول شـــنای چین 
که چهارشـــنبه گذشـــته در 100 متر 
کـــرال مـــردان هـــم اول شـــده و با 
ثبـــت زمـــان 46/40 ثانیـــه از رکورد 
مایـــکل فلپـــس امریکایـــی هم در 
این مـــاده فراتر رفته بود، پریشـــب 
به عنوان نفر چهـــارم )و آخر( چین 
در این ماده امـــدادی از آن رقم هم 
عبور کـــرد و بـــه رقـــم خارق العاده 
و جدیـــد 45/92 ثانیـــه رســـید. بـــا 
ثبـــت این رقـــم و همت بـــزرگ پان 
ژانلـــی بـــود کـــه چیـــن توانســـت 
بـــه  را نســـبت  عقب ماندگـــی اش 
امریکا در دور آخـــر جبران کند و به 
مدال طـــای این ماده نائل شـــود.
 55 حدنصـــاب  بـــا  کـــه  امریـــکا 

صدم ثانیه کندتـــر از زمان چین به 
ســـکوی دوم تنزل کرد، برای اولین 
بار از ســـال 1980 به بعد است که از 
طای این مـــاده باز می ماند. در آن 
سال )1980( امریکا اصاً در المپیک 
که در شـــهر مســـکو برگزار می شد، 
شـــرکت نکرد و این واقعه به نشانه 
اعتـــراض واشـــینگتن بـــه اشـــغال 
خـــاک افغانســـتان توســـط ارتـــش 
اتحـــاد جماهیـــر شـــوروی صـــورت 
پذیرفت. با این حســـاب، شکستی 
که شـــناگران تیـــم امـــدادی 100×4 
متـــر چهار شـــنای امریکا یکشـــنبه 

شـــب در پاریـــس متحمل شـــدند، 
اولین باختـــن آنهـــا در صحنه این 
مســـابقات از زمـــان شـــروع اجرای 
این مـــاده در المپیک ها بـــود که از 
سال 1960 در شـــهر رم ایتالیا تحقق 
یافتـــه بـــود و همیـــن امـــر نشـــان 
می دهـــد کار تیم امـــدادی چین تا 

چه حد بـــزرگ بوده اســـت.
 

پان: ما همیشه بهترین 
هستیم

بـــا پیدا شـــدن چنـــد مورد مشـــابه 
دیگـــر از دوپینگ در ســـال 2022 در 

ارتباط با چند شـــناگر دیگر چینی، 
حـــالا »وادا« بـــا ایـــن اتهـــام مواجه 
شـــده که چـــرا موضـــوع را جدی تر 
نگرفتـــه و چینی هـــا را متنبه نکرده 
اســـت. ایـــن در حالـــی اســـت کـــه 
یکشنبه شـــب و دیروز کشـــور چین 
غرق در شـــادی پیروزی بزرگی بود 
که تیم امدادی شـــنای این کشـــور 
در آب هـــای پاریـــس کســـب کرد و 
پـــان ژانلـــی که یکشـــنبه 20 ســـاله 
شـــد، بدون توجه به اتهامات فوق 
به خبرنـــگاران در این شـــهر گفت، 
طـــای شـــنای امـــدادی بازی های 

پاریس بهترین هدیه تولدی اســـت 
کـــه او می توانســـت بگیـــرد و از این 
بابت بســـیار شادمان اســـت. پان 
افـــزود: »مـــن از یـــک ســـال پیش 
بـــه چنیـــن روز و اتفاقی فکـــر کرده 
و بـــرای آن برنامه ریـــزی می کردم. 
حالا هم یک پروژه تـــازه دیگر برای 
مـــن و هم تیمی هایم آغاز می شـــود 
و آن، کســـب فتوحـــات بعـــدی و 
رســـیدن بـــه ســـطوحی عالی تـــر از 
مهـــارت بـــرای مســـابقات جهانی و 
المپیک هـــای بعدی اســـت. چین 

همیشـــه بهترین است.«

گفت و گو

وصال روحانـی
خبر نگار

newspaper.inn.ir iranvarzeshii

پـــان ژانلی بـــا طلای المپیـــک به رفتار شـــناگر 
اســـترالیا انتقاد کـــرد. پان ژانلی شـــناگر چینی 
مـــاده 100 متـــر آزاد مـــردان مدال طـــلا گرفت. 
ورزشـــکار چینی با اختلاف قابـــل توجهی پیروز 
شـــد و رکورد جدیدی در جهـــان به نام خودش 
ثبت کرد. او 100 متـــر را در 4۶.40 ثانیه طی کرد. 
بـــا این حال نتیجـــه تحت الشـــعاع رفتار رقیب 
این شناگر19 ســـاله چینی قرار گرفت؛ شناگری 
کـــه در اولیـــن المپیکش طلا گرفت. بســـیاری 
عقیـــده دارند چینی ها با دوپینـــگ پنهان راهی 
بازی ها شـــده اند. بـــا این حال دیگر شـــناگران 
اعتـــراض زیادی بـــه حضـــور شـــناگران چینی 
داشته و معتقدند آنها در شـــرایط سالم رقابت 
نمی کننـــد. البتـــه شـــناگر اســـترالیایی بعد از 
پایان مراســـم دربـــاره رقیب چینـــی اش مثبت 
صحبـــت کرد و گفـــت: »من هر کاری از دســـتم 
بربیایـــد، انجـــام می دهم تـــا در مســـابقه پیروز 
شـــوم و معتقدم کـــه همه همـــان کاری را انجام 
می دهنـــد که مـــن انجـــام می دهـــم. معتقدم 

که او شایســـته این مدال طلاســـت.«

  رکوردهای ویژه شناگر
 1۹ ساله چینی

VAR شـــدند.شـــبکه های اجتماعی با ابراز نارضایتی شـــدید، مـــدال طـــلا را از آن خـــود کنـــد. هـــواداران در چادیـــد همـــوار کـــرد تـــا بـــا زدن هـــر دو هدف، خطـــا اعـــلام کردنـــد. ایـــن تصمیـــم راه را برای دیگـــری داشـــتند و بـــه او یـــک اصابـــت و یـــک هـــدف اصابـــت کـــرده اســـت، امـــا داوران نظر تیرانـــدازی مطمئـــن بود کـــه تیرش بـــه هر دو بـــه شـــوت آف نیاز بـــود. امبـــر روتـــر در آخرین بـــرای تعییـــن برنـــده مـــدال طـــلای المپیـــک ورزشـــکار بـــا امتیـــاز ۵۵-۵۵ مســـاوی شـــدند و کرووتـــو چادید از شـــیلی قـــرار داشـــت. هر دو شـــد و امبر روتر، شـــانه به شـــانه با فرانسیســـکا رقابـــت تیراندازی زنان در شـــهر شـــاتورو برگزار از رشـــته های المپیکی شـــدند. عصر یکشـــنبه، خواستار استفاده از سیستم »وی ای آر« در یکی دزدیده شـــدن مدال طلایشـــان، تماشـــاگران بـــا ادعـــای تیـــم تیرانـــدازی انگلیـــس دربـــاره  خواســـتار بازگشـــت سیســـتم 

 ادعای بریتانیا: طلای مان را 
دزدیدند، VAR بیاورید

قانون جالب برای تعیین سریع ترین مرد جهان
 تغییر قهرمان با پنج هزارم ثانیه

 مســـابقه دوی ۱۰۰متر در المپیـــک، یکی از جذاب ترین 
و پرهوادار ترین مســـابقات اســـت. در این دوره هم در 
نبود یوســـین بولت، رکورددار و اســـطوره جامائیکایی 
100متـــر، ورزشـــگاه اســـتادو فرانـــس برای ایـــن رقابت 
مملو از تماشـــاگر شـــده بود. در پایان رقابت سخت و 
نزدیـــک ۸ ورزشـــکار حاضر در فینال ۱۰۰متـــر، نوآه لایلز 
دونـــده امریکایی بـــا فاصله پنج هزارم ثانیه نســـبت به 
تامپســـون جامائیکایی، مـــدال طـــا را از آن خود کرد 
تا پس از بیســـت ســـال، امریکایی هـــا را صاحب مدال 
طای این رشـــته کند. این رقابت نزدیک و تماشـــایی، 
با حواشـــی زیادی همـــراه بود. بســـیاری از هـــواداران 
المپیـــک و حتـــی خود لایلـــز در ابتدا تصـــور می کردند 
تامپســـون جامائیکایی زودتر از همه توانســـت از خط 
پایـــان عبـــور کنـــد و مدال طـــا را به دســـت بیـــاورد. 
دلیـــل این تصـــور این بـــود که تامپســـون احتمـــالاً با 
پـــای خـــود اول از خـــط عبـــور کـــرد و حتی با ســـرش 
نیـــز اندکـــی جلوتر به نظر می رســـید. اما ایـــن موضوع 
تعیین کننـــده نبـــود. طبـــق قوانیـــن و در مســـابقات 
دوومیدانی، تنه ورزشـــکاران مهم اســـت. یعنی کســـی 
کـــه بـــا بالاتنـــه )بازوها و ســـر محســـوب نمی شـــوند( 
زودتـــر از خط عبور کند، برنده اســـت. بـــا وجود اینکه 
در تصویـــر گرفتـــه شـــده از بـــالای اســـتادیوم، به نظر 
می رســـید ورزشـــکار جامائیکایی کـــه با پایـــش اول از 
خط عبـــور کرده و به مدال طا رســـیده اســـت، اما در 
عکس  نهایی نشـــان داده شـــد که ورزشـــکار امریکایی 
با ســـینه خود اول از خط عبور کرده اســـت، بخشی که 
واقعـــاً تعیین می کند چه کســـی صاحـــب مدال طای 
المپیک خواهد بود . شـــاید بتوان قانـــون دوومیدانی 
در این موضوع را با قانون آفســـاید در فوتبال مقایســـه 
کـــرد. جایی که مهاجم با هر بخشـــی از بـــدن خود که 
می توانـــد با تـــوپ بازی کنـــد، از جمله پاهـــا، از مدافع 
پیشی بگیرد مرتکب خطا شـــده است. در دوومیدانی 
ایـــن ســـینه اســـت کـــه تعیین کننـــده پایان مســـابقه 
ورزشـــکار محسوب می شود. ســـینه لایلز زودتر از سینه 
دونده جامائیکایی به خط پایان رســـید و او در پاریس 

قهرمان المپیک شـــد. 

انصراف بلژیک و سوئیس از 
مسابقات سه گانه

به دلیـــل بیماری یک ورزشـــکار بلژیکی بعد از شـــنا در 
رودخانه سن، این کشـــور از مسابقات سه گانه انصراف 
داد. ایـــن ورزشـــکار بـــه بیمـــاری E.coli مبتـــا شـــده 
اســـت. در ضمـــن آدرین بریفو و ســـایمون وســـترمن، 
ورزشکاران ســـه گانه سوئیسی به دلیل عفونت روده در 
مســـابقات مختلط بازی های المپیک پاریس شـــرکت 

کرد. نخواهند 
 

  لغو محرومیت قایقران 
کانوکانادایی لهستانی 

دوروتا بورووســـکا قایقران کانوکانادایی لهستانی با لغو 
محرومیـــت ناشـــی از دوپینگـــش به المپیـــک پاریس 
رســـید. پیـــش از این در بدن این ورزشـــکار لهســـتانی 
مـــاده ممنوعه ای به نام »کاســـتبول« پیدا شـــده بود. 
بورووســـکا مصرف این دارو را انـــکار کرد و گفت که این 
مـــاده از طریق کرمِی که روی پنجه ســـگش اســـتفاده 
کرده، وارد بدنش شـــده اســـت. پنج روز قبل جلســـه 
رســـیدگی به تعلیـــق موقت دوروتـــا بورووســـکا بدون 
نتیجه پایـــان یافت اما در آســـتانه المپیک محرومیت 
او توســـط دادگاه جهانـــی حکمیـــت ورزش )CAS( لغو 
شـــد. این ورزشـــکار لهســـتانی امروز مســـابقه خود را 

اســـتارت می زند.

 
گاو، 3 کیلو طلا و غذای رایگان 

عجیب ترین پاداش ها 
عجیب تریـــن پاداش ها بـــرای مـــدال آوران المپیک 
پاریـــس رونمایی شـــدند. یک ســـال غـــذای رایگان 
بـــه نوعی کمتریـــن پـــاداش قهرمانی در مســـابقات 
المپیـــک به شـــمار می آید. ایران پـــاداش 18 میلیارد 
تومانـــی برای مـــدال طای المپیک در نظـــر گرفته و 
کره جنوبی معافیت از ســـربازی، آپارتمان و ماشین 
لوکـــس را بـــه قهرمانـــان المپیکـــی اش وعـــده داده 
است. نشـــریه گاردین می نویسد که کشـــور اندونزی 
یکـــی از عجیب ترین جوایـــز را به قهرمـــان المپیک 
تقدیـــم می کند که در لیســـت پاداش خـــود 5 گاو، 3 
کیلـــو طا و یـــک قطعه زمیـــن و یک آپارتمـــان دیده 
می شود. بر اســـاس گزارش رســـانه انگلیسی، عراق 
بـــدون هیـــچ مـــدال طـــای المپیـــک به کســـی که 
بتواند اولین طای تاریخ این کشـــور را بگیرد، وعده 

پرداخـــت یک میلیون دلار داده اســـت.

فرانسیســـکا کرووتـــو، تیرانـــداز اهل شـــیلی با 
برتری مقابـــل امبر روتـــر، تیرانـــداز بریتانیایی 
به مدال طلا رسید. شـــیلی پیش تر در المپیک 
2004 آتن با درخشـــش نیکولاس ماسو در رشته 
تنیـــس بـــه مدال طـــلا رســـیده بـــود. کروتو به 
اولین ورزشـــکار زن تاریخ شـــیلی در بازی های 
المپیک تبدیل شـــد کـــه به مدال طلا دســـت 
پیدا می کنـــد. کرووتو در المپیک ریـــو 2016 به 
فینال مســـابقات رســـیده بود ولی دســـتش به 
مدال نرســـید. در المپیـــک توکیو نیـــز با اینکه 
مدعـــی اصلـــی قهرمانـــی بـــود ولـــی بـــه دلیل 
مثبت شـــدن تســـت کرونا آن هم 2 روز پیش از 

مســـابقه از حضور در مســـابقات بازماند.

 تیرانـــداز گرجســـتانی بعـــد از حضـــور در 10 دوره 

المپیک، اعلام بازنشستگی کرد. نینو سالوکاوادزه 

تیرانداز 55 ساله تپانچه گرجستانی که از المپیک 

1۹۸۸ ســـئول در همه دوره های بازی های المپیک 

شـــرکت کـــرده، بعـــد از 3۶ ســـال اعلام کـــرد که از 
دنیـــای قهرمانی خداحافظـــی می کند. 

 20 سال انتظار برای طلا

خداحافظی تیرانداز گرجستانی 

روی خط المپیک

تاریخ سازی تیم ملی بسکتبال نیجریه 



نگاه

خبر

 قرعه دشوار در شروع فصل 
و خطر بحران

جذب هـــر بازیکن خارجی تا حدودی ریســـک دارد 
چـــون هر چقدر هـــم دروازه بان خوبی باشـــد باید 
فاکتورهـــای دیگری هم داشـــته باشـــد و باید با جو 
فوتبـــال ایران و شـــرایطش کنـــار بیاید بـــه همین 
دلیل شـــاید هـــر بازیکـــن خارجی حتی با داشـــتن 
توانایی هـــای بـــالا نتوانـــد در فوتبـــال ایـــران دوام 
بیـــاورد. پرســـپولیس بازیکنان زیـــادی به خدمت 
گرفتـــه و نفـــرات جدیـــد در کنـــار جـــذب نفـــرات 
جـــوان چهره خاصـــی به تیـــم داده، با وجـــود این 
فوتبال اســـت و هزاران اتفاق و بایـــد دید بازیکنان 
جـــوان می تواننـــد جایگزیـــن بازیکنان جدا شـــده 
بشـــوند یا از عهده ایـــن کار برنمی آیند. پنج بازیکن 
جدیـــد از جمـــع بازیکنانـــی کـــه در ترکیـــب ثابت 
حضور داشـــتند دیگر در پرســـپولیس نیســـتند که 
این امـــر ممکن اســـت به تیـــم صدمه بزنـــد. باید 
دیـــد تاکتیک جدید پرســـپولیس چـــه خواهد بود 
و بازیکنـــان دیگر چقدر می تواننـــد تاکتیک جدید 
را بـــه خوبی پیـــاده کننـــد اما چیزی که مشـــخص 
اســـت اینکـــه پرســـپولیس در شـــروع لیـــگ کار 
ســـختی پیـــش رو دارد و چنانچه نتواند در شـــروع 
کار از قرعه ســـختش به ســـامت بگـــذرد با بحران 
مواجه شـــده و شرایط برایش ســـخت خواهد شد 
چـــون آســـتانه تحمـــل در فوتبـــال ما کم اســـت و 
هوادارانی که در چند ســـال اخیر تیم شـــان نتایج 
خوبـــی گرفته انـــد و قهرمـــان شـــده اند کم طاقت 
هســـتند و برایشـــان کســـب هر نتیجه ای ســـخت 
خواهد بـــود. پرســـپولیس تغییرات خیلـــی زیادی 
داشـــته و ســـرمربی اش هم تغییر کـــرده و تفکرات 
جدیدی بر تیم حاکم شـــده اســـت از این رو شرایط 
کار برای پرسپولیس ســـخت است به همین دلیل 
نمی توان در خصوص گاریـــدو و تیمش از حالا نظر 

داد، بایـــد منتظر بـــود بازی ها را تماشـــا کرد.

ناراحتی گاریدو  از لغو بازی
قـــرار بود  پرســـپولیس بعـــد از بـــازی تدارکاتی بـــا الاهلی 
بحریـــن به مصاف تیم بلویزداد الجزایـــر برود. با این حال 
بازی بـــا بلویزداد الجزایر لغو شـــد و این تیم محـــل اردو را 
ترک کرد. پرســـپولیس دیروز به جای ایـــن تیم الجزایری 
با یک تیم دســـته دومـــی ترکیه بازی کرد. گفته می شـــود 
برنامه هـــای گاریدو آنطور که پیش بینـــی می کرد در بحث 
بـــازی تدارکاتی طبق برنامه پیش نرفته و ناهماهنگی های 

به وجـــود آمده او را ناراحت کرده اســـت.

ناگی مشتری پیدا کرد
باشـــگاه فهروار مجارســـتان پیشـــنهادی را به پوشکاش 
آکادمیـــا ارائه کرده تـــا در ازای دریافت رقـــم رضایتنامه، 
ژولـــت ناگـــی مدافـــع چـــپ  مدنظـــر پرســـپولیس را در 
اختیـــار آنهـــا قـــرار بدهنـــد. ایـــن مجارســـتانی در بازی 
دیشـــب تیمش در لیگ ۹۰ دقیقه در زمین حضور داشت 
و در همیـــن دقیقـــه موفـــق بـــه زدن گل پیروزی بخـــش 

تیمش شـــد.

مخالفت با جدایی صادقی
ســـعید صادقـــی که فصل پر فـــراز و نشـــیبی را طی کرده 
بود، بعد از پشـــت ســـر گذاشـــتن دوران نقاهت خود در 
تمرینات پیـــش فصل پرســـپولیس حضور پیـــدا کرده و 
حضـــور فعالی در تمرینات سرخ پوشـــان دارد. صادقی با 
چند پیشـــنهاد جدی از تیم های لیگ برتری همراه شده 
و ایـــن باشـــگاه ها خواهان جـــذب این بازیکن هســـتند 
امـــا گفته می شـــود گاریدو بـــا جدایی صادقـــی مخالفت 
کرده و به باشـــگاه گفته اســـت برای فصـــل جدید به این 

بازیکن نیاز دارد.

 مدیر مجموعه آزادی: 
هیچ قولی به درویش ندادم

مهدی نصیبی مدیر مجموعه ورزشـــی آزادی در واکنش 
به اظهارات رضا درویش مدیرعامل باشـــگاه پرسپولیس 
مبنی بر اینکه او وعده داده اســـت ورزشـــگاه آزادی برای 
25 شهریور ماه و میزبانی مســـابقات لیگ نخبگان آسیا 
در اختیـــار ایـــن تیم قرار بگیـــرد، گفت: مـــن با درویش 
صحبت و از او گایـــه کردم. به مدیرعامل پرســـپولیس 
گفتم من چـــه زمانی قـــول دادم این ورزشـــگاه در فان 
تاریخ در اختیار پرســـپولیس قرار می گیرد؟ هر زمان که 
ورزشـــگاه آزادی آماده شـــد، در اختیار هـــواداران فوتبال 
قـــرار خواهد گرفـــت. وی در مورد مشـــکات اســـتقال 
و پرســـپولیس بـــرای میزبانـــی در لیـــگ نخبگان آســـیا 
گفـــت: باشـــگاه ها باید خودشـــان پیگیر زمین باشـــند. 
ایـــن مســـأله ارتباطی بـــه ما نـــدارد و دنبال آماده ســـازی 
ورزشـــگاه آزادی هســـتیم.  او درباره اینکه با این شـــرایط 
تیـــم ملی نیز نمی تواند بازی هـــای مقدماتی جام جهانی 
را در این ورزشـــگاه برگـــزار کند، گفت: فدراســـیون باید 
در ایـــن زمینه تصمیـــم بگیرد که آیـــا ورزشـــگاه آزادی تا 
آن زمان شـــرایط برگزاری مســـابقه را دارد یا نه.  نصیبی 
در پاســـخ به این ســـؤال که ورزشـــگاه آزادی چـــه زمانی 
آماده می شـــود، گفـــت: کار اجرایی مشـــخص نمی کند. 
ممکـــن اســـت پـــس از هفته هـــای ابتدایی لیـــگ آماده 
شود یا زمان بیشـــتری بخواهد. بهتر است فدراسیون و 
باشـــگاه ها به فکر باشند و این همه فشـــار به ما نیاورند. 
ما قصـــد داریـــم آزادی را آماده کنیم، حـــالا اینکه چقدر 

طول می کشـــد، مشـــخص نمی کند.

حمیدرضا علی عسگری
بازیکن سابق پرسپولیس
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سعید راد یک پرسپولیسی شش آتشه بود
وطنخواه: اصلاً به بیرانوند حق نمی دهم

گزینه دیگری برای میزبانی ندارند
پرسپولیس در اراک؛ 4 باخت و تنها دو برد

در فاصله ده روز تا برگزاری نخســـتین بازی 
فصـــل پرســـپولیس احتمـــال خـــروج این 
تیـــم از تهران بـــرای میزبانـــی از ذوب آهن 

جدی تر شـــده اســـت.
بعـــد از اینکـــه مســـئولان ســـازمان لیـــگ، 
مدیریـــت ورزش تهـــران و حتی اســـتاندار 
دربـــاره آمـــاده نشـــدن ورزشـــگاه تختـــی 
صحبـــت کردند و گفته شـــد این ورزشـــگاه 
در ســـه هفته ابتدایی شـــرایطی میزبانی از 
بازی های ســـرخابی ها را ندارد پرسپولیس 

و اســـتقال جدی تـــر از قبـــل بـــه صرافت 
افتاده اند تا ورزشـــگاه دیگـــری را به عنوان 
میزبـــان بازی هـــای خانگی خـــود انتخاب 
کنند. هر چند قرار اســـت روز چهارشنبه و 
در جلســـه ای با حضور مهدی تاج موضوع 
میزبانی هـــای تیم های ســـرگردان در لیگ 
برتر نهایی شـــود امـــا پرســـپولیس از حالا 
بایـــد دنبـــال ورزشـــگاهی بـــرای میزبانی از 

ذوب آهن باشـــد.
از آنجایی که اســـتقال در هفته نخســـت 

بایـــد در قزوین بـــه میدان بـــرود فعاً برای 
این هفتـــه نگرانی میزبانی نـــدارد اما طبق 
برنامه پرســـپولیس باید روز پنجشـــنبه 26 
مردادمـــاه از ذوب آهـــن اصفهـــان میزبانی 
کنـــد. در عیـــن حـــال بـــه مـــوازات مطرح 
شدن دوباره ورزشـــگاه شهدای شهرقدس 
برای میزبانی از پرســـپولیس از روز یکشنبه 
صحبـــت از میزبانی ورزشـــگاه امام خمینی 
اراک)ره( هـــم جـــدی شـــده اســـت و انگار 
ســـرخ ها گزینه دیگری غیر از این ورزشگاه 

ندارند.
امـــا نکته اینجاســـت کـــه پرسپولیســـی ها 
از اراک حـــرف می زننـــد، ورزشـــگاهی کـــه 
پرســـپولیس غالبـــاً خاطره خوشـــی از آن 

ندارد.
ســـرخ ها در لیگ برتر و جـــام حذفی چهار 
بار در این ورزشـــگاه مقابل آلومینیوم اراک 
شکســـت خورده انـــد و تنها یک بـــار مقابل 
این تیم و بار دیگر مقابل ســـپاهان در این 

ورزشـــگاه برنده بوده اند.

این چهار شکســـت مقابل آلومینیوم اراک 
اتفـــاق افتاده که ســـه تا در لیـــگ و یک بار 
در جـــام حذفی بوده اســـت. پرســـپولیس 
زمســـتان ســـال گذشـــته دو بـــار در اراک 
شکســـت خورد؛ بار اول بازی نخســـت نیم 
فصـــل دوم که اولیـــن و آخرین شکســـت 
اوســـمار در لیگ به عنوان ســـرمربی بود و 
دومینش هـــم در یک هشـــتم نهایی جام 
حذفی. پرسپولیس یک بار هم آلومینیوم 
را در ایـــن ورزشـــگاه شکســـت داده ضمن 

اینکـــه در یک بـــازی لیـــگ برتـــری مقابل 
ســـپاهان هم پیروز بوده اســـت. آن بازی با 
حکم کمیته انضباطی در اراک برگزار شـــده 
بود. هنوز بحـــث میزبانی پرســـپولیس در 
اراک جدی نیســـت اما چنانچـــه این اتفاق 
رخ دهد میزبانی ســـرخ ها در ورزشـــگاهی 
که غالبـــاً بازنده بوده و البتـــه چیزی بیش 
از 3۰۰ کیلومتر با ورزشگاه تختی فاصله دارد 
یکی از عجایب شـــروع فصل تـــازه فوتبال 

ایـــران خواهد بود.

شـــواهد حاکـــی از ایـــن اســـت کـــه 
ادریـــس ساســـی، مربـــی بدنســـاز 
مورد اعتماد خـــوان کارلوس گاریدو 
بـــا برنامه ای ســـخت و ســـنگین، در 

حـــال آماده ســـازی بدنـــی بازیکنان 
پرســـپولیس بـــرای فصـــل جدیـــد 
لیـــگ برتر ایـــران اســـت. پیـــش از 
ایـــن نیـــز بازیکنـــان پرســـپولیس از 
ایـــن موضـــوع خبـــر داده  بودند که 
از زمـــان کار بـــا مارکـــو در کادر فنی 
برانکـــو ایوانکوویچ، چنین فشـــاری 
را در تمرینـــات پیش فصـــل تجربـــه 

نکـــرده بودنـــد. انتشـــار ویدیویی از 
بازیکنان پرســـپولیس در تمرین به 
خوبی نشـــان می دهد که بـــه تعبیر 
فوتبالی هـــا، بدن هـــا زیـــر شـــاق 
اســـت. بازیکنـــان بـــا اینکـــه جمعه 
بـــازی داشـــتند و در بازی هـــا هم به 
خاطـــر رقابتی که بـــا یکدیگر دارند، 
پرفشـــار حضور پیـــدا می کننـــد، در 

روزهـــای اخیر تمرینات پرفشـــاری را 
پشت ســـر گذاشـــته اند.

این موضـــوع می تواند خبـــر خوبی 
بـــرای هواداران پرســـپولیس باشـــد 
که انتظار یک تیم آماده و ســـرحال 
از لحـــاظ بدنـــی را در فصـــل جدید 
فوتبـــال ایـــران دارند. با ایـــن حال، 
در مطلب ســـایت رســـمی باشـــگاه 

بدنسازی پرسپولیسی ها همچنان در جنگل و صخره

فرمول باشگاه برای توجیه نتایج ضعیف احتمالی
 تمرینات 

سخت هوازی 
شرایط را 

برای بازیکنان 
سخت کرده اما 

اگر قرار باشد 
در زمان کوتاه 

باقیمانده تا 
شروع فصل 

این مسأله 
دستاویزی 

برای نتیجه 
نگرفتن یا 

ارائه بازی های 
بی کیفیت 

باشد پذیرفتنی 
نیست

پرســـپولیس در خصوص بدنســـازی 
تیـــم، نوشـــته شـــده: »بـــرای  ایـــن 
دیدن پرســـپولیس این فصل شـــاید 
به قـــول مربیـــان بایـــد تـــا زمانی که 
بدن هـــای بازیکنـــان از فشـــار دوره 
آماده ســـازی رها شـــود صبر کـــرد. در 
چنین شـــرایطی بـــه طور قطـــع یکی 
از مهم تریـــن ابزارهـــای اعمال قدرت 
پرســـپولیس، حمایـــت هـــواداران از 
اعضـــای تیـــم بویـــژه در هفته هـــای 
ابتدایی لیگ اســـت که شاید بدن ها 
کمـــی هـــم ســـنگین باشـــد ولـــی با 
حمایـــت همـــه جانبـــه، بایـــد منتظر 

یـــک پرســـپولیس مهیج باشـــیم.«
ایـــن نوشـــته نشـــان از ایـــن دارد که 
در صـــورت کســـب نتایـــج نه چندان 
قابل قبـــول در هفته هـــای نخســـت، 
بدنســـازی سخت و پرفشـــار می تواند 
یکـــی از بهانه هـــای نتیجـــه نگرفتـــن 
پرســـپولیس در ابتدای فصل باشـــد. 
موضوعـــی کـــه تـــا حـــدی پذیرفتنی 
اســـت امـــا سوءاســـتفاده از وضعیت 
بدنســـازی برای توجیـــه نتایج تیم ها 
در ابتـــدای فصل، یکی از شـــیوه های 
مرســـوم فوتبال ایران برای ســـرپوش 

گذاشـــتن روی ناکامی هاســـت.
پرســـپولیس گاریـــدو چـــه از لحـــاظ 
فنـــی و چـــه از لحـــاظ فیزیکـــی، تـــا 
اینجا یـــک هندوانه دربســـته اســـت 
که در مســـابقات رسمی، چیزی از آن 
ندیده ایـــم و باید برای دیـــدن نتیجه 
اردوی ســـخت ترکیـــه، بایـــد تـــا آغاز 

لیـــگ برتر ایـــران صبـــر کنیم.
بـــا این حـــال تصاویری که از شـــرایط 
بدنی بازیکنان پرســـپولیس در ترکیه 

منتشـــر می شـــود نشـــان از پیشرفت 
آنهـــا دارد ضمن اینکه در برخی از این 
تصاویـــر می تـــوان خســـتگی و کافـــه 
شـــدن همین بازیکنـــان از تمریناتی 
کـــه در جنـــگل و صخـــره مشـــغول 

دویـــدن هســـتند را به وضـــوح دید.
بـــه نظـــر می رســـد برعکـــس چنـــد 
فصـــل اخیـــر کـــه مربیـــان بدنســـاز 
پرســـپولیس از همان ابتدا تمرینات 
بـــا تـــوپ را در بدنســـازی پیش فصل 
لحـــاظ می کردند، امســـال بـــا حضور 
ادریـــس تمرینـــات ســـخت هـــوازی 
شـــرایط را برای بازیکنان سخت کرده 
اما اگـــر قـــرار باشـــد در زمـــان کوتاه 
باقیمانده تا شـــروع فصل این مسأله 
دســـتاویزی بـــرای نتیجـــه نگرفتن یا 
ارائـــه بازی هـــای بی کیفیـــت باشـــد 

نیســـت. پذیرفتنی 
پرســـپولیس در هفته هـــای ابتدایی 
با قرعه دشـــواری مواجه شـــده ضمن 
اینکـــه تغییـــرات کادر فنـــی و دیـــر 
تکمیـــل شـــدن تیـــم هم بـــه خودی 
خـــود شـــرایط را ســـخت تر می کنـــد. 
در چنیـــن شـــرایطی اگـــر قرار باشـــد 
پرســـپولیس به خاطر شـــرایط بدنی 
بازیکنانش خوب فوتبـــال بازی نکند 
و خـــوب نتیجـــه نگیـــرد هـــواداران 
از  پرتوقعـــی کـــه هـــر عنوانـــی غیـــر 
قهرمانـــی را شکســـت می دانند کوتاه 
نخواهنـــد آمـــد و عرصـــه بـــر گاریـــدو 
تنـــگ می شـــود امـــا از آنجایـــی کـــه 
او کاری بـــا فضای هـــواداری نـــدارد و 
مقابل رســـانه ها هم موضع مشخصی 
خواهد داشـــت، مدیران باشگاه باید 

جور او را بکشـــند. 

در صورت مشخص شدن تعداد سهمیه ها
گاریدو دنبال وینگر- مهاجم خارجی است

داستان عجیب انتقال یحیی به پرسپولیس
دلال داخلی دقیقه 90 همه چیز را به هم ریخت

 در حالـــی کـــه باشـــگاه پرســـپولیس بـــا یحیـــی 
عطیـــه الله بـــرای پســـت دفـــاع چـــپ بـــه توافق 
رســـیده، به درخواســـت خـــوان گاریـــدو این تیم 
مشـــغول جســـت و جو بـــرای خرید یـــک وینگر- 
مهاجم میکس اســـت.  سیســـتم خـــوان گاریدو 
مبتنـــی بـــر حضور دو مهاجم اســـت امـــا مهاجم 
ســـایه دوم در ایـــن ترکیـــب صرفـــاً یـــک مهاجم 
۹ کاســـیک نیســـت و بیشـــتر بایـــد ترکیبـــی از 
خصوصیـــات پســـت 7 و ۹ را در اختیـــار داشـــته 
باشـــد. مـــرد ماتادور کـــه در بازی های دوســـتانه 
از زوج علیپور و عیســـی اســـتفاده کـــرده، اکنون 
بـــه عنـــوان شـــماره ۹ روی علی علیپور حســـاب 
بـــازی می کنـــد امـــا بـــرای پســـت مهاجم ســـایه 
نتوانســـته گزینه مد نظر خود را در اسکواد فعلی 
پرســـپولیس پیدا کند و به دنبـــال گزینه خارجی 
برای این پســـت اســـت. ظاهـــراً گاریدو دوســـت 
دارد مهاجـــی در اختیـــار داشـــته باشـــد کـــه هم 
قابلیـــت بـــازی در پســـت مهاجم نوک را داشـــته 
باشـــد هـــم بتواند به عنـــوان وینگر در پســـت 7 
بـــازی کند.  با ایـــن حال مهم ترین مشـــکل برای 
پرســـپولیس عاوه بـــر پیدا کـــردن گزینـــه ای با 

خصوصیات و قیمتی مناســـب، بحث سهمیه 
خارجی این باشـــگاه اســـت.   تقریباً یک ماه 
پیـــش ســـازمان لیـــگ با ارســـال نامـــه ای به 
باشـــگاه پرســـپولیس اعام کرد دو ســـهمیه 

خارجـــی اش به خاطر به حدنصاب نرســـیدن 
بازی هـــای نبیـــل باهویـــی و وحـــدت هنانـــوف 

کسر شـــده اســـت. در همین راســـتا این باشگاه 
بـــه تصمیم اتخاذ شـــده اعتـــراض کـــرد؛ چرا که 
پرسپولیســـی ها اعتقـــاد دارنـــد چـــون هنانوف 
تحت قـــرارداد باشـــگاه پرســـپولیس بوده پس 
قانونـــی کـــه ســـازمان لیـــگ فصل پیـــش برای 

بازیکنـــان خارجـــی لیگ گذاشـــت )همراهی 
در بیـــش از 6۰ درصد زمـــان بازی ها( نباید 

شـــامل او شـــود. از طرفـــی غیبت هـــای 
نبیل در برخـــی بازی هـــای نیم فصل اول 

به خاطـــر مصدومیـــت بوده اســـت.
 امـــا تـــا الان ســـازمان لیـــگ تکلیف 
پرسپولیس را در این زمینه مشخص 
نکـــرده و ایـــن باشـــگاه فعاً تـــا زمان 
روشـــن نشـــدن وضعیتـــش اقدامی 

نخواهـــد کرد.

 باشـــگاه پرســـپولیس در راســـتای تقویت خود 
بعـــد از جدایـــی عبدالکریم حســـن، بـــا توجه 
به درخواســـت و پیشـــنهاد کارلوس گاریدو، به 

ســـراغ یحیی عطیـــه الله رفت.
 مدافع مراکشـــی قابـــل اعتنایی کـــه از حیث 
کیفیـــت خیلی زود توانســـت در فضای مجازی 
نیـــز نظر مثبـــت هـــواداران این تیـــم را به خود 
جلب کنـــد. با این حـــال مشـــکات زیادی که 
در مســـیر مذاکره با این بازیکن به وجود آمد، 
باعث شـــد تا جـــذب او چندیـــن روز به طول 
بینجامد.  روز گذشـــته بالاخره پرســـپولیس 
توانســـت بـــا بازیکـــن و باشـــگاه ســـوچی 
روسیه به ســـختی به توافق برسد تا یحیی 
عطیه الله به نزدیک تریـــن فاصله تا اردوگاه 
سرخ برســـد. فاصله عطیه الله و پرسپولیس 
حالا فقـــط یک نفس اســـت و یـــک امضا تا 

قرارداد رسمی.
 باشـــگاه پرسپولیس و ســـوچی برای انتقال 
قرضـــی ایـــن بازیکـــن بـــه توافق رســـیدند و 
یحیـــی بـــا قـــراردادی قرضـــی همراه بـــا بند 
خریـــد راهـــی پرســـپولیس خواهـــد شـــد. 

توافقنامـــه ســـه جانبه بـــرای بازیکن و باشـــگاه 
ســـوچی فرستاده شـــده و حالا مدیران باشگاه 
پرســـپولیس در انتظار امضای نهایی باشـــگاه 

ســـوچی روســـیه هستند.
مشـــکل  یـــن  مهم تر کـــه  لبتـــه  ا  

پرسپولیســـی ها در راه جذب یحیی 
عطیـــه الله، مشـــکل واســـطه ایرانی 
او بـــود کـــه در نهایـــت با بـــه اتمام 

رســـیدن مدت اعتبار مندیت 
ایـــن واســـطه ایرانی، باشـــگاه 

پرســـپولیس برای جـــذب این 
بازیکن بدون واســـطه دست به 

کار شـــد. البته واســـطه ایرانی هم 
بیـــکار ننشســـت و این روز ها مشـــغول 
ارســـال ایمیل هـــای متعـــدد بـــه طرف 
روســـی اســـت تـــا ایـــن بازیکـــن را از 
انتقال به پرســـپولیس منصرف کند و 
همین موضوع ناراحتی پرســـپولیس 
را از واســـطه ایرانـــی کـــه در لیســـت 
 ســـیاه این باشگاه اســـت دوچندان 

کرده است.

مرتضی کرمانی مقدم معتقد اســـت باید به 
خریدهای گاریـــدو و افکار این مربی در تیم 
بســـتن احترام گذاشـــت و از پرســـپولیس 
حمایـــت منطقی داشـــت تا موفق شـــود و 
دوباره قهرمانی اش را تکرار کرده و در آســـیا 

هم بازی هـــای قابل قبولـــی ارائه دهد.

به نظرتان کنار گذاشتن مهدی 
عبدی درست بود؟

بـــه هر حال بایـــد دید در نهایت ســـرمربی 
تیـــم در خصـــوص عبـــدی چـــه تصمیمی 
می گیـــرد امـــا هـــر چه کـــه هســـت حتی با 
وجود عبدی هـــم به یک مهاجـــم خارجی 
ششـــدانگ دیگـــر نیـــاز دارند کـــه باید این 

بازیکن را به خدمت بگیرند چون امســـال 
پرســـپولیس کار سختی در ایران برای تکرار 
قهرمانی و لیگ نخبگان آسیا پیش رو دارد.

 در خصوص جذب دروازه  بان 
گزینه انتخابی گاریدو را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
به هرحـــال حتماً ســـرمربی تیم بـــا آگاهی 
کامـــل دروازه بـــان مد نظـــرش را انتخـــاب 
کرده اســـت به همین دلیل حتمـــاً باید به 
خواســـته های این مربی احترام گذاشـــت 
تـــا بتواند افکار و عقایـــدش را در تیم پیاده 
کنـــد. مـــن خیلـــی امیـــدوارم دروازه بـــان 
و دیگـــر بازیکنـــان خارجـــی و خریدهـــای 
گاریـــدو جواب بدهند و آنهـــا را به فال نیک 
می گیرم چـــون باید به مربی مـــان اعتماد 
کنیـــم و خریدهایـــش را هـــم بپذیریم و به 
ایشـــان فرصـــت بدهیم تا بتوانـــد افکارش 

را در تیم پیـــاده کند.

صحبت از حضور عطیه الله 
در پرسپولیس در پست دفاع 

چپ مطرح است. به نظرتان او 
می تواند در تیمش موفق شود؟

حتمـــاً جذب یـــک دفاع چپ خـــوب برای 
پرســـپولیس ضـــرورت دارد و لازم اســـت 
که ســـرمربی تیـــم بازیکـــن مدنظـــرش را 
جـــذب کنـــد. ســـرمربی تیـــم از بازیکـــن 
مراکشی شناخت کامل دارد و حتماً جذب 
 این مدافـــع چپ بیشـــتر برای تیـــم مفید 

خواهد بود.
بازی های اول تیم پرسپولیس با 
قرعه سختی مواجه شده ضمن 
اینکه پرسپولیس باید در خارج 

از خانه میزبانی کند.
قرعه ســـخت کار گاریدو و شـــاگردانش را 
ســـخت می کند. مشـــکات هم هســـت 
و قطعـــاً اگر ورزشـــگاه آزادی مهیا نشـــود 

بـــرای تیـــم پرســـپولیس مشـــکاتی بـــه 
وجود خواهد آمد اما پرســـپولیس آن قدر 
هوادار زیـــاد دارد که حتی اگر بازی هایش 
در اراک هـــم برگـــزار شـــود احســـاس 
غربـــت نخواهد کرد. به نظـــرم اراک برای 
پرســـپولیس بهتر از مشـــهد خواهد بود 
به همین دلیـــل با حمایـــت هوادارانش 
تاش خواهـــد کرد کـــه بهتریـــن نتیجه 
یـــی  ا بتد ا ی  هفته هـــا ر  د ا  ر ممکـــن 
 کســـب کند که خیلـــی مهـــم و تأثیرگذار

 خواهد بود.
با تغییر 50درصد از ترکیب 
اصلی که به تیم های دیگر 

رفته اند واقعاً می توان نسبت به 
تیم متحول شده پرسپولیس و 

نتایجش امیدوار بود؟
جدا از دانیـــال من فکر می کنـــم بازیکنانی 
ماننـــد ترابـــی و بیرانونـــد هـــم فصـــل قبل 

چهره خوبی نداشـــتند و در فـــرم مطلوبی 
نبودنـــد به همیـــن دلیل باید به ســـرمربی 
تیـــم احتـــرام گذاشـــت و بـــه خریدهایش 

اطمینـــان کـــرد چـــون بـــه هر حـــال او 
شـــناخت  جدیـــد  بازیکنـــان  از 

کامـــل دارد و طبـــق رزومـــه ای 
کـــه بازیکنان جدیـــد دارند 

آنها قطعـــاً بازیکنان بدی 
نیستند و حتماً با زمان 

دادن و هماهنگـــی بـــا 
ن  یکنـــا ز با یر  ســـا
در  افتـــادن  جـــا  و 
ترکیب تیـــم قادرند 
ا  ر ن  یی شـــا نا ا تو
نشـــان دهنـــد. بـــه 

همین دلیـــل من به 
موفقیـــت تیـــم گاریـــدو 

امیـــدوارم.

ایلیا بهزاداول
خبر نگار

هواداران در اراک هم پرسپولیس را تنها نمی گذارند

کرمانی مقدم: به تیم گاریدو و خریدهایش خوشبینم
ناصر قراگزلو

خبر نگار



خبر

استقلال لیست خارجی ها را خلوت کرد
 منتظر، یامگا و کیوسفسکی

ج شدند از لیست خار
به گـــزارش خبرگزاری ایســـنا، باشـــگاه اســـتقلال از 
لیســـت بازیکنـــان خارجـــی رونمایـــی کـــرد و اعلام 
کرد کـــه قانون 1+5 را رعایت کرده اســـت. همچنین 
مشـــخص شـــد که کوین یامگا و ودران کیوسفسکی 
از جمـــع این تیم جدا می شـــوند. اســـتقلال درحال 
حاضـــر ۹بازیکـــن خارجی دارد کـــه تنهـــا می تواند از 
۶بازیکن به عنوان ســـهمیه خارجی خود اســـتفاده 
کند، به همیـــن دلیل کوین یامـــگا، منتظر محمد و 
ودران کیوسفســـکی بازیکنانی هستند که از لیست 
اســـتقلال در فصل جدید خارج خواهند شد. جواد 
نکونـــام ســـرمربی اســـتقلال به مســـئولان باشـــگاه 
اعلام کـــرده باتوجه به حضور حســـین حســـینی به 
کیوسفســـکی نیاز ندارد تا این دروازه بان از لیســـت 
خارجی ها کنار گذاشـــته شـــود. بازیکـــن دیگری که 
اســـتقلال نمی تواند از آن استفاده کند، یامگا است. 
او کـــه در دیدار هـــای تدارکاتـــی اخیـــر اســـتقلال با 
عینـــک ویژه به میـــدان هم رفته بـــود، طبق آخرین 
آزمایش های انجام شـــده روی چشـــمش اعلام شد 
که چشـــم راســـت این بازیکن به نور واکنش نشان 
نمی دهد و نمی تواند یک قســـمت از زمین را ببیند. 
مدافـــع فرانســـوی به دلیـــل این مصدومیـــت دیگر 

نمی تواند برای اســـتقلال به میـــدان برود.
بدیـــن ترتیـــب طبق لیســـت اعـــلام شـــده از طرف 
باشـــگاه اســـتقلال آلمدیـــن زیلیکیـــچ، گوســـتاوو 
بلانکو، رافائل ســـیلوا، گائل کاکوتـــا و دیدیه اندونگ 
۵ بازیکـــن خارجـــی غیرآســـیایی آبی ها هســـتند و 
جلال الدیـــن ماشـــاریپوف تک ســـهمیه آســـیایی 
اســـتقلال اســـت که در لیســـت جواد نکونام حضور 
دارند و می توانند برای اســـتقلال به میـــدان بروند.

 

مهاجم استقلال راهی گل گهر شد
جدایی بابایی از جمع شاگردان نکونام

پیمـــان بابایـــی کـــه در تابســـتان ســـال ۱۴۰۱ بـــا عقد 
قراردادی دوســـاله به تیم فوتبال اســـتقلال پیوســـته 
بـــود تا شـــاگرد ریـــکاردو ســـاپینو در این تیم شـــود، با 
انتقال بـــه گل گهـــر از جمع اســـتقلالی ها جدا شـــد. 
این بازیکـــن بعد از انجـــام ۴۴بازی و به ثمر رســـاندن 
۳گل از جمع آبی پوشـــان پایتخت جدا شـــد. با اعلام 
رســـمی باشگاه گل گهر ســـیرجان این مهاجم ۲۹ساله 
بـــا عقد قـــراردادی بـــه این تیم پیوســـت تـــا بابایی در 
لیـــگ بیســـت وچهارم شـــاگرد مهـــدی تارتـــار در این 

تیم کرمانی باشـــد.
 

مهر تأیید گروسی روی خریدهای استقلال
محســـن گروسی، پیشکسوت اســـتقلال معتقد است 
کـــه روند نقـــل و انتقـــالات در ایـــن تیم بســـیار خوب 

پیش رفته اســـت. 
گروســـی که ســـال ها در خط حمله اســـتقلال ایفای 
نقـــش می کـــرد، گفـــت: »وقتـــی دربـــاره شـــرایط تیم 
می شـــنویم، نمی توانیـــم خیلـــی دقیق تحلیـــل کنیم 
چون هنوز تیـــم را ندیده ایـــم. البته یارگیری نســـبت 
به قبـــل خیلی بهتر بوده و شـــرایط تمرینات به لحاظ 
شـــروع به موقع، ایـــده آل به نظر می رســـد. با توجه به 
حضـــور ۸۰درصد نفرات حاضر در لیســـت نکونام باید 
گفت کـــه شـــرایط یارگیری هـــم خیلی خـــوب بوده؛ 
گرچه باید ثبت شـــدن قراردادهایشان را شاهد باشیم 

تا مطمئن تر شـــویم.«
 

بازی تدارکاتی با آلومینیوم اراک
اســـتقلال در ترکیه بازی های تدارکاتی مطلوبی برگزار 
کـــرد و کادر فنی این تیم در راســـتای ایجاد هماهنگی 
بـــه نتایج مناســـبی از برگـــزاری دو بـــازی تدارکاتی در 

اردوی ترکیه دســـت یافت. 
اســـتقلال پیـــش از ســـفر بـــه ترکیـــه نیـــز یـــک بازی 
تدارکاتی ســـبک در تهران برگزار کرده بود و براســـاس 
همـــان برنامـــه ای کـــه از قبـــل طراحـــی شـــده ، این 
بازی هـــای تدارکاتی همچنـــان ادامه خواهد داشـــت. 
در همیـــن راســـتا قـــرار اســـت در تاریـــخ 18مردادماه 
ســـال جاری اســـتقلال چهارمیـــن بـــازی تدارکاتـــی در 
پیش فصـــل لیگ بیســـت وچهارم را مقابـــل تیم لیگ 

برتـــری آلومینیـــوم اراک برگـــزار کند. 
اراکی ها اکنـــون در تهران اردو زده انـــد و برای برگزاری 
بـــازی تدارکاتی مقابـــل اســـتقلال آماده اند تـــا مقابل 
شـــاگردان نکونام قـــرار بگیرند و یک محـــک جدی را 

تجربـــه کنند. 
گفتـــه می شـــود بعد از بـــازی بـــا آلومینیـــوم اراک یک 
بـــازی تدارکاتـــی دیگـــر برای اســـتقلال در نظـــر گرفته 
 خواهـــد شـــد کـــه مقابـــل تیم هـــای نیمه حرفـــه ای 

خواهد بود. 
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مشکلات حاشیه ای قهرمانی فصل قبل را از ما گرفت

همدانی: استقلال امسال مدعی اصلی قهرمانی است

سؤال مشترک پیشکسوتان: طراح خط میانی کیست؟!

روزبه،زبیروآرشزیرذرهبین

 ســـتار همدانی، پیشکســـوت باشگاه 
اســـتقلال مدعی اســـت کـــه فعالیت 
باشـــگاهش در فصل نقـــل و انتقالات 
بســـیار خوب بوده اما ایـــن مهم نباید 
بهانه ای برای تحت فشـــار قـــراردادن 
تیـــم باشـــد. او مشـــکلات مدیریتـــی 
را دلیـــل اصلـــی ناکامی اســـتقلال در 
فصل گذشـــته می داند. ســـتار انتظار 
دارد که یکبار برای همیشـــه مشکلات 
آماده ســـازی ورزشـــگاه ها حل شود. او 
حرف هایش را با این جملات شـــروع 
می کنـــد: »به نظر اســـتقلال شـــرایط 
خوبـــی دارد. اتفـــاق خـــوب، حضـــور 
مجـــدد جـــواد نکونـــام روی نیمکـــت 
اســـتقلال بود. به هر حـــال تیمش را 
بهتر می شناســـد و با آسیب شناســـی 
و جـــذب بازیکنان مـــورد نظر می تواند 
تیـــم قدرتمنـــدی را روانه لیـــگ کند. 
البته فصل گذشـــته هم پا به پای رقبا 
آمـــد و با وجـــود مشـــکلات مدیریتی، 
آســـیب دیدگی ها و... عملکرد بســـیار 
خوبی داشـــت و در دقیقه 90 قهرمانی 

لیگ را از دســـت داد.«
همدانـــی دربـــاره عملکـــرد آبی ها در 
نقـــل و انتقالات نیز ایـــن جملات را به 
زبان آورد: »نســـبت به فصـــل قبل در 
بـــازار نقل و انتقـــالات عملکرد بهتری 
داشـــتند. اســـتقلال امســـال می آیـــد 
کـــه قهرمـــان شـــود. بازیکنان بســـیار 
خوبی را در ســـمت چپ و راست خط 
دفاعی به خدمت گرفتـــه، وینگرهای 

باکیفیتی را جذب کـــرده اما جای یک 
هافبـــک مثل روزبه که بـــا جنگندگی، 
وســـط زمین را در اختیار بگیرد کاملاً 
خالی اســـت. امـــا با ایـــن خریدهایی 
که داشـــته انتظـــارات را بیشـــتر و کار 
نکونام را هم ســـخت تر کرده اســـت.«
بازیکن و سرپرســـت ســـابق استقلال 
فشـــار  یـــد  نبا کـــه  ســـت  ا معتقـــد 
بی جهـــت روی نکونـــام ایجاد شـــود: 
»نبایـــد روی تیم جواد فشـــار بیاوریم. 
بایـــد بســـتری فراهم شـــود تـــا تیم در 
آرامـــش کامل تمرکـــزش را روی پیاده 
کـــردن مســـائل تاکتیکـــی بگـــذارد. 
اگـــر از الان در بـــوق و کرنـــا کنیـــم که 
این تیـــم باید قهرمان شـــود اشـــتباه 
اینکـــه تیم هـــای  کرده ایـــم. ضمـــن 
تراکتور، ســـپاهان و پرســـپولیس هم 
فوق العـــاده خـــوب عمل کـــرده و چه 

بســـا بهتر از اســـتقلال باشـــند.«
نداشتن سرپرســـت در تیم استقلال 
از نـــگاه همدانی معضل مهمی اســـت 
کـــه باید بـــه آن توجه شـــود. همدانی 
حرف هایـــش را این گونـــه ادامـــه داد: 
»البتـــه هنوز هم مشـــکلاتی هســـت؛ 
 . و...  سرپرســـت  نداشـــتن  مثـــل 
زمانی کـــه شـــنیدم ایمـــان عالمی به 
عنـــوان سرپرســـت انتخاب شـــده به 
او زنـــگ زدم و تبریـــک گفتـــم؛ چون 
شایســـتگی اش را بـــه عنـــوان بازیکن 
ملی پـــوش ســـابق اســـتقلال دارد اما 
دیدیم که انتخاب او  نیز نهایی نشـــد. 
همـــان طور که همـــه می دانند همین 
مهم یکی از مشـــکلات مدیریتی بوده 
و ما را به عقب انداخته اســـت. همین 
کـــه انتخـــاب سرپرســـت تیـــم هنـــوز 
نهایی نشـــده یعنی مشـــکلاتی وجود 
دارد. شـــک نکنید دود ایـــن اتفاق به 
چشـــم هوادار مـــی رود و دل آنها را به 

تکمله: شاید اضافه شدن مهدی مهدی پور در نیم فصل دوم 
استقلال را در خط میانی تقویت کرده و خیال نکونام نیز بابت 
داشتن یک هافبک طراح با خصوصیاتی که مدنظرش هست، 
آسوده شود اما تا زمانی که مهدی پور برسد نکونام یک راه حل 

دیگر نیز پیش رو دارد و می تواند تا آن زمان با تغییر سبک بازی 
و تمرکز روی نفوذ از کناره ها و اتکا به بازیکنان جدید، تاحدی 

بار سنگین مسئولیت را از روی دوش هافبک های در دسترس 
کنونی بردارد.

برای  بیست وچهارم  لیگ  پیش فصل  در  وانتقالات  نقل 
استقلال ایده آل و امیدوارکننده پیش رفته و بازیکنان قابل 
قبولی به خدمت گرفته شده اند. اوج تحرکات استقلال نیز 
برمی گردد به جذب رامین رضاییان که شاید بسیاری از 
پرسپولیسی ها تصور می کردند این بازیکن به دلیل سوابقی 
که در این باشگاه داشته، به تیم رقیب نرود اما رضاییان که 
عضو باشگاه سپاهان بود تصمیمش را گرفت و پای عقد 
قرارداد با استقلال نشست تا بزرگترین انتقال پیش فصل 
لیگ بیست و چهارم به نام استقلال ثبت شود. استقلال 
درحالی که بزرگ ترین صید پیش فصل را در میان تمام 
مدعیان به نام خود نوشته و همچنین اقداماتی در راستای 
جذب بازیکنان قابل قبول خارجی همچون کاکوتا داشته، 

اما همچنان از نگاه بسیاری از کارشناسان در پست هافبک 
میانی با یک معمای پیچیده مواجه است و روشن نیست 
که جواد نکونام ضعف های احتمالی در این منطقه را با 
تغییر روش بازی تیمش خواهد پوشاند و یا اینکه اقداماتی 
انجام  پست  این  بازیکنان  بازی  روش  تغییر  راستای  در 
خواهد داد؟! سؤال بزرگی که اغلب کارشناسان استقلالی 
در روزهای اخیر پرسیده اند با این مضمون بوده که به واقع 
قرار است از میان بازیکنانی که در خط میانی به کار گرفته 
خواهند شد، چه کسی نقش محوری را به عنوان طراح و 

هماهنگ کننده بین خطوط بازی کند؟!

درد می آورد.«
پیشکســـوت اســـتقلال بـــا اشـــاره به 
وجـــود  گذشـــته  در  کـــه  مشـــکلاتی 
»مشـــکلات  داد:  ادامـــه  داشـــت، 
مدیریتـــی خیلـــی بـــه تیـــم در فصـــل 
گذشـــته ضربـــه زد و اگـــر مدیریـــت 
باشـــگاه فصـــل قبـــل فقـــط 10درصد 
به ســـرمربی کمـــک می کـــرد قهرمان 
می شـــدند. خیلی هـــا می گفتنـــد که 
جواد مدام درگیر حاشـــیه اســـت، اما 
چاره ای جز جنگیدن نداشـــت. جواد 

جنگیـــد و تیمـــش دوم شـــد، تصـــور 
کنیـــد اگـــر نمی جنگیـــد چـــه اتفاقی 
می افتاد. وقتی ســـرمربی بـــا مدیر زیر 
یک سقف هستند و مشـــکل دارند، با 
هـــم می جنگنـــد و این بحـــران ایجاد 
می کند. شـــاید هم خیلی ها دوســـت 
داشـــتند کـــه او موفق نشـــده و تیم را 

رهـــا کند.«
نداشـــتن  بـــه  نهایـــت  همدانـــی در 
فرصت اشـــاره دارد که موضوع بســـیار 
مهمـــی اســـت: »کمتـــر از دو هفته به 

آغاز لیگ بیســـت و چهـــارم مانده اما 
هنـــوز ســـرخابی ها نمی داننـــد که در 
کـــدام ورزشـــگاه بازی می کننـــد. برای 
ما به عنـــوان یکی از دو تیم اول آســـیا 
جای تأســـف دارد. هنوز زیرساخت ها 
ورزشـــگاه های مان  و  دارد  مشـــکل 
ز  ا بعضـــی   . نیســـت د  ر ا ند ســـتا ا
لژیونرهـــای مـــا در تیم هـــای بـــزرگ 
دنیـــا بـــازی می کننـــد. مـــا از تیم های 
درجه 2 آســـیا به لحاظ امکانات عقب 
هســـتیم. امیـــدوارم وزیـــر ورزش بـــه 

زیرساخت ها توجه و ســـرمایه ها را در 
مکان های مناســـب هزینه کند. واقعاً 
برای فوتبال ما افـــت دارد که تیم های 
بزرگ و پرطرفدارش مثل اســـتقلال و 
پرســـپولیس زمین ندارنـــد. وقتی تیم 
بزرگـــی مثـــل اســـتقلال نمی دانـــد در 
کـــدام ورزشـــگاه قرار اســـت از حریف 
خـــود میزبانی کنـــد، یعنی مـــا از نظر 
زیر ســـاخت دچار مشـــکل هســـتیم 
و بـــه اعتقـــاد مـــن این وضعیـــت مایه 

تأســـف است.«

بلاتکلیفی آبی پوشان برای بازی های خانگی
 استقلال نمی داند هفته دوم کجا باید بازی کند!

 پرســـپولیس و اســـتقلال که به دلیل بازســـازی 
ورزشـــگاه آزادی نمی توانند آنجـــا میزبانی کنند، 
ورزشـــگاه تختی را جایگزین آزادی کردند. داود 
رفعتی دبیر ســـتاد استانداردســـازی ورزشگاه ها 
و علـــی جوادی مدیـــر کل ورزش اســـتان تهران 
اعلام کردند که ورزشـــگاه تختی تا زمان شـــروع 
لیـــگ در دســـترس پرســـپولیس و اســـتقلال 
قـــرار خواهد گرفت اما مشـــکل پیـــش روی این 
تصمیـــم، همان طور که مدیرکل ورزش اســـتان 
تهـــران اعـــلام کـــرده بـــود، پرداخـــت نشـــدن 

۳۵ میلیـــارد تومـــان ســـهم دو باشـــگاه بـــرای 
استانداردســـازی تختی اســـت و اکنون کار ها در 

ورزشـــگاه تختی بـــه کندی پیـــش می رود.
در حالـــی که رضـــا درویش مدعی شـــده بود که 
مهدی نصیبـــی در صحبت بـــا او اطمینان داده 
بود بـــا توجه به ســـرعت پیشـــرفت کار و تلاش 
دســـت اندرکاران پـــروژه، ایـــن ورزشـــگاه شـــاید 
هفته هـــای ابتدایـــی لیـــگ برتـــر خلیج فارس 
در دســـترس نباشـــد ولی در حال حاضر نصب 
صندلی ها آغاز شـــده و برای برگـــزاری بازی های 

پرســـپولیس در لیگ نخبـــگان در اختیـــار آنها 
خواهد بـــود اما ایـــن ادعا هم از ســـوی نصیبی 
تکذیب شد تا مشخص شـــود ورزشگاه آزادی در 

اختیـــار ســـرخابی ها نخواهد بود.
بایـــد  اســـتقلال و پرســـپولیس در شـــرایطی 
ورزشـــگاه خود برای لیـــگ بیســـت وچهارم را تا 
روز چهارشـــنبه اعـــلام کنند که هنوز مشـــخص 
نیســـت کدام ورزشـــگاه می توانـــد گزینه خوبی 
باشد. این در حالی اســـت که یکی از مهم ترین 
دیدار های لیـــگ برتر یعنی شـــهرآورد بزودی در 

هفته ششـــم برگـــزار می شـــود و هنـــوز دو تیم 
نمی داننـــد کـــه قـــرار اســـت در کدام ورزشـــگاه 
میزبـــان دیدار هـــای خـــود باشـــند و تکلیـــف 
میزبانی در لیگ نخبگان هم مشـــخص نشـــده 

. ست ا
این موضوع برای اســـتقلالی ها کمی بهتر است 
چراکـــه این تیم در ســـه هفتـــه اول تنها در یک 
بـــازی میزبان اســـت اما نکتـــه قابـــل توجه آن 
اســـت که بـــا وجود بازدیـــد چندبـــاره از تختی و 
تـــلاش بـــرای احیـــای زمیـــن آن، تا ایـــن لحظه 

مشـــکل حل نشـــده و تختی نمی توانـــد میزبان 
باشـــد. ســـازمان لیـــگ بشـــدت از دو باشـــگاه 
اســـتقلال و پرســـپولیس گلایه دارد و مسئولان 
آن می گوینـــد ای کاش بـــه جـــای برگـــزاری اردو 
در ترکیـــه، این دو تیـــم احســـاس نگرانی کرده 
و ورزشـــگاه محـــل برگزاری مســـابقات خـــود را 

انتخـــاب می کردند.
اکنـــون هیچ کـــس نمی دانـــد پرســـپولیس و 
اســـتقلال فصـــل جدیـــد را در کـــدام ورزشـــگاه 

اســـتارت خواهنـــد زد!

 مصاحبه

جعفر برزگر
خبرنگار

نگاه فنی

حمیدرضا عرب
خبرنگار

ابتدا همه نگاه ها به بازیکنی است که سال های طولانی در ترکیب استقلال 
به میدان رفته و از تجربه بالایی نیز برخوردار است. روزبه به طور قطع 

یکی از انتخاب های اصلی جواد نکونام برای بازی در خط میانی 
خواهد بود اما پرواضح است که همگان او را یک هافبک تخریبی 

می شناسند که گاهی روی شوت های از راه دور و یا ضربات 
سر توانسته دروازه رقبا را نیز باز کند. درواقع گلزنی یکی از 

خصوصیات و ویژگی های این بازیکن با تجربه محسوب 
می شود اما مسأله اصلی این است که روزبه در تمام طول 
دوران حضورش در استقلال و دیگر تیم ها هرگز نتوانسته 

به عنوان یک هافبک طراح در مرکز زمین ایفای نقش کند 
و همواره با همان خصوصیات ذاتی در استقلال و دیگر تیم ها 

به میدان رفته است. بنابراین باید او را از فهرست بازیکنانی که 
قابلیت قطعی و صددرصدی برای ایجاد هماهنگی در خط میانی و 

وظیفه مهم طراحی را به دوش خواهند داشت، خارج کرد.

 او بازیکنی است که از لحاظ تکنیکی انعطاف پذیری عضلانی بیشتری نسبت 
به روزبه چشمی دارد و احتمالاً می تواند تا حدی خصوصیات یک هافبک 
طراح در مرکز زمین را ایفا کند اما حقیقت این است که زبیر نیز با توجه به 
ذات بازی اش آن هافبک خلاق که بتواند پشت مهاجمان یا بازیکنان 
هجومی اقدام به ارسال پاس های طلایی کند، نیست. در واقع او 
نیز با کمی انعطاف پذیری بیشتر یک هافبک تخریبی محسوب 
می شود؛ بازیکنی شبیه به امید ابراهیمی که مربیان همواره از او 
به عنوان یک کارگر ماهر در مرکز زمین یاد می کنند اما با توجه به 
اینکه او نیز احتمالاً قرار است همان وظایفی که چشمی در مرکز 
زمین انجام دهد را به اجرا بگذارد، ممکن است در ترکیب اصلی 
جایی نداشته باشد و سرمربی استقلال روی این بازیکن به عنون 
یک نیروی جانشین حساب کند. در نتیجه از نیک نفس نیز نمی توان 
انتظار آنچنانی برای خلق یک نمایش متفاوت در ترکیب تیمش داشت.

خصوصیات آرش رضاوند به بازیکنی که قادر باشد در خط میانی تیمش نقش 
یک عنصر هماهنگ کننده با پاس های دقیق و طلایی برای عناصر هجومی 
را بازی کند، نزدیک تر است. هرچند که رضاوند به رغم سال ها بازی در 
ترکیب استقلال و حضور مداوم در ترکیب این تیم هیچ گاه موفق 
نشده خود را به عنوان یک هافبک خلاق قابل اعتماد در نظر افکار 
عمومی جا بیندازد اما به هرحال تمام داشته های استقلال اکنون 
همین بازیکن است و با توجه به حجم انتقادهایی که نسبت 
به سبک بازی این بازیکن در میان کارشناسان و هوادارن وجود 
دارد، سخت ترین فصل ممکن پیش روی رضاوند قرار دارد. بدون 
شک اگر رضاوند بتواند در فصل آتی وظایف یک هافکب خلاق را به 
خوبی ایفا کند، تبدیل به بازیکنی محبوب میان استقلالی ها خواهد 
شد. در واقع جذب نشدن هافبک طراح و خرید بازیکنانی که غالباً به 
عنوان بازیکن کناری و وینگر به میدان می روند به نوعی به سود رضاوند 
هم شده است. تا از جایگاه ثابت خود در خط میانی به نوعی مطمئن باشد.
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در حاشیه

کارلوس آلکاراس یکشنبه در دیدار فینال تنیس 
المپیک ۲۰۲۴ پاریس مغلوب نوواک جوکوویچ 
شد تا از رسیدن به مدال طلا باز ماند و به مدال 
یورو  با  که  گفت وگویی  در  او  کند.  اکتفا  نقره 
اسپورت داشت نتوانست جلوی اشک هایش را 
بگیرد و در کنار زمین شروع به گریه کرد تا این 
مکالمه متوقف شود.  الکس کورتا که ستاره سابق 
اسپانیایی این رشته به حساب می آید، در پاریس 
در حال پوشش این مسابقات بود. او از آلکاراس 
درباره شرایط بازی پرسید اما این تنیسور با اینکه 
اول لبخندی بر لب داشت اما پس از آن رویش را 
برگرداند تا اشک هایش را پنهان کند. موضوعی که 
باعث شد کورتا فوراً دستش را روی شانه او بگذارد 

و بگوید: »عجله نکن، آرام باش.«
رفت و  عقب  چند قدم به  آلکاراس سپس 
سعی کرد که اشک هایش را از روی صورتش 
به  رو  زمان  همین  در  هم  کورتا  کند.  پاک 
وضعیت  »این  داد:  توضیح  و  کرد  دوربین 
طبیعی است چون فشار زیادی وجود دارد 
و تنش و احساسات بالا هستند. او با تمام 

توانش در این بازی جنگید.«
آلکاراس پس از چند ثانیه بر احساساتش غلبه 
کرد و نزد کورتا برگشت تا مصاحبه را ادامه دهد. 
او در این باره گفت: »شرایط خیلی پیچیده بود و ما 
برای سه ساعت جنگیدیم اما من از فرصت هایی 
که داشتم استفاده نکردم. چنین شکستی برای 
بالا  را  سرم  باید  اما  است  دردناک  بسیار  من 
بگیرم و می دانم که با تمام وجودم تلاش کردم و 

داشته هایم را در زمین نشان دادم.«
در نهایت کورتا رو به او کرد و گفت: »کارلوس، 
لذت ببر. تو باعث افتخاری. از تو به خاطر همه 

چیز ممنونیم پسر. شجاع باش و ادامه بده.«

ورونیکا فرالی پرتابگر دیسک المپیکی امریکا با 
انتشار پیامی در توییتر نوشت: »من در بازی های 
نم  ا نمی تو حتی  ما  ا می کنم  شرکت  لمپیک  ا
کرایه ام را پرداخت کنم. دانشگاه فقط حدود 
75 درصد اجاره ام را فرستاد، در حالی که آنها 
به بازیکنان فوتبال که چیزی برنده نشده اند، 
به اندازه کافی برای خرید ماشین ها و خانه های 

جدید پول می دهند.«
بعد از انتشار این پست، الکسیس اوهانیان، 
زنان  تنیس  سابق  ستاره  ویلیامز  سرنا  همسر 
جهان به همراه یک بنیاد دیگر برای پرداخت 
اجاره  بها به این ورزشکار المپیکی امریکا کمک 
کردند. دانشگاه وندربیلت جایی که فرالی به 
عنوان دانشجو ثبت نام کرده هم به پست این 
ورزشکار در رسانه های اجتماعی پاسخ داد و در 
بیانیه ای اعلام کرد: »وندربیلت متعهد است از 
دانشجویان ورزشکار در حالی که تمام پتانسیل 
خود را ارائه می کنند، حمایت کند. ما به ورزشکار 
دانشجوی خود ورونیکا فرالی حداکثر کمک مالی 

را مطابق با مقررات NCAA ارائه کردیم.«

اشک امان نداد، مصاحبه 
آلکاراس قطع شد

گلایه پرتابگر امریکا برای عدم 
توانایی پرداخت اجاره 

iranvarzeshii

نـــوا لایلز قهرمـــان امریکایی دوی ۱۰۰ متـــر بازی های المپیک پاریس، کســـب مدال طـــای این رقابت ها 
را باورنکردنـــی دانســـت. او پس از ثبت رکورد ۹.۷۹ ثانیه و شکســـتن رکورد جهان به عنوان ســـریع ترین 
مـــرد لقب گرفت. لایلز پـــس از پایان مســـابقه، یک دور افتخار در ورزشـــگاه اســـتادوفرانس زد و گفت: 
»ایـــن همان چیزی بـــود که می خواســـتم. این نبرد ســـخت بـــود و حریفانـــم شـــگفت انگیز و توانمند 
بودنـــد. مـــن گرگـــی در میان گرگ ها هســـتم. پس از پایان مســـابقه آماده بـــودم تا نام یکـــی دیگر را بر 
صفحه مانیتور در ورزشـــگاه ببینم اما دیدم که اســـمم ظاهر شـــد و برای دیدن نامم آماده نبودم. گفتم 
خـــدای بزرگ، من باورنکردنی هســـتم. برایم تصور کردن اینکه در چنین جایی هســـتم قابل باور نبود.«
لایلـــز در دوی ۲۰۰ متر هم شـــرکت خواهد کرد و وقتی از او پرســـیدند که ســـریع ترین مـــرد بودن به چه 
معناســـت گفت: »اکنون قهرمان المپیک کیست؟ ســـریع ترین مرد در این ســـیاره خاکی من هستم!«

لایلز: من 
سریع ترین مرد 

سیاره خاکی 
هستم

پـــارک خوابیـــد. حســـین بخوابـــد، بـــه روش خـــودش مشـــکل را حـــل اتاقش به شـــدت ناراضـــی بود و نمی توانســـت ورزشـــکاران خوابیـــد. او کـــه از گرمـــای شـــدید بیرونـــی اتاقـــش و در پـــارک داخـــل دهکـــده نامســـاعد محـــل اقامتـــش، شـــب را در فضای کســـب دو مـــدال شـــد، در اعتراض به شـــرایط شـــنای المپیـــک 2024  که در پاریـــس موفق به توماس چکان، قهرمـــان خوش چهره ایتالیایی  را در  چیـــزی اســـت کـــه شـــاید همـــه نمی داننـــد.«ایـــن عـــذر یـــا بهانـــه نیســـت، بلکـــه واقعیـــت نـــدارد. هـــوا خیلی گـــرم و غـــذا هم بد اســـت. »دهکـــده ورزشـــکاران، سیســـتم سرمایشـــی کـــرده اســـت. چـــکان پیـــش از این گفتـــه بود: عنـــوان بالـــش زیر ســـرش گذاشـــته، منتشـــر نیمکت پـــارک دراز کشـــیده و کوله پشـــتی را به از ایـــن شـــناگر ایتالیایـــی در حالـــی کـــه زیـــر علی رضـــا قایقـــران عربســـتانی هـــم عکســـی کـــرد و شـــب 

شناگر ایتالیایی در پارک خوابید

همه »اولین«هایی که ادریل یولو به ثبت رساند

آرزوساز یک ملت

یکشنبه شـــب در المپیک پاریس در 
فینـــال تک اســـباب پـــرش از خرک 
ژیمناســـتیک،  ورزش  در  مـــردان 
یـــک ورزشـــکار فیلیپینـــی بـــه نـــام 
کارلـــوس ادریـــل یولو تاریخ ســـازی 
کـــرد. در رشـــته ای که تـــک نماینده 
ژیمناســـتیک ایران )مهـــدی الفتی( 
به رتبه ای بالاتـــر از هفتمی در میان 
هشـــت ورزشـــکار حاضـــر در صحنه 
دســـت نیافت، یولو با کسب مدال 
طـــا یکســـری دســـتاورد بـــزرگ و 
جالـــب و تـــازه را به ثبت رســـاند. او 
با ایـــن پیروزی بـــه اولین ورزشـــکار 
مـــرد در تاریـــخ حیـــات فیلیپیـــن 
تبدیل شـــد که بـــه یک مـــدال طا 
در بازی های المپیک رســـیده است. 
او بـــه عـــاوه اولین مرد کشـــورش 
شـــد که به یک مـــدال بســـیار مهم 
در ژیمناســـتیک نائل شده و افزون 
بر آن به دومین ورزشـــکار فیلیپینی 
)با احتســـاب هر دو قسمت مردان 
و زنـــان( تبدیل شـــد که یـــک مدال 
طـــا در المپیک صید کرده اســـت. 
یولو بعد از قطعی شدن پیروزی اش 
گفت: »ما یک کشـــور بسیار کوچک 
هســـتیم و امکانـــات و جمعیـــت و 
حـــد  در  اصـــاً  ظرفیت های مـــان 
کشـــورهای بـــزرگ نیســـت. بـــا این 
اوصـــاف طا گرفتن مـــا در المپیک 
یک اتفـــاق بزرگ اســـت و به همین 
خاطر مـــن این موفقیت را به تمامی 
هموطنانـــم تقدیـــم و همچون یک 
هدیه ارائـــه می کنم. مردم کشـــورم 
همیشـــه از من حمایـــت کرده اند و 

مدیون آنها هســـتم.«
 

پیشینه ای سرشار از افتخار
با این حـــال باید متذکر شـــد که با 
وجود همـــه »اولین«هایی که یولو 
با پیـــروزی در پاریس خلـــق کرد، او 
پیشینه کسب شـــش مدال طا در 
ادوار مختلف پیکارهای ژیمناستیک 
قهرمانـــی جهـــان را در کارنامه اش 

دارد و از تجربـــه ای فراوان برخوردار 
اســـت. در عین حال عده ای شک 
داشـــتند که او بتواند با فشار شدید 
روحـــی حضـــور در میـــدان بســـیار 
دشـــوار المپیک کنار بیایـــد و اینجا 
هـــم روی ســـکوی اول بایســـتد. 
این در حالی اســـت که در آســـتانه 
برگزاری مســـابقه های ژیمناستیک 
قهرمانی جهـــان ۲۰۲3 مونی هیرو 
کوچی یامـــا، مربـــی طولانی مدت 
یولـــو بـــا او قطع همکاری کـــرد.  اما 

این ورزشـــکار متبحر ۲4 ساله هرگز 
خود را نباخت و در سالن قدیمی و 
معروف برســـی پاریس یک نمایش 
عالی از آمادگی جســـمانی را به اجرا 
گذاشـــت. گاهی به نظر می رســـید 
پـــرش یولـــو او را به ســـقف ســـالن 
رســـانده ولی هر چه بود، هیچ یک 
از ســـایر فینالیســـت های این ماده 
نتوانســـتند با او همـــاوردی کنند و 
تســـلیم او شـــدند. یولو ســـرانجام 
بـــا نمـــره ۱5 بر مـــدال زریـــن ماده 

پـــرش از خرک مـــردان بوســـه زد و 
کار را تمـــام کـــرد. او روی زمین زانو 
زد و فریـــادی کشـــید و زیـــر گریـــه 
زد. او روی ســـکوی افتخـــار و بـــه 
هنگام دریافت مـــدال طایش نیز 
سرشـــار از احســـاس بـــود و تحت 
تأثیـــر کارهـــای بزرگی قرار داشـــت 
کـــه در دقایـــق قبلـــی برای کســـب 
طا انجام داده بـــود. چیزهایی که 
وی را بـــه تاریـــخ طولانـــی و طایی 

المپیـــک پیوند زد.

گزارش ویژه

عکس نوشت

    شـــنای نماینده اســـلوونی و صربســـتان در رودخانه سن با هزاران 
ماجرای عجیب

    مســـابقات ســـه گانه دیروز آخرین روز خودش را تجربه می کرد و با 
توجه به حساسیت و جذابیت آن بسیار با استقبال هواداران روبه رو شد

   تصویری زیبا و دیدنی از مسیر هشت دونده حاضر در مرحله فینال رقابت های دوی 
۱۰۰متـــر المپیـــک ۲۰۲۴ پاریس. برای اولیـــن بار در تاریخ این مـــاده، برنده مدال طلای 
المپیک با اختلاف هزارم ثانیه تعیین شد و نوآ لایلز امریکایی  جلوتر از تامپسون نماینده 

جامائیکا به مدال طلای یکی از جذاب ترین رشته های المپیک رسید.

   نمایی 
جالب از 
مسابقات 
پرتاب چکش 
ورزشکار زن 
الجزایری 
در المپیک 
با حجاب 
اسلامی

   شکار 
لحظه ها؛ 
درست در 

لحظه ای که 
توپ پینگ پنگ 

از روی سر 
کریستین 
کارلسون 

سوئدی در 
بخش تنیس 

روی میز تیمی 
گذر می کرد

 مهدی 
الفتی ستاره 
ژیمناستیک 

ایران با وجود 
تلاش فراوان 

موفق به کسب 
مدال در 
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برنامه ورزشکاران ایران در المپیک ۲۰۲۴ پاریس
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ملی پوشان 
وزنه برداری ایران 
برای حضور 
در رقابت های 
المپیک ۲۰۲۴، 
سومین جلسه 
تمرینی خود را زیر 
نظر نواب نصیر 
شلال و بهمن 
ع، کادر فنی  زار
تیم ملی در پاریس 
برگزار کردند. 
وزنه برداری ایران 
دو سهمیه در 
المپیک ۲۰۲۴ 
پاریس دارد و 
مصطفی جوادی و 
علی داودی برای 
ایران روی تخته 
خواهند رفت.

حـــذف تیـــم فوتبال زنـــان فرانســـه در مرحله 
یک چهـــارم نهایی بازی های المپیـــک، یکی از 
حســـرت های بزرگ این کشـــور تاکنـــون بوده 
اســـت. از زمانی کـــه نامزدی المپیـــک پاریس 
مشـــخص شـــد، یکی از ورزش هایی کـــه مورد 
توجـــه قـــرار گرفـــت، فوتبال بـــود. بـــرای تیم 
مـــردان آنهـــا تیـــری آنـــری را به عنـــوان مربی 
انتخـــاب کردنـــد و بـــرای زنـــان، به هـــروه رنار 
اعتمـــاد شـــد؛ مربـــی ای که بـــرای تیـــم زنان، 
مثـــل خریدی کهکشـــانی بـــود. کســـی که در 
فوتبـــال ملی مردان با مراکش و عربســـتان به 
موفقیت رســـیده بود و تیم ملـــی ایران هم دو 
بـــار برای جذب او اقدام کرد ولی موفق نشـــد.
رنار در ابتدا زمان می خواســـت و در شـــرایطی 
نه چنـــدان خـــوب، شـــاگردانش را بـــه جـــام 
جهانـــی فرســـتاد. او انقـــاب خـــودش را کرد 
و بـــر رختکنـــی جنجالی پیـــروز شـــد و نظم را 
حاکـــم کرد. هـــر چند که تیـــم او در اســـترالیا 

نتیجـــه لازم را نگرفت.
با این حال، فرانســـه در افق، قهرمانی المپیک 
را می دیـــد. هدفـــی کـــه بـــا رنـــار بـــه آن امید 
داشـــتند اما آرامش لازم در تیم وجود نداشت 
و در ماه هـــای اخیـــر، حاشـــیه های مختلفـــی 
برایـــش به وجـــود آمـــد. از جمله تـــاش این 
مربی برای امضـــای قرارداد با ســـاحل عاج در 
طول جـــام ملت هـــای آفریقا که بـــا نارضایتی 

زیادی در فرانســـه همـــراه بود.
رنار می خواســـت بدون تمام کـــردن پروژه اش 
بـــرود و ایـــن ناامیدکننده بـــود. او حتی بعد از 
ناکامـــی در المپیـــک )شکســـت از برزیل( هم 
نشـــانه ای از ناراحتـــی بـــروز نـــداد: »من فکر 
می کنـــم کـــه تیـــم به خاطـــر عملکـــردی کـــه 
ارائه کرد، پاداشـــش را نگرفت. مـــا برای تمام 

تاش هایـــی کـــه انجـــام دادیـــم، بایـــد برنده 
می شـــدیم. فکر می کنم فوتبال برنده نشـــد.«
رنار حتی وقتـــی او را شکســـت خورده خطاب 
کردنـــد نیز ایـــن موضوع را قبول نکـــرد: »آیا در 
مورد شکســـت صحبـــت می کنید؟ شکســـت 
پیـــروز  یـــک مســـابقه  چیســـت؟ وقتـــی در 
نمی شـــویم؟ وقتـــی جـــواز حضـــور در نیمـــه 
نهایی را کســـب نمی کنیم؟ این یک شکســـت 
اســـت؟ ما باید مســـائل را جدی تحلیل کنیم. 
این تیـــم همه کارهـــای لازم بـــرای موفقیت را 

انجام داد.«
او در پایـــان گفـــت: »مـــن در حرفـــه ام بارهـــا 
باخته ام، برده ام و ســـفر کرده ام اما افراد واقعاً 
ارزشـــمندی در اطراف من هســـتند که امشب 
گریـــه می کننـــد. البته من حتـــی غمگین هم 
نیســـتم. فوتبـــال همین اســـت. البتـــه برای 
بازیکنانـــم ناراحتم زیرا آنها همه چیزشـــان را 

در زمیـــن دادنـــد، آنها دیوانـــه وار کار کردند.«
بـــا این حـــال، در حالی که فرانســـه در فوتبال 
زنان ناکام ماند، رنار از در پشـــتی خداحافظی 
کرد؛ پروژه ای که غیرطبیعی شـــروع شـــد و به 

بدترین شـــکل به پایان رسید.

تمرین ملی پوشان وزنه برداری در پاریس

فریاد خشم فرانسه علیه سرمربی فوتبال زنان
رنار: من حتی غمگین هم نیستم

وصال روحانی
روزنامهنگار

پاداش های جالب به قهرمان فیلیپینی
کارلوس یولو ژیمناســـت فیلیپینی دومین مدال طای 
المپیکـــش را بـــه دســـت آورد و درخشـــش خـــود را در 
پاریس ادامـــه داد. یک منزل ســـه خوابه، هـــزاران دلار 
پـــول نقد و یک عمـــر رامن )یک نوع غـــذای پرطرفدار( 
رایگان از جمله هدایایی اســـت که دولـــت و برندهای 
محلی متعهد شـــده اند که بـــه این جوان ۲4 ســـاله به 
خاطر قهرمانی هـــای تاریخی اش به او پـــاداش بدهند. 
یـــک قرن از اولین حضـــور فیلیپیـــن در المپیک ۱۹۲4 
می گـــذرد.   هیدلیـــن دیـــاز وزنه بـــردار این کشـــور ســـه 
ســـال پیش اولین مـــدال طـــای المپیک این کشـــور 
را در توکیـــو بـــه دســـت آورد و حالا یولو دو طـــا در این 
رقابت ها بـــه دســـت آورده تـــا پرافتخارترین ورزشـــکار 
تاریخ کشورش شـــود. افراد مشهوری از جمله فردیناند 
مارکوس جونیور، رئیس جمهـــور و لیزا آرانتا مارکوس، 
بانـــوی اول این کشـــور به یولـــو تبریک گفتنـــد. دولت 

فیلیپیـــن ۱۰ میلیون پزوی فیلیپینی )حـــدود ۱۷3 هزار 
دلار( بـــه این ژیمناســـت اهـــدا می کند؛ پاداشـــی که به 
هر دارنـــده مدال طا وعده داده شـــده و یک شـــرکت 
امـــاک بـــه او قـــول داده یک واحد ســـه خوابـــه کاماً 
مبلـــه در مک کینلـــی هیل در کان شـــهر مانیـــل به او 
اهدا کنـــد. مجلس نماینـــدگان متعهد شـــده به آقای 
یولو شـــش میلیون پزو بدهـــد و بزودی قرار اســـت او 
قهرمـــان ورزشـــی و گنجینه ملـــی نامیده شـــود. حتی 
کلینیک ها و دانشـــگاه های پزشـــکی فرش قرمز را برای 
قهرمان ملی شـــان پهن کرده اند و قرار است به صورت 
مادام العمر به او خدمات پزشـــکی رایـــگان ارائه دهند. 
غ کبابـــی، رامن )یک  رســـتوران های زنجیـــره ای نیز مر
نـــوع غذا پرطرفدار( و چند غذای دیگر را قرار اســـت به 
او به صـــورت رایگان اهدا کنند تا بـــه این ترتیب مانیل 

آماده اســـتقبال از قهرمان خودش شـــود.
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